
گزارش »ایمان« از روند جذب 
سرمایه گذار در قم:

کشتی سرمایه گذاری 
قم به ساحل آرامش 

رسیده است؟

سرمقاله:  حسن بختیاری زاده

به مناسبت سالروز وفات حضرت فاطمه معصومه )س(

شفیعه روز جزا
فاطمه معصومه كه خود پرورش یافته مكتب ائمه طاهرین  
علیهم السلام و یادگار صاحبان آیه تطهیر است، نمونه عالى 
از طهارت و پاكى است ،  به حدى كه خاص و عام ایشان را 

"معصومه" لقب داده اند.
از دیر زمان آستان قدس فاطمى، منشا هزاران كرامت و 
عنایت ربانى بوده است. چه قلب هاى ناامیدى كه سرشار از 
امید به فضل و كرم الهى و چه دست هاى تهى كه سرشار 

از رحمت ربوبى؛ و چه انسان هاى بریده از همه جا و ناامید از 
همه كس، كه با دلى شاد و روحى پیوسته به ابدیت از درگاه 
پر فیض و كرم این كریمه اهل بیت علیهم السلام برگشته و 
براى خود نوعى زندگى براساس ایمان مستحكم به ولایت 

اولیاى حق بنا نهادند.
از جمله كسانى كه به شفیعه بودنش در روایات و آثار 
دینى تصریح شده است، فاطمه معصومه  علیها السلام است. 
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استاندار قم خواستار شد:

تلاش برای اتمام پروژه های 
عمرانی تا پایان سال

مشكلي که آسان شد
1-انتخاب نماینده دائم ایران 
در سازمان ملل متحد،به بكي از 
موضوعات پیچیده و مناقشه آمیز 
یازدهم،  دولت  در  دیپلماتیك 
تبدیل شد.دولت-كه قصد داشت، 
نیویورك  به  را  جدیدي  سفیر 
براي  را  ابوطالبي  بفرستد-ابتدا 
دریافت روادید آمریكا ،معرفي كرد..

وزارت اطلاعات با صدور اطلاعیه ای اعلام کرد که همواره 
پیگیری قانونی انتشار اخبار نادرست و خلاف واقع را که موجب 

تشویش اذهان عمومی می شود، برای خود محفوظ می داند.
در این اطلاعیه آمده است: »به آگاهى ملت شریف ایران مى رساند، 
بیانیه ها و اظهارات وزیر اطلاعات فقط از طریق سایت این وزارت خانه 
و رسانه هاى رسمى كشور منتشر مى گردد و سایر اظهار نظرها و 
بیانیه هایى كه به نقل از ایشان در خارج از این مجارى اعلام و یا منتشر 
مى شود مورد تایید این وزارت خانه نیست. همچنین وزارت اطلاعات 
همواره پیگیرى قانونى انتشار اخبار نادرست و خلاف واقع را كه موجب 
تشویش اذهان عمومى مى شود، براى خود محفوظ مى داند. متاسفانه 

به تازگى برخى افراد در فضاى مجازى و شبكه هاى اجتماعى با اهدافى 
كه وزارت اطلاعات اشراف كافى بر آنها دارد، درصدد تشویش اذهان 
عمومى هستند. به طور مثال در برخى از این شبكه ها، نقل قول هایى از 
حجت الاسلام والمسلمین دكتر سیدمحمود علوى وزیر اطلاعات مبنى 
بر »خروج مدیرعامل یكى از بانك هاى خصوصى از كشور« منتشر شده 

كه از اساس كذب محض است.
وزارت اطلاعات وظیفه دارد با اقدامات اطلاعاتى و شناسایى، با تولید 
و منتشركنندگان این شایعات كه قصد برهم زدن فضاى عمومى و 
امنیت كشور را دارند، به شدت برخورد كند و نتایج آن را به اطلاع 

مردم برساند.« 

ایمان:استاندار قم بر ضرورت تلاش مسوولان برای اتمام پروژه های عمرانی نیمه تمام استان تا پایان امسال در راستای 
تسهیل در عبور و مرور شهروندان و زائران تاکید کرد.

حجت الاسلام والمسلمین »محمدصادق صالحى منش« روز پنجشنبه در بازدید از پروژه هاى عمرانى شهر قم ، با اشاره به وظیفه ذاتى 
شوراى شهر مبنى بر تصویب قراردادهاى عمرانى و نظارت بر عملكرد مدیران شهرى، افزود: شوراى اسلامى شهر قم باید با رعایت تعهد و 

همدلى زمینه اجراى هرچه بهتر این پروژه ها را در سایه حراست از حقوق مردم، فراهم كند.

استان قم به دلیل مزیت ها و توانمندی های مختلف 
، فرصت های سرمایه گذاری زیادی در آن امکان پذیر 
است که تسریع در توسعه و پیشرفت آن با جذب این 

سرمایه گذاری ها محقق می شود.
قرار گرفتن قم در چهار راه مواصلاتی حلقه اتصال 
شمال به جنوب کشور ، وجود بارگاه ملکوتی حضرت 
های  حوزه  جمکران،  مقدس  مسجد  )س(،  معصومه 
علمیه، مراجع و علما، جاذبه های طبیعی و تنوع اقلیمی 
زمینه های توجه سرمایه گذاران را به این استان جذب 

کرده است. 
مهم  های  ظرفیت  از  استان  مندی  بهره  همچنین 
اقتصادی  ویژه  منطقه  معدنی،  صنعتی،  اقتصادی، 
سلفچگان و طرح های مهم عمرانی که در قم آغاز شده 
می تواند در سایه برنامه ریزی مدیران، زمینه های جذب 
سرمایه گذاران داخلی و خارجی را فراهم آورد تا بیش از 

پیش شاهد رشد و توسعه اقتصادی استان قم باشیم.
اهمیت استان قم به دلیل موقعیت استراتژیک مذهبی 
و اقتصادی بر کسی پوشیده نیست، رهبر معظم انقلاب نیز 
در سفر سال 89 به این استان، خدمت به قم را خدمت به 

آبروی نظام مقدس جمهوری اسلامی دانستند.
زمینه های سرمایه گذاری در قم فراهم است و ضروری 
است که مسئولین شرایط را به نحوی فراهم کنند که 
سرمایه گذاران بتوانند در کمترین زمان ممکن فرآیند 
سرمایه گذاری در این استان را طی نمایند. در همین راستا 
چندی پیش مرکز جذب و خدمات سرمایه گذاری اداره 
کل اقتصاد و امور دارایی استان قم، با حضور علی طیب نیا 

وزیر امور اقتصاد و دارایی مورد بهره برداری قرار گرفت.
گزارش ایمان در صفحه 7 را بخوانید:

معاون برنامه ریزی و اشتغال استانداری  : 

بانک های قم به تعهداتشان عمل کنند

همزمان با ایام دهه فجر صورت می گیرد

بهره برداری از 207 پروژه عمرانی - خدماتی در قم

لیست ائتلافی عارف با علی مطهری

با صدور اطلاعیه ای اعلام شد

برخورد وزارت اطلاعات 
با شایعه پراکنان در فضای مجازی

8

8

8

در نظر دارد انجام پروژه های ذیل را از طریق مناقصه عمومی به شرکتهای 
واجد شرایط واگذار نماید.

شرح مختصر پروژه :
1- ساماندهی، بهسازی و اجرای بهبود و عبور و مرور معابر شهر ) جدول گذاری، 
زیر سازی، آسفالت ( به مبلغ :1/800/000/000 ریال براساس  فهرست بهای واحد 

پایه رشته راه و باند سال 1393
2- بهسازی معابر شهر )جدول گذاری، زیر سازی و آسفالت ( به مبلغ : 
1/500/000/000 ریال براساس فهرست بهای واحد پایه رشته راه و باند سال 1393.

تامین اعتبار پروژه :  
اعتبارات استانی و داخلی سال 1393 .

مشخصات فنی : 
- جدول گذاری ، اجرای زیر سازی به ضخامت 15 سانتیمتر و آسفالت به 

ضخامت 7 سانتیمتر.
- سایر اطلاعات کلی و جزئیات در اسناد مناقصه موجود می باشد.

- شرایط:
-  دارا بودن صلاحیت از سازمان مدیریت و برنامه ریزی.

- ارائه ضمانت برای شرکت در مناقصه به مبلغ 13/500/000 ریال  مربوط به 
پروژه شماره یک و مبلغ 12/000/000 ریال جهت پروژه شماره دو .

- برندگان اول و دوم مناقصه هر گاه حاضر به انعقاد قرار داد نشوند سپرده آنان 
به ترتیب ضبط خواهد شد.

- شهرداری در قبول و رد هر یک از پیشنهادات مختار است.
داوطلبان می توانند از زمان درج آگهی نوبت اول  تا 10 روز پس از آگهی نوبت 

دوم برای  دریافت اسناد مناقصه اقدام نمایند.
حداکثر مهلت تحویل اسناد و ارائه پیشنهاد 10 روز پس از انتشار  آگهی نوبت 

دوم می باشد.
هزینه آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.

نشانی : بخش خلجستان، شهر دستجرد، بلوار  معلم، شهرداری دستجرد
شماره تلفن : 35223624-025                          تاریخ فراخوان: 93/11/11

شهرداری دستجرد
آگهی مناقصه عمومی )نوبت اول(

82

شورای اسلامی شهر مقدس قم

بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم

رحلت شهادت گونه حضرت فاطمه معصومه )س(
 را تسلیت می گوئیم.

6

روحانی
15 اسفند 

به قم می آید

8
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تشخیص  مجمع  رئیس  پیام 
مصلحت نظام به سیزدهمین کنگره 

حزب مردم سالاری قرائت شد.
در متن پیام آیت الله هاشمى رفسنجانى 
هر  در  متعهد  احزاب  وجود  است:  آمده 
جامعه اى به تبع خویش افكار و اندیشه هاى 
متعددى را خلق مى نماید و تفكرات متنوع 
را در چارچوب قوانین عام شكل و سازمان 
احزاب  و  تفكرات  آن  و صاحبان  مى دهد 
و  و گفت وگوهاى سیاسى  آرا  تضارب  در 
فرهنگى به جامعیتى مى رسند كه مى تواند 
نقشه راه مردم و مسئولین یك جامعه به 
سوى پیشرفت هاى همه جانبه و عاقبت 
بخیرى در دنیا و آخرت شود. تعدد احزاب 
اسلامى  جمهورى  اساسى  قانون  در  كه 
ایران اصول و بندهاى متعددى را به خود 

در  موجود  بن بست هاى  داده  اختصاص 
حكومت هاى متعصب را مى شكند و فضا 
را براى مردم سالارى دینى باز مى نماید و 

در این مسیر آنچه عاید جامعه و جوانان 
مى گردد پایدارى، پیروزى، پویایى، نشاط 
و سرزندگى سیاسى است و مى بینیم كه 

در جامعه اسلامى ایران،  احزاب موجود با 
همه محدودیت هایى كه دارند چگونه از ذات 
اسلامى نظام كه همانا »یجتمعون  القول و 
و  مى كنند  دفاع  است،  احسنه«  یتبعون 
نمى گذارند تك صدایى مردم و جامعه را 

ناامید و مأیوس نماید.
كه  كسانى  همه  زحمات  از  تشكر  با 
در جهت نهادینه كردن تحزب در كشور 
حزب  كنگره  برگزارى  مى نمایند  تلاش 
مردم سالارى را نیز در جهت شناسایى نكات 
مثبت و منفى و تقویت فرهنگ احترام به آرا 
و نظرات دیگران مى خواهم و امیدوارم نتایج 
این كنگره فراتر از حزب، به جوانان و جامعه 
هم برسد كه تأكید اسلام عزیز است در: »انا 
خلقناكم من ذكر و انثى و جعلناكم شعوبا و 

قبائل لتعارفوا«. 

مردم  حزب  کنگره  سیزدهمین 
سالاری روز پنجشنبه برگزار شد. 

لازمه حضور مردم در صحنه فعالیت 
آزاد تشکل ها و احزاب است

سید  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
محمد خاتمى روز پنجشنبه در پیامى به 
سیزدهمین كنگره مردمسالارى تاكید كرد: 
همه  حضور  لازمه  اسلامى  جمهورى  در 
مردم در تمامى عرصه ها حضور فعال، آزاد و 

امن همه تشكل ها و احزاب است.
گفتمان حاکم بر جامعه ما گفتمان 

اصلاح طلبی است
مجمع  مركزى  شوراى  عضو  یك 
طى  كنگره  این  در  نیز  مبارز  روحانیون 
سخنانى گفت: وقتى مى گوییم اصلاحات، 
قانون  چتر  زیر  مى خواهیم  این كه  یعنى 
اساسى و این نظام مشكلات را رفع كنیم. 
لارى  موسوى  والمسلمین  حجت الاسلام 
با بیان این كه اعتدال گرى یك راه، روش 
و وسیله براى رسیدن به هدف و تبیین 
گفتمان است، اظهار كرد: گفتمان حاكم 
بر جامعه ما گفتمان اصلاح طلبى است و 
طبیعتاً از مسیر اعتدال مى توان به آن رسید.

وى در ادامه اظهار كرد: وقتى مى گوییم 
اصلاحات یعنى این كه ما مى خواهیم زیر 
چتر قانون اساسى و این نظام مشكلات را 
رفع كنیم و نمى خواهیم این چتر از سر ما 

برداشته شود. در واقع اصلاحات زیر چتر 
قانون اساسى حركت مى كند.

آسیب  امروز ما رخنه 
فرصت طلبان است

نهم  مجلس  نماینده  مطهرى  على 
شوراى اسلامى گفت: یكى از آسیب هاى 
جامعه،  بى توجهى به مساله آزادى بیان 
است كه متاسفانه در دولت جدید كمتر 
شده است، به عبارتى چون دولتى بر سر كار 
آمده كه به اصلاح طلبى گرایش دارد فشار ها 
بیشتر شده است. وى با اشاره به شعار این 
همایش مبنى بر »اصلاحات لازمه اعتدال« 
گفت: به نظرم اصلاحات و پایبندى به اصول 
لازمه اعتدال هستند.  وى با بیان اینكه براى 
حفظ اعتدال نظام باید بررسى هایى صورت 
بگیرد و آسیب هاى نظام مورد بررسى قرار 
در  مطهرى  شهید  داشت:  اظهار  گیرند، 
ابتداى انقلاب آسیب هاى احتمالى انقلاب 
نفوذ  كه  بود  كرده  پیش بینى  را  اسلامى 
افراطى،  تجددگرایى  بیگانه،  اندیشه هاى 
رخنه فرصت طلبان،  ناتمام گذاشتن نهضت 

و آفت معنى هستند.
شرط پیروزی در انتخابات آینده 

کنار گذاشتن منیت هاست
دبیركل مجمع محققین و مدرسین حوزه 
علمیه قم نیز در این كنگره گفت: شرط 
پیروزى در انتخابات آینده كنارگذاشتن منیت 

هاست.  آیت الله موسوى تبریزى با اشاره به 
نقش جوانان ابراز داشت: امر تشخیص بسیار 
مهم است و یكى از كارهاى احزاب همین 
باید تشخیص  احزاب  لذا  تشخیص است 
خوبى در مسائل اقتصادى، سیاسى، حقوقى 
و مسائل دیگر را داشته باشند و بگویند كه 
مصلحت و صلاح در چیست به گونه اى كه در 
انتخابات اخیر آیت الله هاشمى را رد صلاحیت 
كردند اما ایشان چیزى نگفتند و اظهار كردند 
یا آقاى  انقلاب قهر نمى كنم،  از  كه من 
خاتمى با دلسوزى و صبر بسیار زیاد براى 
نظام زحمت كشیدند و مى دانند اگر نظام به 

هم بریزد چه خواهد شد.
حضور مردم و گردش آزاد اطلاعات 

لازمه جمهوریت است
رئیس كمیته انتخابات شوراى هماهنگى 
جبهه اصلاحات نیز در این كنگره گفت: 
فرمایشات پیامبر اكرم)ص( در جهت اصلاح 
جامعه امت اسلامى و در جهت پیشبرد اهداف 
شریعت مى تواند راهگشا باشد، خصوصا اینكه 
هماكنون در جهان اسلام در جهت ارتباط و 
همدلى میان مسلمانان سخنان پیامبر اسلام 
حائز اهمیت است. محسن رهامى با اشاره به 
نزدیك شدن به دهه فجر بیان داشت: اینكه 
خوشحالیم در آستانه دهه فجر و رخ دادن 
انقلاب اسلامى هستیم و اینكه خرسندیم 
كه نظام شاه را سرنگون كرده ایم و جمهورى 

اسلامى آورده ایم، باید بدانیم كه این تنها تغییر 
اسم نیست و تنها تغییر اسم حائز اهمیت 
نخواهد بود چراكه باید از درون تغییر كرد به 
طورى كه لازمه جمهوریت، حضور مردم و 
گردش آزاد اطلاعات است، و لازمه گردش 
آزاد اطلاعات، آزادى بیان و آزادى مطبوعات 
و تعطیل نشدن یك روزنامه بخاطر یك مقاله 
است كه تمامى دنیا به این امر واقفند و بدان 

احترام مى گدارند.
هشت سال گذشته

فصلی تاریک در کشور بود
نیز در  یك فعال سیاسى اصلاح طلب 
این كنگره با اشاره به بحث تعیین صلاحیت؛ 
گفت:  از آقاى دكتر مطهرى مى خواهم در این 
خصوص كار كنند و مانع از رد صلاحیت ها 
بشوند.  حجت الاسلام والمسلمین رسول 
منتجب نیا با اشاره به برگزارى كنگره احزاب 
مختلف گفت: خوشبختانه دولت تدبیر و 
امید قدم هایى برداشته كه مورثر بوده است و 
گروه ها و احزاب مختلف با فراغ بال مى توانند 
شروع به برنامه ریزى و برگزارى كنگره هایشان 
سال  هشت  در  كشور  شرایط  وى  كنند. 
گذشته را یك فصل تاریك دانست و ادامه 
داد: در هشت سال گذشته انسداد سیاسى 
و سكوت را شاهد بودیم كه آن را پشت سر 
گذاشته ایم و یك جهش براى فضاى سیاسى 
كشور و رسیدن به آرمان هایمان را لازم داریم.

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

 تعدد احزاب، فضا را برای مردم سالاری دینی باز می کند
اخبارسرمقاله

اخبار استان

مشکلي که آسان شد
1-انتخاب نماینده دائم ایران در سازمان ملل متحد،به 
بكي از موضوعات پیچیده و مناقشه آمیز دیپلماتیك در 
داشت،سفیر  قصد  شد.دولت-كه  یازدهم،تبدیل  دولت 
براي  را  ابوطالبي  بفرستد-ابتدا  نیویورك  به  را  جدیدي 
دریافت روادید آمریكا ،معرفي كرد.اما آن دولت ،از آنجا 

كه ابوطالبي در ماجراي اشغال سفارت آمریكا در تهران حضور داشته است،از پذیرش 
او خودداري كرد.همزماني این رویداد و تلاش دولت براي بهبود مناسبات خارجي و تنش 
زدایي،در سال گذشته سبب شد مخالفان دیپلماسي نوین جمهوري اسلامي،موضوع را به 
مساله اي حیثیتي تبدیل كنند و آن را به مفاهیمي همچون ضرورت ایستادگي در برابر 
آمریكا گره زنند و پافشاري كنند كه ایران باید بر انتصاب ابوطالبي،ایستادگي كند.هیچ گاه 
مشخص نشد كه موضوعي كه به طور معمولي،میان دولت فرستنده و پذیرنده ،محرمانه مي 
ماند،با چه منطقي به جنجالي رسانه اي بدل شد.آگاهان مي دانستند كه هیچ گاه ابزاري 
متعارف براي وادارسازي دولت پذیرنده به قبول ماموریت فرستادگان دیپلماتیك وجود 

نداشته است و این مناقشه بي حاصل خواهد بود.
 2-حال جمهوري اسلامي ،غلامعلي خوشرو را به عنوان سفیر جدید خود در سازمان 
ملل ،معرفي كرده است.خوشرو،از دیپلماتهاي كهنه كار وزارت خارجه است.آقاي عرب 
معاون پیشین وزارت امور خارجه،او را در ابتداي دهه60به وزارت خارجه برد.خوشرو 
متولد قم و داري سوابق مبارزاتي در دوره دانشجویي خود،در زمان شاه و فارغ التحصیل 
كارشناسي ارشد جامعه شناسي از دانشگاه تربیت مدرس است.وقتي خوشرو،در دهه60به 
عنوان كارمند دیپلماتیك به نیویورك رفت،تحصیلات خود را از نو آغاز و مدرك دكتري 
خود را اخذ كرد. او اولین رییس دانشكده روابط بین الملل وزارت امور خارجه بوده و سابقه 
سفارت و معاونت وزارت خارجه را در دوره اصلاحات ،در كارنامه خود دارد.خوشرو،با روي 
كار آمدن احمدي نژاد ،خود را بازنشسته كرد و ترجیح داد عزلت پیشه كند و به فعالیتهاي 
علمي بپردازد.دولت یازدهم،خوشرو را به همكاري دعوت و اورا به عنوان سفیر به سوییس 
اعزام كرد. انتخاب خوشرو به عنوان سفیر ایران در سازمان ملل به سبب تسلط كامل او به 
انگلیسي،آشنایي اش با فضاي سازمان ملل ،خوشفكري و خوشنامي او و سابقه 30 ساله اش 
در روابط خارجي،اقدامي مناسب بود.به ویژه آنكه خوشرو با مساله هسته اي به طور كامل 
آشناست و در جایگاه حساس نمایندگي ایران در سازمان ملل،مي تواند به تبیین مواضع 

جمهوري اسلامي كمك فراواني كند.
3-دلواپسان –كه براي مخالفت با دیپلماسي نوین جمهوري اسلامي ،پیاده روي وزراي 
خارجه ایران و آمریكا را بهانه جدیدي براي حمله به مذاكره كننده ارشد نظام تبدیل 
كرده اند- معرفي سفیر جدید ایران در سازمان ملل را،به عنوان عقب نشیني دولت در 
برابر آمریكا،جلوه داده اند تا بتوانند جنجال دیگري به پا كنند.اما روشن است كه نظام 
جمهوري اسلامي و دولت یازدهم، همواره ایستادگي خود را در برابر زیاده خواهي دیگران 
ثابت كرده و اثبات این ایستادگي به پافشاري درباره اعزام فردي خاص به عنوان سفیر-كه 
موضوعي عادي در روابط دیپلماتیك است- ارتباط ندارد..تجربه یك سال گذشته نشان داد 
كه پافشاري ایران به پذیرش ابوطالبي از جانب آمریكا،همچنان كه در عرف دیپلماتیك 
در عرصه بین المللي،ثابت شده است،بي نتیجه خواهد بود و حاصلي جز بي تغییر ماندن 
شرایط نمایندگي ایران در سازمان ملل و عدم ارتقاي كیفي سفیر ما در سازمان ملل 
،به همراه نخواهد داشت.برخي افراد و رسانه هاي داخلي،بي دلیل موضوعي متعارف و 
عادي را به مساله اي داغ تبدیل كردند.اصرار ایران به پذیرش فردي خاص به عنوان مامور 
دیپلماتیك از جانب دولتي خارجي،نشانه ایستادگي و مقاومت نیست و تجدید نظر درباره 
آن هم به عقب نشیني در برابر استكبار ارتباطي ندارد.این تجربه نشان داد كه عرصه 
دیپلماسي،حوزه اي تخصصي  و حرفه اي و مرتبط با منافع ملي است كه نباید با اهداف 
جناحي با آن بازي شود و به حزم،محاسبه گري و دوراندیشي نیازمند است.انتخاب سفیر 
و مامور دیپلماتیك نیز باید چنان حسابگرانه صورت پذیرد كه به عنوان مساله اي عادي،به 

موضوعي داغ بدل نگردد.

دکتر روحانی تاکید کرد:

ایران در فناوری فضایی باید
به افق های جدید دست یابد

رییس جمهوری اسلامی ایران گفت: ایران در دانش فناوری فضایی نیز همچون 
فناوری اطلاعات، نانو و بیو تکنولوژی باید به افق های جدیدی دست یابد.

دكترحسن روحانى اجرایى شدن سیاست هاى كلى نظام ادارى ابلاغى مقام معظم رهبرى 
را ضرورى دانست و بااشاره به اینكه رشدِ مبتنى بر بهره ورى در گرو ارتقاى كارایى سازمان 
ادارى كشور است،تاكیدكرد: ایران در دانش فناورى فضایى نیز همچون فناورى اطلاعات،نانو و 

بیوتكنولوژى باید به افق هاى جدیدى دست یابد.
بنابراین گزارش،درجلسه اصلاح ساختار ادارى كه صبح پنجشنبه و درحضور رییس 
جمهورى تشكیل شد،گزارشى از مطالعات انجام شده درجهت اجراى برنامه عملیاتى اصلاح 
نظام ادارى در نهاد ریاست جمهورى ارائه و پیشنهادهاى سازمان مدیریت و برنامه ریزى براى 

چابك سازى، كارامد سازى و هماهنگى ساختارها مورد بررسى قرار گرفت.
دكتر حسن روحانى در این جلسه با تاكید بر ضرورت اجرایى شدن سیاستهاى كلى نظام 
ادارى ابلاغى مقام معظم رهبرى طبق برنامه مصوب شوراى عالى ادارى، اقدام هماهنگ در 
اصلاح تشكیلات دستگاهها با هدف خدمت رسانى بهتر به مردم و صرفه جویى در هزینه ها 
را لازم دانست و اولویت دادن به این كار در نهاد ریاست جمهورى را به عنوان الگویى براى 

دستگاههاى اجرایى برشمرد.
دراین جلسه كه گزارشى از مصوبات شورایعالى ادارى در اصلاح ساختار سازمان فضایى 
كشور ارائه شد، دكتر روحانى بر ضرورت ارتقاى فناورى فضایى در كشور تاكید كرد و تقویت 
نهادهاى تخصصى در این حوزه را در راستاى سیاستهاى دولت در حمایت از اقتصاد دانش 

بنیان بر شمرد.
دكتر روحانى گفت: ایران در دانش فناورى فضایى نیز همچون فناورى اطلاعات، نانو و بیو 
تكنولوژى باید به افق هاى جدیدى دست یابد و به این منظور لازم است سازمان فضایى و 
پژوهشگاه فضایى با پشتیبانى جدى وزارت ارتباطات و فناورى اطلاعات، با تلاشى بیشتر از 
گذشته، بر عمق و گستره دانش و توانایى خود بیفزایند و با بهره گیرى از بهترین استعدادهاى 

كشور، حضور علمى و تخصصى ایران را در این حوزه ارتقا بخشند.
رییس جمهورى تاكید كرد: ضرورى است معاونت علمى و فناورى ریاست جمهورى 
و مركز ملى فضایى كشور هماهنگى لازم را براى سیاستگذارى و پیگیرى اجراى مصوبات 

شورایعالى فضایى فراهم آورند.
دكتر روحانى همچنین یادآور شد: براى دستیابى به رشد مبتنى بر بهره ورى باید كارایى 

سازمان ادارى كشور را بالا ببریم.

ادامه روند سوال از وزرا:

طیب نیا برای چهارمین بار به مجلس می رود
روند سوال از وزرای دولت یازدهم در صحن علنی مجلس دراین هفته ادامه 
خواهد داشت و برای چهارمین بار در طول یک سال و نیم گذشته »علی طیب 
نیا« وزیر امور اقتصادی و دارایی برای پاسخ به پرسش های نمایندگان به مجلس 

می رود.
 این بار طیب نیا پاسخگوى سوال هاى »حمید رسایى«، »سیدمسعود میركاظمى« 
نمایندگان تهران، شمیرانات، رى، اسلامشهر و پردیس و »سیدناصر موسوى لارگانى« 
خواهد بود. همچنین نمایندگان مجلس شوراى اسلامى در هفته آینده رسیدگى به گزارش 
كمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات درباره طرح الحاق موادى به قانون تنظیم بخشى از 

مقررات مالى دولت اعاده شده از شوراى نگهبان را ادامه مى دهند.
سپس به بررسى گزارش كمیسیون قضایى و حقوقى درباره طرح جامع حدنگار)كاداستر( 
اعاده شده از شوراى نگهبان، گزارش كمیسیون مشترك قضایى و حقوقى درباره طرح حمایت 
از آمران به معروف و ناهیان از منكر اعاده شده از شوراى نگهبان، ادامه رسیدگى به اصلاحیه 
گزارش كمیسیون اقتصادى در مورد لایحه اصلاح قانون مالیات هاى مستقیم واصلاحات 

بعدى آن خواهند پرداخت.

مذاکرات 4 ساعته هسته ای ایران و 3 کشور اروپایی پایان یافت

 موارد اختلافی روی میز مذاکرات
تیم هسته ای ایران عصر پنج شنبه به مذاکرات خود با معاونان وزیران خارجه 

انگلیس، آلمان و فرانسه پایان داد.
تیم مذاكره كننده ایران به سرپرستى سید عباس عراقچى ساعت 16 تا 18 عصر پنج شنبه 
به وقت تهران و 14 و 30 تا 16 و 30 به وقت استانبول با تیم مذاكره كننده اروپایى درباره 

موارد اختلافى گفت و گو كرد.
عراقچى و روانچى همچنین عصر روز پنجشنبه دیدارى دو جانبه با هانس دیتر لوكاس 
معاون وزیر خارجه آلمان داشتند. این دو؛ روز جمعه با همتایان خود هانس دیتر لوكاس از 

آلمان، سایمون گس از انگلیس و نیكلاس دوریویر از فرانسه پشت میز مذاكره نشستند.
حمید بعیدى نژاد مدیركل سیاسى و امنیت بین الملل وزارت امور خارجه، داوود محمدنیا 
مشاور وزیر خارجه، محمد امیرى مدیر كل امور پادمان هاى سازمان انرژى اتمى و نیز پژمان 
رحیمیان از سازمان انرژى اتمى سایر اعضاى تیم مذاكره كننده ایرانى هستند. كارشناسان دو 

طرف نیز دیروز در مجموع چهار ساعت با یكدیگر مذاكره كردند.
سید عباس عراقچى پیش از شروع مذاكرات گفت كه هدف او و كارشناسان حقوقى و 
هسته اى تیم ایران سرعت دادن به زمان و یافتن هرچه سریعتر راه حل براى اختلافات با 

كشورهاى 1+5 است.
عراقچى گفت: مى خواهیم به زمان سرعت بدهیم و هرچه زودتر براى اختلاف هایى كه 

وجود دارد راه حلى پیدا كنیم.
تیم مذاكره كننده ایرانى پیش از این در روزهاى سوم و چهارم بهمن با دیپلمات هاى 

آمریكایى در زوریخ گفت و گو و برخى موارد اختلافى را مرور كرده بود.
مذاكرات ایران و سه كشور اروپایى یك روزه بود و طرفین طى نشست هاى صبح و عصر 

درباره موارد اختلافى با یكدیگر گفت و گو كردند.
'هلگا اشمید' معاون 'فدریكا موگرینى' مسوول سیاست خارجى اتحادیه اروپا ریاست هیات 

اروپایى در این گفت وگوها را به عهده داشت.

رییس گروه دوستی پارلمانی ایران و آلمان:

دیپلماسی عرصه اقدامات شتابزده 
و احساسی نیست

رییس گروه دوستی پارلمانی ایران و آلمان گفت: دیپلماسی عرصه اقدامات و 
اظهار نظرهای شتابزده و احساسی نیست و نباید با طرح مسایل غیرضروری به 

منافع ملی کشور آسیب بزنیم.
»جواد هروى« به حواشى ایجاد شده در سفر نایب رییس مجلس آلمان به تهران اشاره كرد 

و اظهار داشت: مباحث دیپلماسى و گفت و گوها در این زمینه همیشه نباید خوشایند باشد.
وى ادامه داد: در چنین مباحثى حلوا پخش نمى كنند بلكه طرفین دیدگاه هاى خود را 
كه گاه ممكن است انتقادى باشد، مطرح مى كنند. وى افزود: نمایندگان كشور ما نیز وقتى به 
كشورهاى مختلف سفر مى كنند، نظرات انتقادى خود را نسبت به آنها بیان مى كنند اما این 
گونه اظهار نظر هاى آنها به این معنا نیست كه ما حاضر باشیم و بپذیریم آنها در امور داخلى ما 

دخالت كنند اما طرح سوال و انتقاد متفاوت از دخالت است.
نماینده مردم قائنات در مجلس شوراى اسلامى اضافه كرد: در دیدارهاى دوجانبه با طرف 
آلمانى، طرف مقابل مباحث مختلفى را مطرح كرد و ما هم پاسخ هاى لازم را دادیم ضمن این 
كه هیات پارلمانى آلمان با افراد مختلفى مانند معصومه ابتكار رییس سازمان حفاظت محیط 
زیست، شهیندخت مولاوردى معاون رییس جمهورى در امور زنان و خانواده، علاء الدین 
بروجردى رییس كمیسیون امنیت ملى و سیاست خارجى مجلس دیدار و گفت و گو كرد 

اما این كه در این میان بر دیدار هیات آلمانى با محمد رضا عارف تمركز شود، اشتباه است.
در راستاى دیپلماسى پارلمانى نایب رییس مجلس آلمان هفته گذشته در سفرى به تهران 

با برخى مقامات و مسوولان ایرانى دیدار و گفت و گو كرد.
اظهارات وى در دیدار با عارف عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و رییس بنیاد امید 

ایرانیان و همچنین بعد از بازگشت از این تهران انتقاداتى را به همراه داشت.

واعظی وزیر ارتباطات :

دیپلماسی موفق دولت، نوع نگاه جهان 
را به نظام تغییر داده است

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: دیپلماسی موفق دولت در عرصه 
سیاست خارجی باعث شده تا نوع نگاه جهان نسبت به ملت، نظام، رهبری و رییس 

جمهوری به طور کامل تغییر کند.
محمود واعظى روز جمعه در نشست شوراى ادارى استان بوشهر افزود: بناى دولت این 
است كه در عرصه سیاست خارجى آنچه كه تصویر نظام مقدس اسلامى ، اسلام و شیعه 
را مخدوش كرده بود را بازسازى كند. وى یادآورشد: در عرصه بین المللى با روابطى كه با 
كشورهاى دیگر برقرار مى كنیم اصول و ارزش هاى انقلاب حفظ مى شود اما مسایل خود را با 

ادبیاتى كه طرف مقابل درك كند با ملتى فهیم در تعامل است بیان مى كنیم.
وى با اشاره به اینكه تحریم ها ظالمانه است گفت: اینكه سخنرانى كنیم و به دنیا فحش 
دهیم فشار بر مردم كم نمى شود . واعظى افزود: آنچه دولت، رییس جمهورى، وزیر امور 
خارجه و تیم هسته اى انجام مى دهد این است كه بتوانند فشارهایى كه به ناحق بر گرده ملت 
ایران است را بردارند . وى اظهارداشت: قدم هاى بسیار خوبى در این زمینه برداشته شده است 

و به هیچ وجه ، یك قدم در كل مذاكرات عقب نگذاشته اند .
وزیر ارتباطات و فناورى اطلاعات گفت: خط مشى تنظیم شده رهبر معظم انقلاب براى 
برنامه هسته اى یكى پس از دیگرى در حال انجام است. واعظى با بیان اینكه از وزراى خوشبین 
به نتیجه مذاكرات و تلاش هاى دیپلماسى كشور هستم گفت: با این اقدامات حقوق هسته 

اى تامین ،تحریم ها برداشته و نتیجه مذاكرات یك عزت براى نظام در پى خواهد داشت.

آیت الله سعیدی: 

اسرائیل بداند از این پس حزب الله 
هیچ حمله ای را بی پاسخ نمی گذارد

ایمان: امام جمعه قم بابیان اینکه پاسخ موشکی اخیر حزب الله هشدار جدی 
به صهیونیست هاست، گفت: اسرائیل باید بداند دوران حکومتش به پایان رسیده 

و از این به بعد هر حمله ای با پاسخ مناسب همراه است.
 آیت الله سیدمحمد سعیدى ظهر دیروز در خطبه هاى نماز جمعه قم به برخى 
مناسب هاى مذهبى پیش رو اشاره كرد و افزود: امام حسن عسكرى)ع( در مدت كوتاه 
عمر خود على رغم میل نظام عباسى شاگردان بسیارى را تربیت كردند كه عده اى از آن ها 
نائبان امام زمان )عج( هستند. وى با اشاره به وفات حضرت معصومه )س( در شهر قم افزود: 
حضرت معصومه)س( در مدت كوتاهى در قم اقامت داشتند و مهمان ما شده اما بعد از این 

مدت صاحب شهر قم شدند و تكریم ایشان بر همه ما واجب است.
امام جمعه قم با اشاره به فرارسیدن سالگرد پیروزى انقلاب اسلامى ایران اظهار داشت: 
باید در دهه فجر به مطالبات مقام معظم رهبرى كه به عنوان شعار سال مطرح شده، 
توجه شود و بخش هاى مختلف و مسئولان در این ماه گزارشى در مورد اقدامات خود 
در جهت تحقق شعار سال ارائه دهند. وى با بیان اینكه باید در این زمان به نقش زنان در 
انقلاب اسلامى بیشتر توجه شود، افزود: آثار و پیشرفت هاى انقلاب اسلامى باید بیشتر براى 
مردم مشخص شود. آیت الله سعیدى به نامه مقام معظم رهبرى به جوانان اروپا و آمریكا 
اشاره كرد و گفت: این نامه اكنون از خبرسازترین رخ دادهاى جهان است. این حركت و 
اقدام مقام معظم رهبرى همانند نامه اى است كه امام خمینى )ره( به گورباچف نوشته 
بودند و به همان میزان داراى اهمیت است. امام جمعه قم با اشاره به دشمنى غرب براى 
جلوگیرى از نفوذ اسلام، افزود: نامه رهبرى درست در این زمان منتشر شد و در آن ایشان 
از جوانان خواسته اند كه اسلام را از طریق منابع اصلى بشناسند. وى با اشاره به بخشى از 
نامه مقام معظم رهبرى به جوانان اروپا افزود: در این نامه ایشان نگرانى خود از سرنوشت 
همه بشریت را نشان داده اند و آن ها را به اسلام حقیقى دعوت كرده اند. آیت الله سعیدى 
بابیان اینكه مقام معظم رهبرى در دیدار با ورزشكاران توصیه هاى مهمى داشته اند گفت: 
رهبرمعظم انقلاب فرمودند در دنیایى كه دین زدایى در دستور كار امپراتورى رسانه اى قرار 
دارد و موضوع برهنگى و بى عفتى ترویج مى شود، نشان دادن معنویت توسط ورزشكاران 
نشانه ایستادگى در مقابل این موج عظیم انحرافى در جهان است. امام جمعه قم با اشاره به 
محبوبیت ورزشكاران افزود: با یك حركت معنوى مناسب از طرف ورزشكاران موج بزرگى 
در جامعه ایجاد مى شود و در برخورد با متخلف نباید هیچ سهل انگارى شود؛ در كنار حمایت 
از ورزش قهرمانى باید از ورزش همگانى نیز حمایت شود. وى در بخش پایانى سخنانش 
با اشاره به اینكه رزمندگان حزب الله در جنوب لبنان چندین متجاوز صهیونیست را به 
هلاكت رساندند، گفت: این حمله در پاسخ به حمله اخیر صهیونیست ها به جنوب لبنان 
و به شهادت رساندن رزمندگان حزب الله ازجمله جهاد مغنیه بود. آیت الله سعیدى بابیان 
اینكه این پاسخ حزب الله هشدار جدى به صهیونیست هاست، گفت: اسرائیل باید بداند 

دوران حكومتش به پایان رسیده و از این به بعد هر حمله اى با پاسخ مناسب همراه است.

مدیرکل ثبت احوال استان قم اعلام کرد

امیرعلی و فاطمه فراوان ترین نام های 
نوزادان در قم

ایمان: مدیرکل ثبت احوال استان قم گفت: برآورد جمعیت استان قم تا پایان 
دی ماه سال 93 باتوجه به آمارهای موجود، یک میلیون و 210 هزار و 612 نفر است.

ولى الله عسكرى با اشاره به وقایع حیاتى دى  ماه سال جارى اظهار كرد: در ماه گذشته 
2 هزار و 464 مورد واقعه ولادت و 473 مورد واقعه وفات در استان قم رخ داده است.

وى در ادامه گفت: همچنین در دى ماه امسال یك هزار و 95 مورد واقعه ازدواج و 285 
مورد واقعه طلاق در استان قم به ثبت رسیده است. مدیركل ثبت احوال استان قم با اشاره 
به چندقلوزایى در ماه گذشته خاطرنشان كرد: در دى ماه 44 مورد چند قلوزایى در استان 
قم ثبت شده كه از این تعداد 43 مورد دو قلو و یك مورد سه قلو بوده است. وى نام هاى 
امیرعلى و فاطمه را فراوان  ترین نام در نوزادان پسر و دختر متولد شده در دى ماه  93 اعلام 
و عنوان كرد: برآورد جمعیت استان قم تا پایان دى ماه سال جارى با توجه به آمارهاى 
موجود، یك میلیون و 210 هزار و 612 نفر است. به گزارش فارس، عسكرى در ادامه تعداد 
چندقلوزایى از ابتداى سال تاكنون در استان قم را 345 مورد اعلام كرد و گفت: از این تعداد 
323 مورد دو قلو، 19 مورد سه قلو و سه مورد 4 قلو بوده است. وى در پایان 10 نام فراوان 
بین پسران از ابتداى سال 93 تاكنون را به ترتیب امیرعلى، على، محمدحسین، امیرحسین، 
محمدطه، امیرعباس، ابوالفضل، محمدمهدى، محمدرضا و حسین معرفى و اظهار كرد: 
همچنین 10 نام فراوان بین دختران به ترتیب اسامى فاطمه، زهرا، زینب، نازنین زهرا، 

ریحانه، معصومه،  فاطمه زهرا، مهسا، ثنا و فاطمه سادات است.

همایش تجلیل از طلاب شاهد و ایثارگر 
سراسر کشور در قم برگزار شد

ایمان: دومین همایش تجلیل از طلاب شاهد و ایثارگر سراسر کشور روز 
پنجشنبه در قم برگزار شد. 

نماینده ولى فقیه و رئیس بنیادشهیدوامور ایثارگران د راین مراسم گفت: شما طلاب 
شاهد وایثارگران  در دوران انقلاب و هشت سال دفاع مقدس طلایه دار بودید و امروز نیز 
در جبهه فرهنگى در نشر فرهنگ ایثار و شهادت باید اسوه و پیشرو باشید.  حجت الاسلام 
والمسلمین محمد على شهیدى محلاتى روز پنج شنبه در دومین همایش تجلیل از طلاب 
ممتاز شاهد وایثارگر سراسر كشور در قم گفت: در طول انقلاب اسلامى و جنگ تحمیلى 
3712شهید و 2598جانباز از روحانیون معظم هستند كه به ترتیب بیشترین شهید مربوط 
به استانهاى اصفهان، خراسان) قبل از تفكیك(، قم ، مازندان و تهران مى باشند. در پایان 
این مراسم از 14نفر از طلاب ممتاز شاهد و ایثارگر از استانهاى مختلف كشور در دومین 

همایش طلاب ممتاز شاهد وایثارگر تجلیل بعمل آمد.

حسن بختیاری زاده

رییس مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به اینکه هم اکنون بودجه عمرانی کشور 
30 هزار میلیارد تومان است، گفت: این 
بودجه جاری کشور  که  است  در حالی 
150 هزار میلیارد تومان است و این روندی 

نادرست می باشد.
على لاریجانى در جمع مردم شهرستان بهار، 
افزود: بخش اعظمى از درآمد حاصل از فروش 
نفت در كشور صرف بودجه جارى مى شود و با 
وجود تورم نیروى انسانى، بودجه اى براى آبادانى 
كشور نمى ماند. وى با بیان اینكه سیاست دولت 
باید كوچك سازى بدنه و توجه به بخش تولید 
باشد، عنوان كرد: باید ادارات را كوچك كرد چرا 
كه هر چه ادارات بزرگتر مى شود بودجه جارى 

بیشترى نیز صرف مى شود، بنابراین باید ادارات و دستگاه ها كوچك و چابك سازى شود.
وى اضافه كرد: به گفته مرحوم مدرس، دولت مالك خوبى نیست و سازنده و تولید كننده 
خوبى نخواهد شد، لذا ذات كار این است كه هر جریانى كه مى خواهد خوب باشد باید مردمى 
شود. وى ادامه داد: رهبرى فضا را باز و سیاست هایى را تبیین و ابلاغ كردند تا اقتصاد مردمى شود 

و رسانه ها نیز باید در تشریح مردمى كردن اقتصاد در تلاش باشند.

مجلس  و  دولت  كرد:  تصریح  لاریجانى 
نیز باید در این زمینه پاسخگو بوده تا اقتصاد 
مقاومتى را احیا كنند چرا كه شرایط جامعه به 
گونه اى است كه باید براى عملى شدن اقتصاد 

مقاومتى گام برداشت.
وى با بیان اینكه كشور هم اینك در شرایط 
تحریم قرار داشته و صنعتگران در وارد كردن 
مواد اولیه مشكل دارند افزود: منابع و درآمد 
دولت از سوى فروش نفت كاهش پیدا كرده و 
شیطنت هایى از سوى برخى كشورها براى وارد 

كردن فشار در حال انجام است.
رییس مجلس شوراى اسلامى ادامه داد: 
ملت ایران تاكنون در مقابل آنها ایستادگى كرده 
اند در حالیكه بودجه ملت وابسته به نفت است 
و زمانى كه آنها با نفت بازى مى كنند مشكلاتى ایجاد مى شود كه براى رفع آنها با به كار بردن 

اقتصاد مقاومتى، اقتصاد كشور مى تواند روى پاى خود بایستد.
وى اضافه كرد: در این راستا باید اقتصاد مقاومتى را كامل تشریح كرد تا به مطالبه عمومى 
تبدیل شود كه هم اینك نیز دولت و مجلس این سیاست را دنبال مى كنند اما باید این فرهنگ 

عمومى شود.

ایمان: مدیر موسسه عالی شهاب دانش، از برگزاری 
مسابقات استانی رباتیک دانش آموزی و دانشجویی 
در استان قم در ششم اسفند ماه سال جاری در این 

موسسه خبر داد.
به گزارش خبرنگار ما، پروفسور مهدى كرارى در جمع 
خبرنگاران ابتدا در تشریح فعالیت هاى این موسسه گفت: 
موسسه عالى شهاب دانش از سال 1385 در استان راه 
اندازى شد و در حال حاضر چهار هزار نفر در 42 رشته 
فنى و مهندسى در مقاطع مختلف در این موسسه در حال 

تحصیل هستند.
مدیر موسسه عالى شهاب دانش افزود: این موسسه دو 
سال قبل جز 7 موسسه برتر به دلیل كیفیت بالاى آموزش 
برگزیده شد چرا كه تلاش كرده ایم مقررات آموزش عالى 
جزء به جزء رعایت شود به ویژه از زمانى كه به فضاى فعلى 
منتقل شدیم در جهت ارتقاى وجهه دانشگاهى تلاش مى 

كنیم.
وى در مورد ظرفیت هاى علمى موسسه توضیح داد:60 
عضو هیات علمى تمام وقت و 40 مربى و 200 استاد حق 
التدریس از سراسر كشور در موسسه گرد هم آمده اند تا 
بتوانیم با تقویت بنیه هاى علمى خود را تا سطح دانشگاه 

برسانیم.
كرارى در خصوص تحصیل دانشجویان در این موسسه 
عالى اظهار كرد:  4 هزار دانشجو از امكانات تحصیل در این 
دانشگاه برخوردار مى باشند كه از این میان تعداد یكهزار 
و 250 دانشجو در مقطع كاردانى، یكهزار و 250 دانشجو 
در مقطع كاردانى به كارشناسى، یكهزار و 300 دانشجو 
در مقطع كارشناسى پیوسته و 220 دانشجو در مقطع 

كارشناسى ارشد مشغول به تحصیل هستند.
مختلف  مقاطع  از  دانشجو  كرد: 2500  تصریح  وى 
تحصیلى از كاردانى، كارشناسى و ارشد از این موسسه فارغ 

التحصیل شده اند.
مدیر موسسه عالى شهاب دانش  همچنین در مورد 
مسابقات رباتیك استانى خاطرنشان كرد: 8 تیم دانشجویى 
از دانشگاه ها و مدارس استان براى شركت در این مسابقات 
و  آموزان  دانش  ویژه  مسابقات  این  اند  كرده  نام  ثبت 
دانشجویان مى باشد كه علاقه مندان مى توانند با توجه به 

تمدید مسابقات تا 25 بهمن ماه در آن شركت كنند.
وى افزود: این مسابقات با هدف ایجاد همفكرى و كار 
علمى در سه مرحله مقدماتى، نیمه نهایى و نهایى با معرفى 

سه نفر برگزیده در سطح استان برگزار مى شود.
كرارى با اشاره به اینكه این موسسه داراى 6 انجمن علمى 
است گفت: این انجمن ها شامل، برق، عمران، حسابدارى، 
كامپیوتر، معمارى و رباتیك است كه اقدامات خوبى در زمینه 

تهیه مقاله هاى علمى انجام شده است.
پروفسور مهدى كرارى تصریح كرد: در حال حاضر طبق 
ثبت نام هاى انجام شده بیش از 8 تیم در این مسابقات 
شركت كرده اند هرچند پیش بینى مى شود تعداد بیشترى 
از تیم ها براى حضور در مسابقات اعلام آمادگى كنند البته 
امیدواریم با انجام این مسابقات گامى بزرگ در عرصه دانش 

رباتیك برداشته شود.
وى در خصوص اهداف برگزارى این مسابقات عنوان 
مراكز  علمى  ارتقاى سطح  راستاى  در  موسسه  كرد:این 
دانشگاهى و توسعه دانش رباتیك این دوره از مسابقات را 
برگزار كرده است در این زمینه رسانه ها مى توانند با اطلاع 
رسانى در جهت بالفعل شدن ظرفیت هاى علمى در استان 

قم موثر باشند.
مدیر موسسه شهاب دانش خاطرنشان كرد: علاقمندان 
براى شركت در این مسابقات مى توانند تا 25 بهمن  ماه به 

سایت  www.sd-robotics.com    مراجعه كنند.
تیم هاى  دانش آموزى  بخش  در  كرد:  اظهار  كرارى 
مختلف از مدارس استعدادهاى درخشان و پژوهشكده هاى 

دانش آموزى در این مسابقات شركت خواهند كرد.
در این نشست همچنین معاون آموزشى و پژوهشى 
موسسه شهاب دانش قم عنوان كرد: موسسه آموزش عالى 
مراكز  علمى  ارتقاى سطح  راستاى  در  قم  دانش  شهاب 
دانشگاهى استان و همكارى بیشتر آنها با یكدیگر اقدام به 
برگزارى نخستین دوره مسابقات رباتیك در استان قم كرده 

است.
سید امین سلامتیان با اشاره به نخستین دوره مسابقات 
رباتیك شهاب دانش قم )لیگ مسیریاب( كه در محل 
موسسه آموزش عالى شهاب دانش قم گفت:خبرنگاران نقش 
موثرى در به فعلیت رسیدن ظرفیت استان قم دارند كه یكى 

از ظرفیت هاى علمى استان موسسه شهاب دانش است.
 وى تصریح كرد: این موسسه فرصت هاى خوبى در 
زمینه هاى فنى و صنعتى براى استان قم ایجاد كرده است 
ضمن اینكه این موسسه در راستاى ارتقاى سطح علمى 
مراكز دانشگاهى استان و همچنین همكارى بیشتر آنها در 
زمینه هاى علمى و پژوهشى اقدام به برگزارى نخستین دوره 

مسابقات رباتیك در استان قم كرده است.

وى ادامه داد: آموزش و پژوهش در كنار هم اهمیت 
زیادى دارد  در بخش آموزش توجه زیادى به این امر شده 
است و اساتید از دانشگاههاى معتبر كشور جذب كرده ایم 
و به رشد خوبى رسیدیم در سالهاى اخیر به دنبال ارتقاى 
پژوهش برنامه هاى بلند مدتى در پژوهش مد نظر گرفته ایم 
و سه پژوهشكده راه اندازى شده و با فعالیت دانشجویان ارشد 
و داراى لیسانس ماحصل 30 مقاله و كنفرانس كه چاپ شده 

كه 16 مورد در مجلات معتبر منتشر شده است.
وى ادامه داد: همچنین با همكارى معاونت دانشجویى 
فعالیت انجمن ها را گسترش دادیم و حمایت هاى علمى 
صورت دادیم كردیم كه یكى از آنها انجمن ربانتیك هستند.

در ادامه نیز حسین ذبیحى، دبیر این مسابقات گفت: 
براى اولین بار مسابقات رباتیك استان قم با هدف ارتقاء 
سطح علمى دانشجویان و دانش آموزان این استان برگزار 

مى شود.
وى با اشاره به فعالیت گسترده گروه هاى دانشجویى 
رباتیك و برنامه نویس موسسه رباتیك استان قم، اظهار كرد: 
مسابقات رباتیك لیگ مسیریاب با حمایت موسسه آموزش 
عالى شهاب دانش 6 اسفند ماه سال جارى در همین موسسه 

برگزار مى شود.
ذبیحى با بیان این كه مسابقات ربات هاى مسیر یاب در 
قالب لیگ مسیریاب و در دو گروه دانش آموزى و دانشجویى 
برگزار مى شود، تصریح كرد: در ابتدا دهم بهمن سال جارى 
به عنوان آخرین مهلت ثبت نام در نظر گرفته شد، اما با 
استقبال پر شور گروه هاى علمى مهلت آن تا 25 بهمن 

امسال تمدید شد.
وى با اشاره به این كه پروفسور مهدى كرارى رئیس 
موسسه آموزش عالى شهاب دانش مدیریت این مسابقات 
را به عهده دارد، گفت: براى تیم هاى برتر اول تا سوم جوایز 
ارزنده اى در نظر گرفته شده كه به آن هاى اهدا خواهد شد.

علی لاریجانی:

 بودجه جاری کشور پنج برابر بودجه عمرانی است

به همت موسسه آموزش عالی شهاب دانش صورت می گیرد:

برگزاری مسابقات رباتیک بین دانشگاهی قم

علی مطهری در کنگره حزب مردم سالاری ؛

آسیب امروز ما رخنه فرصت طلبان است



وزیر راه و شهرسازی در مقدمه کتاب »۵۰۰۰ سال 
مهندسی ایرانی« بر اهمیت حفظ میراث معنوی و 
غیر کالبدی دارای ارزش صیانت کشور تاکید و دلایل 
شیفتگی مردم امروز به شهر های گذشته را تشریح 

کرده است.
عباس آخوندی که مدرک کارشناسی ارشد خود را در 
رشته مهندسی راه و ساختمان از دانشگاه تهران دریافت 
کرده است در مقدمه کتاب »۵۰۰۰ سال مهندسی ایرانی« 

نوشته است:
فرهنگی  قلمرو  ساله،  هزاران  تاریخ  با  ایران  سرزمین 
وسیعی را در پهنه گیتی گسترده و موجب شکل گیری 
میراث گرانبهایی در این قلمرو شده است. اگر چه بخش 
بزرگی از این میراث فرهنگی در قالب ساختمان ها و معماری 
بدیع، سازه های آبی بزرگ، بادگیر ها و آسیاب های با کارکرد 
پیچیده، شهرهای متراکم و پایدار در برابر عوامل اقلیمی 
و متاثر از عوامل فرهنگی شکل گرفته که قابل مشاهده و 
بررسی کالبدی است، بخش زیادی نیز به صورت میراث 
معنوی و غیر کالبدی دارای ارزش صیانت و توجه است. در 
اینجا تاکید بر آنست که به میراث مهندسی بعنوان پدیده ای 
مستقل از محصولات مهندسی و بعنوان میراث معنوی با 

ارزش گذشته نیز باید توجه کرد و در جهت شناخت نقاط 
قوت آن تلاش کرد تا بتوان ارزش های آن را در زندگی امروز 

تداوم داد. 
در کتاب حاضر به درستی بر آثار و ارزش های فنی حاصل 
از این میراث پرداخته شده و به نیکی آورده می شود. اما در 
اینجا به جنبه دیگری از میراث مهندسی نیز می توان اشاره 
کرد و آن نقش و جایگاه مهندسان و معماران و حکمای آن 
روز در زندگی و روابط اجتماعی در شهرهای گذشته است. 

نانوشته ای را بصورت  در آن دوران مهندسان، فرهنگ 
سینه به سینه حمل می کردند و به روش استاد-شاگرد انتقال 
می دادند، که علاوه بر تجربیات و دانش فنی، اخلاق حرفه ای 

و تعهدات اجتماعی، فرهنگی و مذهبی را نیز شامل می شد.
اگرچه در آن زمان جامعه عاری از نهاد های نظارتی متداول 
دوران معاصر بود، آنان خود متعهد به رعایت اصول و ضوابط 
حرفه بودند. با این وصف حقوق قانونی و شرعی همه مردم 
ایران در نزد آنان محترم شمرده می شد و بافت های شهری به 
قدری هماهنگ و انسان محور ساخته می شد، که تعامل میان 
مردمان در آن بر پایه حفظ حقوق متقابل انجام می پذیرفت. 
طراحی و ساخت بنا ها برای فقیر و غنی به مرتبه خود ولی 
با کیفیت بالا انجام می شد و روابط کالائی فعلی حاکم بر 

ساختمان ها و اسکان مردم در شهر نبود. بر این اساس توسعه 
و عمران در مقیاس های مختلف از سرزمین تا محله و خانه 
مسکونی پایداری داشت؛ که دلیل بارز آن در شیفتگی مردم 

امروز به شهر های گذشته می توان دریافت. 
اما امروزه توسعه و عمران در مسیر دیگری در جریان است. 
عوارض ناشی از توسعه پرشتاب جوامع امروزی مشکلات 
خود را در عرصه جهانی بروز داده و جوامع امروز سعی در 
جلب مشارکت جهانی برای کاستن از عواقب آن دارند. در 
این شرایط توسعه و عمران در کشور ما هم ویژگی های خاص 
خود را دارد که باید به آن توجه کرد و ممکن است با درس 
گیری از تجربه گذشته بتوان از بروز مشکلات بعدی اجتناب 

کرد. 
یکی از این موارد قابل درس گیری، اخلاق حرفه ای است 
که در گذشته در بین مهندسان امری ذاتی بود ولی امروز 
متاسفانه شاهد موارد نقض آن در بین اهل حرفه هستیم. 
برخی اقدامات مهندسی موجب ناهماهنگی سیمای شهری 
شده، تاب آوری شهر ها را در شرایط بحرانی قرار داده، باعث 
خشکی رودخانه ها و تالاب ها گردیده و محیط زیست را دچار 
مشکل نموده و دستیابی به شهرهای پاک را تقریبا غیر ممکن 

ساخته است. 
ادامه روند کنونی می تواند از مهندسان امروز ابزاری بسازد، 
اسیر در روابط کالایی که تنها برآوردن نفع مادی کارفرما 
را مدنظر دارد و آن را بر منافع مردم ترجیح می دهد. در 
این رابطه نه تنها جامعه ما، که دنیای امروز به دنبال راهکار 
بوده و در این راستا »مسئولیت اجتماعی شرکت ها و صاحبان 
حرفه« را مطرح نموده است. بدین ترتیب نهاد های حرفه ای 
خود در قبال جامعه مسئول شمرده می شوند و باید در قبال 
نتایج اقدام فنی خود مسئولیت اجتماعی آن را هم بپذیرند. 

پر واضح است تغییر رویکرد کنونی در روابط حرفه ای 
مهندسان و ایجاد انگیزش و مسئولیت اجتماعی آنان می تواند 
باعث ارتقای حرفه ای مهندسان کشور شده و مسیری نو را در 

پیش پای مهندسان کشور قرار دهد. 
اعتقاد من بر این است که مهندسی نوین ایران با ۸۰ سال 
سابقه درخشان که از تاسیس دانشکده فنی دانشگاه تهران 
آغاز شده، با اتکاء بر تجارب و پیشینه شکوه مند چندین هزار 
سال هنوز قادر است راه حل های اساسی برای برون رفت از 

چالش های امروز ارائه دهد.

3 اقتصادی

بلوکه 77 هزار میلیارد دارایی بانکها 
در بانک مرکزی

حدود 77 هزار میلیارد تومان از کل دارایی بانکها در حالی به عنوان سپرده 
نزد بانک مرکزی قرار دارد که از سویی دیگر برخی مدیران بانکی، وزرا و حتی 
کارشناسان معتقدند که باید با کاهش نرخ سپرده های قانونی بخشی از این منابع 

آزاد شود تا توان تسهیلات دهی بانکها افزایش یابد.
 ترازنامه بانکها و موسسات اعتباری در پایان سه ماهه سوم امسال نشان داد که مجموع 
سپرده های قانونی بانکها در بانک مرکزی با رشد 1.۵ درصدی نسبت به پایان سال گذشته از 

7۵ هزار و 7۵4 میلیارد تومان به 76 هزار و ۸9۸ میلیارد تومان افزایش یافته است.
همچنین تغییر سپرده های بانکی در بانک مرکزی در پایان آذرماه به سمتی رفته که در 

مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 2۰ درصد صعود کرده است.
این در حالی است که از مجموع سپرده های بانکها نزد بانک مرکزی بخش اعظمی در حدود 
74 هزار و 4۰۰ میلیارد تومان به سپرده های قانونی تعلق دارد که نسبت به سال گذشته 
14.۸ و نسبت به پایان سه ماهه سال قبل حدود 27 درصد افزایش دارد. در عین حال که 
حدود 24۰۰ میلیارد تومان از مجموع این سپردهای از سپرده های دیداری )قابل برداشت( 
هستند. اما با توجه به اینکه بانک ها موظفند همواره نسبتی از بدهی های ایجاد شده و خاصه 
سپرده های اشخاص نزد خود را تحت عنوان سپرده قانونی در بانک مرکزی قرار دهند این امر 
تا حدی از منابع آنها را کاهش می دهد و این در حالی است که در شرایط فعلی با توجه به 
کاهش قدرت بانکها در تسهیلات دهی در مواردی مدیران ارشد اقتصادی و یا حتی مدیران 
بانکی از بانک مرکزی خواستار بازنگری در نرخ سپرده های قانونی و کاهش آن شدند تا با آزد 
شدن بخشی از منابع ، قدرت وام دهی آنها افزایش یابد. با این وجود بانک مرکزی نه تنها 
تاییدی برای ورود به کاهش نرخ سپرده های قانونی نداشت بلکه رییس کل بانک مرکزی با 
اعلام اینکه هنوز در این رابطه تصمیم گیری نشده است توضیح داد که کاهش هر یک درصد 
از نرخ سپرده قانونی بانکها 4.۵ درصد نقدینگی را افزایش می دهد؛ بنابراین نتایج تورمی ناشی 

از این موضوع می تواند دستاورهای کنترل تورم در ماه های اخیر را خدشه دار کند.

آخرین نرخطلا در ایران 

4,۵۵۵,۰۰۰یک مثقال طلا

1,۰۵1,۵۰۰یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

1۰,28۰,۰۰۰سکه بهار آزادی

1۰,31۰,۰۰۰سکه امامی

۵,18۰,۰۰۰نیم سکه

2,69۰,۰۰۰ربع  سکه

1,72۰,۰۰۰سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 2۰637,۰۰۰,۰۰۰ تیپ ۵

 2۰6SD37,۵۰۰,۰۰۰وی 8

GLX 4۰۵ 31,500,000پژو 

SLX 4۰۵ 32,000,000پژو 

ELX 43,۰۰۰,۰۰۰پژو پارس 

 37,500,000پژو پارس سال

E2 9۰ 43,000,000تندر 

LX 33,000,000رانا 

TU۵ 33,500,000رانا 

LX 30,500,000سمند 

LX EF7 31,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

3۰۰ S 7۵,۰۰۰,۰۰۰زوتی 

 17,۰۰۰,۰۰۰سایپا کارا 1۵1

 21,000,000سایپا 111

 20,500,000سایپا 131

 2۰,۵۰۰,۰۰۰سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 

قیمت بازارنام خودرو

31۵ MVM41.۵۰۰.۰۰۰ 

۵3۰ MVM42.۰۰۰.۰۰۰ 

MVM X336۸.۰۰۰.۰۰۰ 

 MVM X337۵.۰۰۰.۰۰۰ جدید اتومات

 MVM11۰2۰.۵۰۰.۰۰۰ چهار سیلندر

وزیر راه و شهرسازی تشریح کرد؛

تاثیر مهندسان و معماران بر زندگی و روابط اجتماعی
وزیر نیرو:

مردم در نحوه استفاده از 
آب شرب تصفیه شده دقت کنند 

وزیر نیرو در بخش دیگری با اشاره به آب شرب شهری، تاکید کرد: از تمام 
شهروندان می خواهیم که در نحوه استفاده از آب شرب تصفیه شده دقت کنند 
چرا که این آب با قیمت بالایی تصفیه می شود و در مصارف روزانه باید نهایت 

صرفه جویی را انجام داد. 
حمید چیت چیان در حاشیه آیین آغاز عملیات اجرایى پروژه خط انتقال پساب 
تصفیه خانه فاضلاب همدان به نیروگاه شهید مفتح با بیان اینكه در موضوع آب مساله 
بحث صرفه جویى در مصارف مختلف آب است، اظهار كرد: در بخش كشاورزى صرفه جویى 
در آب و نوع كشتى كه كشاورزان انتخاب مى كنند با طرح سیستم هاى آبیارى در صرفه 

جویى آب بسیار تاثیرگذار است. 
وزیر نیرو گفت: كشاورزان باید به سمت كشت گلخانه اى بروند چراكه با انتخاب كشت 

گلخانه اى در مصرف آب صرفه جویى مى شود. 
وى به مصرف آب در بخش صنایع اشاره و تصریح كرد: وزارت نیرو به كارخانجات و 
بخش صنعت ابلاغ كرده كه آب مصرفى خود را چندین بار تصفیه و استفاده كنند تا بدین 

شكل در مصرف آب صرفه جویى كنند. 
وى با بیان اینكه براى صرفه جویى در مصارف خانگى اعتباراتى در نظر گرفته شده است، 
خاطرنشان كرد: وزارت نیرو براى صرفه جویى در مصارف آب شهرى، ایجاد و گسترش 

تصفیه خانه هاى آب شرب شهرى را پیگیرى مى كند. 
چیت چیان در ادامه به طرح خط انتقال پساب تصفیه خانه فاضلاب به نیروگاه 
مفتح پرداخت و گفت: این طرح به طول 47 كیلومتر در راستاى خنك كردن برجهاى 
خنك كننده نیروگاه انجام مى شود و با انتقال پساب شهر همدان به نیروگاه در مصرف آب 

صرفه جویى خواهد شد و امیدوارم چاه ها مسدود شوند. 
وى با اشاره به دشتهاى كشور گفت: در دشتهاى كشور سه گروه دشتهاى معمولى آزاد 
و ممنوعه تقسیم شده اند كه در دشتهاى آزاد مجوز حفرچاه داده مى شود اما در دشتهاى 

ممنوعه مجوز حفر چاه و برداشت آب داده نمى شود. 
وى اضافه كرد: براى سال آبى آینده افزایش قابل توجهى در اعتبارات خواهیم داشت كه 

اعتبارى افزون بر 7 هزار میلیارد تومان پیش بینى شده و افزایش قیمت آب هم نداریم. 
حمید چیت چیان همچنین در بازدید از محل احداث تصفیه خانه خط انتقال آب از 
سد تالوار، اظهار كرد: با توجه به اینكه مى خواهیم كشور را از ركود خارج كنیم باید به 
تولید داخلى اهمیت داده و از توان تولیدكنندگان داخلى در تجهیز طرح هاى آبرسانى 

استفاده كنیم. 
وزیر نیرو ادامه داد: با استفاده از توان تولیدكنندگان داخلى علاوه بر اینكه طرح ها زودتر 

به نتیجه مى رسد باید ارزان تر هم تمام شود. 
وى در بخش دیگرى در پاسخ به نماینده همدان در مجلس تصریح كرد: یكى از 
مشكلات در كشور این است كه همزمان 1000 طرح اجرا مى شود كه همه نیمه تمام 

مى ماند اما بهترین كار این است كه 100 طرح به صورت كامل انجام شود. 
چیت چیان افزود: قبل از اینكه به فكر طرح هاى دیگر آبرسانى به شهر همدان باشیم بهتر 
آن است كه طرح سد تالوار را به نتیجه برسانیم چرا كه اجراى همزمان چند طرح به نتیجه 

نمى رسد و براى كشور مفید نیست. 
وى در بخش پایانى سخنان خود از مدیرعامل شركت مهندسى آب و فاضلاب شهرى و 
روستایى كشور خواست كه گزارشى از وضعیت آبى شهرهاى بحرانى كشور مانند همدان 

تهیه كند تا میزان بودجه ویژه اخذ شود. 

وزیر ارتباطات خبر داد: 

تلاش ایران و ترکیه برای 30 میلیارد دلار 
ارتباط تجاری 

وزیر ارتباطات از رسیدن حجم مبادلات ایران و ترکیه به 15 میلیارد دلار خبر 
داد و گفت: در حال حاضر دو کشور برنامه ریزی و هدف گذاری های متعددی برای 

رساندن این رقم به 30 میلیارد دلار انجام داده اند. 
محمود واعظى شامگاه گذشته میزبان وزیر صنعت، علوم و تكنولوژى تركیه بود و در 
قالب دیدارى كوتاه به بررسى راهكارهاى لازم جهت همكارى هاى اقتصادى بیشتر دو 

كشور پرداخت. 
وى كه مسئولیت كمیسیون اقتصادى ایران و تركیه را برعهده دارد پس از این دیدار به 
همراه وزیر تركیه در جمع خبرنگاران حضور یافته و به ارائه توضیحاتى در این خصوص 

پرداخت. 
واعظى در این زمینه عنوان كرد: از این كه روابط دو كشور در زمینه هاى سیاسى، 
منطقه اى، بین الملل و اقتصادى در حال گسترش است خرسندیم و صحبت هاى مختلفى 
نیز درباره گسترش همكارى هاى بانكى، گمركى و فعال تر شدن بخش خصوصى دو كشور 

جهت سرمایه گذارى در كشور دیگر در دست اقدام است. 
وى همچنین به همكارى هاى صنعتى به عنوان یكى از موارد مورد بحث میان دو كشور 
اشاره كرد و گفت: در حال بررسى هستیم كه در یك نقطه مناسب در دو سوى مرز دو 
شهرك صنعتى ایجاد شود تا سرمایه گذاران بتوانند با امتیازات ویژه به سرمایه گذارى در 

آنها بپردازند. 
واعظى اظهار كرد: در صحبتهاى صورت گرفته دو كشور توافق كرده اند در زمینه هاى 
علمى و فناورى نیز همكارى هاى مختلفى به ویژه در زمینه ارتباطات و فناورى اطلاعات، 

حوزه فضایى و ماهواره اى با یكدیگر داشته باشند. 
واعظى در ادامه صحبتهاى خود از سفر قریب الوقوع نخست وزیر تركیه به ایران خبر 
داد و در عین حال یادآور شد: در هفته هاى آتى وزراى متعددى از ایران به تركیه و از 
تركیه به ایران سفر خواهند كرد تا مذاكرات بیشتر درباره همكارى هاى دو جانبه كشور در 

بخش هاى مختلف انجام شود. 
وزیر تركیه نیز در این مراسم از روابط قدیمى دو كشور یاد كرد و در عین حال یادآور 
شد: موافقتنامه تجارت ترجیحى كه به تازگى میان دو كشور حاكم شده موجب نزدیكى 

بیشتر این دو كشور شده است. 
 وى همچنین یادآور شد: طى ماه هاى گذشته سرمایه گذاران ترك اشتیاق بیشترى براى 
سرمایه گذارى در ایران پیدا كرده اند كه امیدواریم با برخورد مثبت طرف ایرانى زمینه هاى 
لازم براى تسریع این سرمایه گذارى ها فراهم شود چرا كه این دو كشور هر دو از كشورهاى 
مهم و بزرگ منطقه هستند كه قطعا نزدیكى آنها كمك بزرگى به حفظ آرامش ثبات 

منطقه خواهد كرد. 

 دبیر انجمن خودروسازان؛

خودرو کالای انحصاری نیست؛
 شورای رقابت نباید قیمت گذاری کند

دبیر انجمن خودروسازان با بیان اینکه خودرو جزو کالاهای انحصاری نیست و 
نباید توسط شورای رقابت قیمت گذاری شود،گفت: به همین منظور نامه ای را به 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور ارسال کرده ایم.
احمد نعمت بخش  با اشاره به ارسال نامه انجمن خودروسازان ایران به رئیس سازمان 
مدیریت و برنامه ریزى كشور مبنى بر خروج قیمت گذارى خودرو از شوراى رقابت، اظهار 
داشت: به اعتقاد ما خودرو جزو كالاهاى انحصارى نیست و نباید توسط شوراى رقابت 

قیمت گذارى شود.
 وى افزود: در صددیم موضوع انحصارى نبودن خودرو را در شوراى اقتصاد مطرح كنیم 

تا این شورا تصمیمات لازم را اتخاذ و تعیین قیمت خودرو را به مكانیزم بازار محول كند.
 دبیر انجمن خودروسازان با اعلام اینكه در قانون اصل 44 به روشنى موضوع انحصار 
تعریف شده است، گفت: خودروهاى سوارى نه به صورت طبیعى و نه قانونى در زمره 

كالاهاى انحصارى قرار نمى گیرد.
نعمت بخش با اشاره به اینكه از سال 80 شركت هاى خودروسازى كشور از 7 به 17 
شركت افزایش یافته است، اضافه كرد: در حوزه واردات نیز از 4 شركت به 21 شركت 
رسیده ایم كه این امر نشان از حضور شركت هاى متعدد و عدم انحصار در بازار خودرو 

را دارد.
دبیر انجمن خودروسازان تصریح كرد: شركت هاى خودروساز به هیچ عنوان با كاهش 
عرضه در صدد افزایش قیمت ها نبوده اند به نحوى كه هر ساله حجم تولید خود را افزایش 

داده اند.
وى با اشاره به اینكه غیر از سالهاى 91 و 92 حجم تولید خودرو كاهش پیدا نكرده 
است، افزود: امسال حجم تولید خودرو نسبت به 10 ماه سال گذشته 60 درصد رشد را 

تجربه كرده است.

مدیرکل خریدداخلی و هماهنگی امور آرد و نان شرکت، از نهایی شدن کار تدوین 
دستورالعمل فروش گندم دولتی و نظارت بر حمل و توزیع گندم و آرد یارانه ای خبر 

داد. 
سید مؤمن نیافر گفت: باتوجه به مصوبه هیات وزیران درخصوص افزایش نرخ فروش گندم 
دولتی، قیمت فروش گندم یارانه ای توسط شرکت بازرگانی دولتی ایران به ازای هر کیلو گرم 

66۵۰ ریال تعیین و ابلاغ گردیده است.
نیافر افزود: از آنجاکه این شرکت مکلف به تخصیص 2۰درصد از آرد مصارف نانوایی باقیمت 
غیر یارانه ای می باشد، نرخ فروش گندم به قیمت تمام شده نیز به ازای هر کیلوگرم گندم 

معمولی 111۵۰ ریال درنظر گرفته شده است.
مدیر کل خرید داخلی شرکت در خصوص ضوابط وچارچوب های کلی مرتبط با فروش 
گندم به قیمت یارانه ای ونظارت بر حمل وتوزیع گندم وآرد یارانه ای گفت: دستورالعمل 
مربوطه طی برگزاری جلسات متعدد با واحد هایی ذیربط در حال نهایی شدن است وبه زودی 

به  شرکت های غله در سراسر کشور ابلاغ می گردد .
وی افزود: دراین  دستورالعمل نحوه ی فروش گندم، استفاده از سامانه یکپارچه فروش 
آرد، نحوه ی تخصیص گندم به کارخانجات آرد سازی و اعمال نظارت بر حمل وتوزیع آرد از 

کارخانجات تا دکانین ناوایی ها پیش بینی شده است.
نیافر هچنین در خصوص ضوابط وچارچوب های کلی مرتبط  با فروش گندم به قیمت تمام 

شده ، به موارد زیر اشاره کرد:
بر اساس دستور العمل، فروش گندم به قیمت تمام شده تنها به منظور تامین نیاز واحد های 
نانوایی  آزادپز ، واحد های متقاضی صنعتی ، واحد های نان حجیم و نیمه حجیم وبطور کلی 

تامین آرد مورد نیاز صنوف وصنایع می باشد.
-سقف مقدار فروش گندم به قیمت تمام شده ، مطابق با مقادیر اعلام شده در ظرفیت 

واحد های متقاضی  است.

-باتوجه  به ممنوعیت صادرات گندم وآرد ) به استثنای ورود موقت( فروش گندم به منظور 
صادرات گندم وآرد مجاز نیست.

-قیمت آرد استحصال شده وسایر محصولات جانبی نظیر سبوس در سطح استان ها بر 
اساس تصمیمات کار گروه استانی تعیین می گردد.

وی اضافه کرد: به منظور پیشگیری از سوء استفاده های احتمالی، آرد های تولیدی 
کارخانجات از محل گند م های غیر یارانه ای می بایست در کیسه هایی با رنگ متفاوت از آرد 

یارانه ای وبا درج عنوان" آرد آزاد" بر روی کیسه ها بسته بندی گردند.
نیافر گفت: همچنین نان تولیدی واحدهای نانوایی آزادپز که از آرد غیریارانه ای استفاده 

می کنند از شمول قیمت گذاری مثتنی می باشند.

صندوق بین المللی پول ایران را سومین کشور 
و  منطقه خاورمیانه  در  ارزی  نظر حجم ذخایر  از 
آسیای مرکزی معرفی و اعلام کرد ایران 8.۵ درصد 
ذخایر ارزی 1۵۰۵ میلیارد دلاری منطقه را به خود 

اختصاص داده است.
برآوردهای صندوق بین المللی پول نشان می دهد ایران 
از نظر میزان ذخایر ارزی میان 3۰ کشور خاورمیانه و 

آسیای مرکزی در جایگاه سوم قرار گرفته است.
ذخایر ارزی ایران در پایان سال 2۰14 تنها از عربستان 

و الجزایر در این منطقه کمتر بوده است.
عربستان با ذخایر ارزی 734 میلیارد دلاری بیشترین 
ذخایر ارزی در منطقه را به خود اختصاص داده است. 
الجزایر با ذخایر ارزی 1۸7 میلیارد دلاری در جایگاه دوم 

از این نظر قرار گرفته است.
بر اساس این گزارش ذخایر ارزی ایران در پایان سال 
2۰14 به 126.۵ میلیارد دلار رسیده است که رکورد 
جدیدی برای این کشور محسوب می شود. ذخایر ارزی 
کشورهای  ارزی  ذخایر  کل  درصد   ۸.۵ معادل  ایران 

خاورمیانه و آسیای مرکزی بوده است.
صندوق بین المللی پول کل ذخایر ارزی خاورمیانه و 
آسیای مرکزی در پایان سال 2۰14 را 1۵۰۵ میلیارد دلار 

اعلام کرده است.
منطقه  دیگر  کشورهای  برخی  ارزی  ذخایر  میزان 
به میلیارد دلار عبارت است از: بحرین ۵.4، عراق 69، 
امارات 7۰،  لیبی ۸9، عمان 1۸، قطر 46،  کویت 3۵، 
یمن 3.9، افغانستان 7، آذربایجان 1۵.۸، ارمنستان 1.۵ 

و تاجیکستان ۰.4.

هر  فروش  برای  قیمت  ترین  ارزان 
بشکه نفت در حالی در معاملات ثبت شد 
که با دستکاری های گاه و بیگاه آمریکا، 
بازار جهانی خود را برای نفت بشکه ای 3۰ 

دلار آماده می کند.
 با گذشت حدود یک هفته از درگذشت 
سعودی،  عربستان  پادشاه  الله  عبد  ملک 
قیمت جهانی نفت نه تنها افزایش نیافت که 
در طول چند روز گذشته تاکنون شیب سقوط 
آزاد کاهش قیمت طلای سیاه تندتر از قبل 

شده است.
بر این اساس قیمت نفت در پایان معاملات 
روز گذشته )هشتم بهمن ماه( به کمترین 
سطح در 6 سال گذشته رسید که این افت 
قیمت در واکنش به گزارش دولت آمریکا از 
افزایش سطح ذخیره سازی نفت در این کشور 
و بالا رفتن نگرانی ها از مازاد عرضه نفت در 

بازار به ثبت رسیده است.
اداره اطلاعات انرژی آمریکا با انتشار گزارشی 
اعلام کرد: سطح ذخیره سازی نفت خام این 
بشکه  میلیون   9 گذشته  هفته  در  کشور 
افزایش یافت و به 4۰7 میلیون بشکه رسید، 
این بیشترین مقدار ذخیره سازی نفت آمریکا 
از سال 19۸2 میلادی تاکنون به شمار می 

رود.
افزایش سطح ذخیره سازی طلای سیاه 
در ینگه دنیا بار دیگر فیتیله قیمت نفت در 
بازارهای چهار گوشه جهان را پائین کشید به 
طوری که قیمت نفت خام دبلیو تی آی آمریکا 
در پایان معاملات )هشتم بهمن ماه( یک دلار 
و 7۸ سنت یا چهار درصد کاهش یافت و به 

44 دلار و 4۵ سنت برای هر بشکه رسید.
این کاهش قیمت دامن نفت برنت دریای 
شمال را هم گرفت و بهای نفت برنت دریای 
شمال هم در معاملات روز گذشته با یک دلار 
و 13 سنت کاهش یافت در سطوح 4۸ دلار و 

47 سنت برای هر بشکه خرید و فروش شد.
صادرات نفت سبک آمریکا

 افزایش یافت
آمریکایی ها این روزها به عنوان مهمترین 
بازار جهانی  نفت در  عامل تضعیف قیمت 
تاثیر  از  پس  که  طوری  به  شده اند  تبدیل 
منفی افزایش ذخیره سازی نفت این کشور 
بر قیمت نفت، افزایش صادرات نفت سبک 
آمریکا به عنوان دومین عامل کاهش بیشتر 
بهای طلای سیاه در طول چند روز گذشته 

تبدیل شده است.
خبرگزاری های بین المللی جهان به نقل 
از منابع تجاری با انتشار گزارش هایی اعلام 
کرده اند: پس از قرارداد سالانه شرکت خط 
لوله اینترپرایز پروداکتز پارتنرز با دست کم 
دو شرکت بزرگ تجاری برای فروش نفت 
خام سبک، صادرات میعانات آمریکا افزایش 

قابل توجهی داشته است.
لغو  برای  نفتی  تولیدکنندگان  رو  این  از 
ممنوعیت 4۰ ساله صادرات نفت خام آمریکا 
فشار آورده اند. در همین حال، وزارت بازرگانی 
آمریکا نیز در ماه دسامبر با شکستن سکوت 
یک ساله خود با چند درخواست فروش نفت 
سبک فرآوری شده به خارج کشور موافقت 

کرده است.
اینترپرایز  شرکت  قرارداد،  این  اساس  بر 

روزانه 4۰ هزار بشکه نفت سبک صادر می کند. 
این شرکت باید پیش از این که شرکت های 
از  تولیدشده  میعانات  صادرات  مجوز  دیگر 
ذخایر شیل اویل را دریافت کنند، فروش این 

محصول را آغاز کند.
اینترپرایز در سال  از سوی دیگر شرکت 
بشکه  میلیون  ماهانه 1.2  میلادی   2۰1۵
میعانات آمریکا را به شرکتهای پترو-دایاموند 
شرکت  نفت  تجارت  بخش  سنگاپور، 
معامله گر  ویتول،  شرکت  و  میتسوبیشی، 

مستقل نفتی، می فروشد.
با وجود کاهش قوانین ممنوعیت صادرات 
نفت آمریکا، به دلیل رقابت عرضه نفت این 
کشور با نفت خاورمیانه که با تخفیف زیادی 
عرضه می شود، فروش محموله ها در خارج 

آمریکا آسان نیست.
واکنش جدید عربستان
 به سقوط طلای سیاه

با  ماه ها  از  پس  سیاه  آزاد طلای  سقوط 
واکنش مقامات عربستان سعودی روبرو شد و 
مدیر عامل آرامکوی سعودی نسبت به کاهش 
بیش از این قیمت جهانی نفت خام هشدار 

داده است.
خالد الفالح مدیر عامل سعودی آرامکوی 
عربستان با بیان اینکه این مجموعه به دلیل 
کاهش قیمت های نفت در اجرای بعضی از 
طرح های نفتی عربستان بازنگری می کند، 
گفته است: به دلیل افت قیمت نفت مجبور 
تعویق  به  را  خود  های  پروژه  بعضی  است 
بیندازد و درباره بعضی قراردادها دوباره مذاکره 
کند. این مقام سعودی با اعلام اینکه عربستان 

باید خود را با واقعیت های امروز تطبیق دهد، 
اظهار داشت: انجام برخی از پروژه ها را به 
آینده موکول می کنیم، تعدادی از پروژه ها 
را آهسته تر از برنامه های تعیین شده جلو می 
بریم و در باره بعضی از قراردادها دوباره مذاکره 

می کنیم.
که  کنم  می  فکر  اینکه  یادآوری  با  وی 
نفت 1۰۰ دلاری ما را بد عادت کرده است، 
به قدری تمرکزمان روی ایجاد ظرفیت بالاتر 
رفته بود که نتوانستیم ساختارهای مالی مان 
را تقویت کنیم، تاکید کرد: عربستان راهبردی 
دارد که به وسیله دولت و از راه وزارت نفت این 
کشور تعیین می شود، آنها نیز اعلام کرده اند 
که عربستان به تنهایی در بازار توازن ایجاد 

نکند .
بازار آماده نفت 3۰ دلاری شود !

آزاد قیمت جهانی نفت  ادامه سقوط  در 
گری کوهن رئیس بانک گلدمن ساکس از 
احتمال کاهش قیمتهای نفت به 3۰ دلار در 

هر بشکه خبر داده است.
کوهن با بیان اینکه افت قیمت های نفت 
ادامه می یابد و می تواند به 3۰ دلار در هر بشکه 
نیز برسد، معتقد اس: خرید و فروش کالا بسیار 
بسیار جدی است زیرا موضع مصرف کنندگان 
و کشورهای تولیدکننده نفت با موضع آنها در 

چند سال گذشته متفاوت است.
این در حالی است که بانک گلدمن ساکس 
پیشتر اعلام کرده بود که قیمت نفت برای 
تولید  تا  ماند  پایین خواهد  بیشتری  مدت 
کاهش یابد و عرضه بیش از حد این محصول 

به بازار متوقف شود.

مدیرکل آرد و نان شرکت بازرگانی دولتی: 
ضوابط فروش گندم دولتی تدوین شد؛صادرات آرد ممنوع است 

 ایران سومین دارنده بزرگ ذخایر ارزی در منطقه شناخته شد

ردپای آمریکا در دستکاری بازار نفت؛
 بازار آماده نفت 30 دلاری می شود
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ورزشی 4
على كفاشیان:

 امكانات مورد نظر کی روش را نداریم
رییس فدراس�یون فوتبال ایران می گوید نمی تواند 
امکانات مورد نظر کی روش برای تیم ملی را فراهم کند.

 على كفاشیان در مورد آخرین وضعیت قرارداد كى روش به 
عنوان سرمربى تیم ملى فوتبال ایران اظهار كرد: بلافاصه بعد 
از جام جهانى بزریل مذاكرات خود را با كى روش آغاز كردیم و 
قرارداد او تا جام جهانى 2018 را با قید شروطى منعقد كردیم 
كه طبق آن قرار شد در صورتى كه به جام جهانى روسیه راه 

پیدا كردیم، كى روش در تیم ملى بماند.
او ادام��ه داد: در آن زمان برخى از من مى پرس��یدند كه آیا 
دوس��ت دارم كى روش بماند ی��ا نه و واقعیت این بود كه من 
پاسخم به این سوال منفى بود. دلیل این عدم تمایل هم عدم 
توانایى ما براى فراهم كردن امكانات مناسب براى این مربى 
است. كى روش یك چهره مطرح در عرصه فوتبال است و ما 
در فراهم كردن امكاناتى كه او مى خواهد، دچار مشكل هستیم.

رییس فدراسیون فوتبال ایران با بیان اینكه ما علاوه بر تیم 
ملى بزرگس��الان تیم هاى مختلف دیگرى نیز داریم، گفت: 
حدود 15 تیم دیگر در كنار تیم ملى بزرگس��الان داریم كه 
نیاز به امكانات مناسب دارند و وقتى پشتوانه لازم براى آن ها 
را نداریم دچار نگرانى مى ش��ویم. براى مثال وقتى كه ابزار و 
امكانات خود را با دیگر كشورهاى حاضر در جام ملت هاى آسیا 
مقایسه مى كنیم متوجه ضعف هاى خود مى شویم، ولى با این 
حال ما در كنار ژاپن، كره جنوبى و استرالیا توانستیم به جام 

جهانى 2014 صعود كنیم.
كفاشیان خاطر نشان كرد: اگر در فراهم كردن امكانات مورد 
نیاز كى روش موفق نباشیم دچار مشكل خواهیم شد. كى روش 
بار ها تاكید كرده براى حضور و ادامه همكارى با فوتبال ایران و 

البته رسیدن به موفقیت نیاز به امكانات مناسب دارد.
او با اش��اره به جوان گرایى تیم ملى فوتب��ال ایران، افزود: ما 
از كى روش خواس��تیم تا تیم ملى فوتبال ایران را جوان كند 
و براى جام جهانى 2018 روس��یه یك تیم با نیروهاى كاملا 
جوان داشته باشیم. ما البته براى رسیدن به موفقیت بازى هاى 
تداركاتى مختلفى را در نظر گرفته ایم كه از جمله آن ها مى توان 
به دیدار با شیلى و سوئد در فروردین ماه سال آینده اشاره كرد.

رییس فدراسیون فوتبال ایران در ادامه صحبت هاى خود به 
پیگیرى دوپینگ بازیكن تیم ملى فوتبال عراق اشاره كرد و 
گفت: از این بازیكن در ایران تس��ت دوپینگ گرفته شده بود 
كه به AFC گزارش نشده بود و به فیفا هم گزارش به شكلى 
دیگر ارائه شد. همین امر سبب شد تا به درستى نتوانیم پیگیر 
تخلف این بازیكن عراقى باشیم. ما در حال پیگیرى این موضوع 
از طریق كمیته استیناف AFC هستم. با وجود اینكه نتیجه 
بازى براى ما تغییر نمى كند، ولى با این حال همچنان پیگیر 

این موضوع هستیم.  
كفاشیان افزود: در جریان جام ملت هاى آسیا حتى پیراهن 
م��ا نیز مورد اعتراض AFC قرار گرفت و علاوه بر آن حضور 
دیر هنگام ایران در زمین بازى و البته مصاحبه نكردن بازیكنان 
نیز از جمله مواردى بود كه سبب اعتراض AFC شد. با این 
حال ما همه را از سر گذراندیم. البته حتى اگر بحث بازیكن 
دوپینگ��ى عراق را پیگیرى مى كردیم در  نهایت نتیجه بازى 
عوض نمى شد، زیر نمى خواستند براى نخستین بار در یك 

تورنمنت بین المللى تیمى بدین شكل حذف شود.
او همچنین ب��ه عدم حضور كرس��ى هاى تعیین كننده از 
س��وى ایران در AFC اش��اره كرد و گفت: روابط شخصى و 
البته هزینه هاى كلان از سوى كشورهاى دیگر سبب بدست 

آوردن این كرسى ها در كنفدراسیون فوتبال آسیا مى شود. براى 
مثال ژاپن در حال حاضر تیم هاى آسیایى را به صوت رایگان 
به كشور خود براى برپایى اردو و بازیهاى تداركاتى مى آورد و 
قطعا اقدامات این چنینى مى تواند در بدست آوردن كرسى هاى 

تعیین كننده براى ژاپن بسیار موثر باشد.
رییس فدراسیون فوتبال ایران اضافه كرد: البته در حال حاضر 
م��ا در 9 كمیته AFC عضوی��ت داریم وتلاش مى كنیم تا 

جایگاه خود را در كنفدراسیون فوتبال آسیا ارتقا دهیم.
كفاشیان همچنین به داورى دیدار تیم هاى ملى ایران و عراق 
در مرحله یك چهارم نهایى جام ملت هاى آسیا اشاره كرد و 
گف��ت: پس از اعتراضاتى كه ما به این داور در جریان دیدار با 
بحرین داش��تیم نباید او را براى بازى ب��ا عراق به عنوان داور 
وسط قرارمى دادند. با توجه به آن اعتراضات در ذهن این داور 

استرالیایى ذهنیتى تلافى جویانه ایجاد شده بود.
او در بخش دیگر از این گفت گو با تاكید بر اهمیت تیم ملى 
امید، اضافه كرد: در بحث تیم ملى امید دو كار همزمان انجام 
ش��د و در یك بخش استعدادیابى و در بخش دیگر برگزارى 
اردوهاى تداركاتى پیگیرى ش��د. البته دنبال كردن برگزارى 
اردوهاى تداركاتى در عمان، قطر، كیش، تهران و آنتالیا همگى 

نشان از مدیریت خوب این تیم دارد.
رییس فدراس��یون فوتبال ایران خاطر نش��ان كرد: محمد 
خاكپور به عنوان س��رمربى تیم ملى امید همواره بر حضور 
بازیكنان تیم ملى بزرگسالان از فیلتر تیم ملى امید تاكید كرده 
است و ما این را جزو برنامه هاى خود قرار داده ایم. كى روش 

نیز موظف به همكارى در زمینه تیم ملى امید ایران است.
كفاش��یان در بخش دیگرى از صحبت ه��اى خود در مورد 
مطالب مطرح شده در روزهاى اخیر بین برخى مربیان ایرانى و 
كى روش گفت: من این موضوع را از سوى هر دو طرف نمى 
پسندم. هر كسى كه انتقادى را مطرح مى كند باید دلسوز تیم 
ملى باشد و هم باید با كنار گذاشتن مسائل مختلف به فكر تیم 

ملى فوتبال ایران باشیم.
او افزود: براى مثال علیرضا منصوریان چند س��ال را با كى 
روش كار كرد و شاید تندروى هایى را نیز از این مربى دید، اما 
در نهایت دیدیم كه منصوریان به چه جایگاه موفقى در فوتبال 

ایران رسیده است.
كفاش��یان با بیان اینكه كى روش یك س��رمربى متكى به 
برنامه است گفت: كى روش یك انسان كاملا برنامه ریز است 
و برنامه هاى خود را از مدت ها پیش به ما ارائه كرده است. البته 
این سرمربى برخى درخواست هایى دارد كه متاسفانه در توان 
ما نیست. ما منابع مالى محدودى را داریم و به همین خاطر 

نمى توانیم تمامى درخواست هاى كى روش را برآورده كنیم.
رییس فدراسیون فوتبال ایران تصریح كرد: ما در حال حاضر 
از منابع مالى جام جهانى استفاده مى كنیم و اگر این منابع تمام 
شود، دیگر نمى دانیم از كجا باید خرج كنیم. مطمئن باشید اگر 
منابع مالى به ما تزریق نشود، هیچ چیزى درست نمى شود. در 
حال حاضر حق پخش به حساب ما واریز نشده، با اسپانسر به 
مشكل برخوردیم، منابع مالى كه قول داده شده بود نیز به ما 

داده نشده و تمامى این ها صدماتى را به ما مى زند.
او با بیان اینكه مطمئنم تیم ملى با كى روش به جام جهانى 
2018 روسیه صعود مى كند گفت: البته مشخص نیست كه 
هزینه ادامه حضور كى روش به عنوان سرمربى تیم ملى فوتبال 
ایران را چه كسى مى دهد. ما مى دانیم منابع مالى وزارت ورزش 
و جوانان محدود است اما ما سالیانه حدود 10 میلیارد تومان 
براى مربیان خارجى رده هاى مختلف فوتبال ایران نظیر فوتبال 
س��احلى و فوتسال هزینه مى كنیم. امیدوارم با توجه به ابعاد 
جهانى توجه به فوتبال، توجه بیشترى به این رشته ورزشى 
شود. كفاشیان در بخش دیگرى از صحبت هاى خود در مورد 
عدم حضور ادامه دار دستیاران ایرانى كى روش نیز گفت: اخلاق 
كى روش طورى است كه اگر كسى صددرصد به او وفادار باشد 
مى تواند در كنار او به فعالیتش ادامه دهد و این اتفاق ممكن 
است زمان بر باشد. براى مثال در حال حاضر اشخاصى چون 
ماركار آقاجانیان، مهرداد خانبان و مسئول رسانه اى تیم ملى 
توانسته اند اعتماد كى روش را جلب كنند و در كنار او حضور 

داشته باشند.
رییس فدراسیون فوتبال ایران در بخش پایانى این گفت وگو 
در پاس��خ به این س��وال كه چه نمره اى به عملكرد كى روش 
در فوتب��ال ایران مى دهید نیز گفت: من نمره 15 از 20 را به 

عملكرد این سرمربى مى دهم.

دیدار تیم های فوتبال صبای قم و پدیده مش�هد در 
هفته هجدهم لیگ بر تر فوتبال باشگاه های کشور به 

تساوی انجامید.
تیم هاى صباى قم و پدیده مشهد در چارچوب هفته هجدهم 
لیگ بر تر عصرپنجش��نبه در ورزشگاه یادگار امام )ره( قم به 
مصاف هم رفتند كه تلاش دو تیم با تساوى بدون گل همراه 

بود.
تی��م فوتبال صب��اى قم ب��ا تركیب مهرداد طهماس��بى، 
محمدامین آرام طبع، حسین بادامكى، روزبه چشمى، هادى 
شكورى، وحید على آبادى، جلال الدین على محمدى )88 – 
فرشید باقرى(، پیروز قربانى، سعید مهدى پور، محمد اوسانى 
)64- یوس��ب چاخواش��ویلى( و جواد كاظمیان )79- ایوب 

كلانترى( با هدایت مهدى تارتار به میدان آمد.
در تركیب تیم فوتبال پدیده خراسان نیز مجتبى روشنگر، 
ایگور پراهی��چ، مهدى خیرى )75- یونس ش��اكرى(، اكبر 
صادقى، میلاد غریبى )84- معین عباسیان(، محمد غلامى 
)46 – محمدحسن رجب زاده(، محمدرضا ناصحى، مسعود 
نظر زاده، محمد مهدى نظرى، زوران كنژویچ و میلان یووانویچ 

با مربیگرى علیرضا مرزبان حضور داشتند.
مهم ترین موقعیت تیم فوتبال صبا در نیمه نخست در اوایل 
بازى رخ داد كه ضربه سر پیروز قرانى روى یك ضربه شروع 
مجدد به تیرك افقى دروازه پدیده برخورد كرد و پس از آن 
محمد اوسانى مهاجم صبا نیز دو بار صاحب موقعیت گل در 
مصافى تك به تك با روشنگر شد كه هر دو بار ضربه خود را 

از كنار دروازه به بیرون زد.
در نیمه دوم دو تیم بازى پایاپایى به نمایش گذاشتند اما از 
خلق موقعیت گل روى دروازه هم عاجز بودند و بازى بیشتر در 
میانه میدان دنبال شد ضمن این كه ایگو پراهیچ، اكبر صادقى 
و زوران كنژویچ از پدیده مشهد و جلال الدین على محمدى 
و ایوب كلانترى از صباى قم اخطارى هاى این مسابقه بودند.

حاشیه های دیدار صبای قم و پدیده خراسان
دیدار تیم هاى فوتبال صباى قم و پدیده مشهد در آغاز هفته 

هجدهم لیگ بر تر فوتبال با حاشیه هایى همراه بود.
تیم هاى فوتبال صباى قم و پدیده خراس��ان رضوى عصر 
پنجشنبه در هفته هجدهم لیگ بر تر در ورزشگاه یادگار امام 
قم به مصاف هم رفتند كه این بازى در پایان با تساوى بدون 

گل خاتمه یافت.
در حاشیه این بازى، پیروز قربانى براى نخستین بار بازوبند 
كاپیتانى تیم فوتبال صباى قم را بر بازو بس��ت البته ظاهرا 
مهرداد طهماسبى كاپیتان صبا بوده كه با درخواست وى در 

رختكن پیش از آغاز مسابقه، قربانى كاپیتان صبا شد.
پیش از آغاز مسابقه، مهدى تارتار و كادر فنى صبا به سمت 
نیمكت پدیده رفتند و س��رمربى صبا به مرزبان و كادر فنى 
پدیده خوش آم��د گفت ضمن اینكه جلال على محمدى، 
هادى شكورى و حس��ین بادامكى به سوى نیمكت پدیده 

رفتند.
محمد غلامى، اكبر صادقى بازیكن سابق صبا و فعلى پدیده 

نیز به سوى نیمكت صبا رفتند و با نیمكت نشینان صبا و كادر 
فنى این تیم خوش و بش كردند.

حدود 100 نفر تماشاگر در ورزشگاه یادگار امام حضور داشند 
كه تعدادى از این تماشاگران را معدود هواداران پدیده تشكیل 

مى دادند كه همراه با كاروان این تیم به قم آمده بودند.
میلاد فراهانى، فرشید باقرى، یوسب چاخواشویلى، محمد 
حیدرى، حمیدرضا كاظمى، ایوب كلانترى و حسین كوشكى 

روى نیمكت صبا حضور داشتند.
علیرضا حیدرى، محمدحسن رجب زاده، میثم رضاپور، یونس 
شاكرى، معین عباسیان، سعید قزل گچلى و محمد نژاد مهدى 

نیمكت نشینان پددیه را تشكیل دادند.
رضا حقیقى كه به تازگى از پرس��پولیس به پدیده پیوسته 

به دلیل مصدومیت در فهرست 18 نفره پدیده قرار نگرفت.
در حاش��یه این بازى، در دقیقه 27 مسابقه پس از خطاى 
ش��دید اكبر صادقى در میانه میدان روى بازیكن صبا كه با 
اخطار به ناصحى توام ش��د، تارتار به این خطا و ش��دت آن 
معترض ش��د كه با واكنش مرزبان همراه شد و دو مربى در 

كنار خط شروع به مشاجره لفظى با هم كردند.
بنر بزرگى در ورزشگاه یادگار امام )ره( قم درج شده بود كه 
در این بنر، جامعه ورزشى استان قم اهانت به پیامبر اكرم )ص( 

را محكوم كردند.
مجتبى روشنگر دروازه بان تیم پدیده مشهد پس از جدایى 

رضا عنایتى از پدیده كاپیتان جدید پدیده شده بود.
تماشاگران تیم فوتبال صباى قم با طبلى بزرگ در ورزشگاه 

یادگار امام حضور یافته و به تشویق تیم خود مشغول بودند.
تارتار:

درباره درگیری لفظی با مرزبان صحبتی ندارم
 سرمربى تیم فوتبال صباى قم با بیان اینكه در صبا به دنبال 

نام ها و میدان دادن به اسم هاى بزرگ نیستیم گفت: درباره 
درگیرى لفظى با مرزبان صحبتى ندارم.

 مهدى تارتار پس از پایان دیدار تیم هاى صباى قم و پدیده 
در هفت��ه هجدهم لیگ بر تر فوتبال اظهار داش��ت: در نیمه 
نخست نمایش بسیار خوبى داشتیم و موقعیت هاى گل زیادى 
خلق كردیم و مى خواستیم در   همان نیمه نخست كار را تمام 

كنیم اما توپ هایمان وارد دروازه نشد.
وى افزود: در نیمه نخس��ت مى توانستیم به گل برسیم و 3 
موقعیت صد در صد گل داشتیم اما پددیه در نیمه دوم تغییر 
تاكتیك داد و همین سبب شد آن ها بازى را در اختیار بگیرند 
اما باز هم ما صاحب توپ و میدان ش��دیم اما نتوانس��تیم از 

موقعیت هایمان استفاده كنیم.
سرمربى تیم فوتبال صباى قم گفت: چند بازیكن جدید به 
صبا اضافه شده اند باید تجربیات بیشترى كسب كنند و با تیم 
هماهنگ تر شوند و مطمئنا بتدریج وضعیت بازیكنان تازه وارد 

ما بهتر مى شود.
تارتار درباره درگیرى لفظى اش با علیرضا مرزبان بیان داشت: 
گاهى در فوتبال این حوادث رخ مى دهد و علاقه اى ندارم در 

مورد این موضوع صحبت كنم.
وى درباره نیمكت نش��ینى كلانترى عنوان كرد: كلانترى 
مصدوم بوده و هنوز به ش��رایط ایده آل براى قرار گرفتن در 
تركیب صبا نرس��یده و به طور كلى در صبا به دنبال نام ها و 
میدان دادن به آن ها نیستیم بلكه هر كس زحمت بكشد و به 

تیم كمك كند در تركیب تیم قرار مى گیرد.
س��رمربى تیم فوتبال صباى قم تصریح ك��رد: تعدادى از 
بازیكنان ما نسبت به بقیه مسن تر هستند و با توجه به اینكه 
مسابقات فشرده اى در انتظار ماست باید به آن ها استراحت 

دهیم كه انرژى خود را براى بازى هاى بعدى حفظ كنند.

تیم فوتسال ماهان تندیس قم در هفته بیستم لیگ بر تر فوتسال باشگاه های کشور 
بازی برده برابر شهروند ساری را با تساوی عوض کرد.

 هفته بیستم رقابت هاى لیگ بر تر فوتسال شامگاه پنج شنبه برگزار شد و در یكى از بازى ها 
تیم فوتسال ماهان تندیس قم برابر تیم شهروند سارى به نتیجه اى بهتر از تساوى دست نبافت.

در این مسابقه شاگردان علیرضا رعدى در حالى برابر شهروند سارى به تساوى 4 بر 4 دست 
یافتند كه در نیمه نخست با پیروزى به رختكن رفتند اما فشار حریف در نیمه دوم از یك سو و 

از دست دادن ضربه پنالتى در دقایق پایانى حكم به تقسیم امتیازات داد.
ماهان تندیس در این بازى كار را خوب شروع كرد و با 2 گل از علیرضا وفایى و مسلم اولاد 

قباد از حریف جلو افتاد اما گل سعید بلباسى اختلاف را كم كرد.
با این وجود بازیكنان تیم ماهان تندیس قم در اواخر نیمه نخست بار دیگر توسط علیرضا 
وفایى بازیكن خلاق و جوان خود به گل رسیدند تا در آستانه كسب 3 امتیاز این بازى قرار 

بگیرند و نیمه نخست را با پیروزى 3 بر یك پشت سر گذاشتند.
در نیمه دوم، شهروند سارى تلاشى همه جانبه براى جبران گل خورده انجام داد و حاصل آن 
گلى بود كه حمیدرضا ره انجام به ثمر رساند اما گل ابوالقاسم عروجى نقطه توقفى بر عزم جدى 

شهروند سارى بود تا ماهان تندیس 4 بر 2 بازى را برده داشته باشد.
گلى كه محمود لطفى براى شهروند به ثمر رساند سبب شد تیم شهروند سارى به جبران 
نتیجه امیدوار تر از قبل شود. زمانى كه علیرضا وفایى پنالتى ماهان تندیس را از دست داد این 
امیدوارى افزایش پیدا كرد. در ادامه بازى داور مسابقه كیك ضربه پنالتى به سود تیم شهروند 
سارى اعلام كرد كه محمود لطفى با گلزنى از روى نقطه پنالتى تیمش را نجات داد و ماهان 

تندیس در روزى كه مى توانست برنده بازى باشد به یك مساوى قناعت كرد.
ماهان تندیس با این تساوى 33 امتیازى شد و به طور موقت به رده چهارم جدول رده بندى 
رسید اما در صورتى كه فرش آرا و مس سونگون حریفان خود را در بازى هاى جمعه شكست 

دهند ماهان تندیس رده چهارم را از دست مى دهد.
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لیگ دسته اول والیبال بانوان كشور؛

تیم والیبال سفیر قم در نیمه نهایی
 مغلوب میزان خراسان شد

 تیم والیبال سفیر قم در مرحله نیمه نهایی لیگ دسته اول والیبال بانوان کشور 
مغلوب تیم میزان خراسان شد تا بخت صعود به لیگ بر تر را از دست بدهد.

 مرحله نیمه نهایى رقابت هاى لیگ دسته اول والیبال بانوان باشگاه هاى كشور صبح پنج 
شنبه در قم برگزار شد و تیم والیبال سفیر قم در آستانه صعود به لیگ بر تر از راهیابى به 

این مسابقات بازماند.
سفیر قم و میزان مشهد امروز یكى از دیدارهاى مرحله نیمه نهایى را برگزار كردند كه 
در این مسابقات تیم میزان خراسان در 3 ست پیاپى بر سفیر قم غلبه كرد و ضمن صعود 
به فینال این مسابقات، جواز حضور در لیگ بر تر والیبال بانوان كشور در فصل 94 را به 

دست آورد.
در این مسابقه تیم سفیر قم در ست نخست بازى پایاپایى برابر تیم قدرتمند میزان كه به 
عنوان تیم نخست گروه دوم به این مرحله رسیده بود به نمایش گذاشت اما در   نهایت این 

مشهدى ها بودند كه این ست را 25 بر 22 به سود خود پایان داد.
در ست دوم، باز هم تلاش هاى تیم سفیر قم براى ممانعت از برترى میزان كافى نبود و 
با وجود تلاش قابل ستایش والیبالیست هاى سفیر، این بار نیز میزان برنده ست بود و 25 

بر 21 سفیر قم را مغلوب كرد.
در ست سوم و تعیین كننده این مسابقه، سفیر انرژى و توانى براى بازگرداندن نتیجه 
نداشت و در این ست، میزان مشهدى با اختلافى بسیار بالا با حساب 25 بر 12 سفیر قم 

را شكست داد و در مجموع 3 بر صفر برنده بازى شد.
بدین ترتیب نماینده قم در نخستین حضور خود در لیگ دسته اول والیبال بانوان كشور 
با وجود نمایشى فوق العاده و رسیدن به جمع 4 تیم پایانى نتوانست به لیگ بر تر برسد و 

امروز براى كسب عنوان سوم لیگ دسته اول به میدان مى رود.

کشتی گیران قمی سه مدال جام بین المللی 
یادگار امام)ره( را کسب کردند

رییس هیات کشتی قم از کسب سه مدال کشتی گیران استان در رقابتهای 
بین المللی جام یادگار امام )ره( خبر داد.

محسن حلوایى ابراز داشت: روز نخست رقابت هاى كشتى بین المللى جام یادگار امام 
شب گذشته به پایان رسید و كشتى گیران قمى تیم ملى كشورمان موفق به كسب سه 

مدال ارزشمند شدند.
وى با اشاره به این كه مسابقات در رده سنى نوجوانان برگزار مى شود گفت: در وزن 46 
كیلوگرم این رقابتها علیرضا نجاتى از قم با پیروزى برابر تمامى رقباى خود به دیدار نهایى 
رسید و موفق به كسب مدال طلا شد و در همین وزن محمد جواد رضایى هم از قم با 

پیروزى در دیدار رده بندى مدال برنز را از آن خود كرد.
وى ابراز داشت: در وزن 76 كیلوگرم این مسابقات هم محمدرضا رضایى از قم با صعود به 

دیدار نهایى و در مصاف با حریف خود شكست خورد و به مدال نقره بسنده كرد.
حلوایى یادآور شد: این رقابت ها به مدت دو روز در سالن شهید بهشتى مشهد برگزار 
مى شود و 132 كشتى گیر از 13 كشور جهان در روز نخست این مسابقات با یكدیگر 

به رقابت پرداختند.

هفته ششم از دور برگشت لیگ دسته اول والیبال

مردان والیبالیست قم
 به میهمانی شهرداری نیشابور می روند

مردان والیبالیست قم در ترکیب تیم سفیر برای انجام سومین بازی خارج از 
خانه خود در نیم فصل دوم لیگ دسته اول والیبال کشور برابر تیم شهرداری 

نیشابور صف آرایی می کنند.
دیدارهاى هفته ششم از دور برگشت مرحله گروهى مسابقات لیگ دسته اول والیبال 
مردان باشگاه هاى كش��ور جام زنده یاد حسین معدنى سرمربى فقید تیم ملى والیبال 

كشورمان روز یكشنبه دوازدهم بهمن ماه برگزار مى شود.
بر اساس برنامه ریزى سازمان لیگ فدراسیون والیبال كشورمان با توجه به اینكه به زودى 
موعد پایان دیدارهاى مرحله گروهى فصل جارى لیگ دسته اول والیبال باشگاه هاى كشور 

فرا مى رسد بازى هاى حساسى در گروه هاى دو گانه برگزار مى شود.
یكى از مهمترین دیدارهاى گروه نخست از مقدماتى لیگ دسته اول والیبال باشگاه هاى 
كشور براى علاقمندان به والیبال در قم، بى تردید مسابقه سفیر قم با شهردارى نیشابور 

است كه باید در نخستین روز از دهه مبارك فجر در شهر نیشابور به انجام برسد.
سفیر قم از رویارویى با تیم شهردارى نیشابور خاطره خوب و خوشى دارد زیرا در اوج 
ناكامى هاى خود در نیم فصل نخست بازى هاى این دوره توانست در هفته ششم از دور 
رفت بازى ها تیم شهردارى نیشابور را در سالن ورزشى شهید جعفر حیدریان قم با حساب 

3 بر 1 شكست بدهد.
حالا نوبت به بازى برگشت دو تیم رسیده است و تیم والیبال سفیر قم كه از آغاز نیم فصل 
دوم متحول ش��ده و روند رو به رشدى را در پیش گرفته است براى تداوم موفقیت هاى 
خود و با هدف كسب 3 امتیاز به میدان مى رود تا چهارمین برد متوالى دور برگشت را 

نیز كسب كند.
شرایط جدول رده بندى گروه نخست مرحله مقدماتى فصل جارى لیگ دسته اول والیبال 
باش��گاه هاى كشور در ش��رایط كنونى به شكلى است كه بخت بلندى را در اختیار تیم 
والیبال سفیر قم براى راهیابى به مرحله پلى آف تیم هاى مدعى صعود به لیگ برتر به 

وجود آورده است.
در حال حاضر در جدول رده بندى گروه نخس��ت این رقابت ها در پایان هفته چهارم از 
دور برگشت تیم میزان فردا مشهد صدرنشین است و تیم هاى كاله جوان آمل، شهداى 15 
خرداد پیشوا و مقاومت فرماندارى مهاباد در تعقیب صدرنشین بازى ها گروه نخست، در 

مكان هاى دوم تا چهارم هستند.
همچنین تیم هاى شهردارى جوان ارومیه، سفیر قم، ملوان تهران، شهردارى نیشابور و 
عقاب نهاجا تهران به ترتیب در مكان هاى پنجم تا نهم گروه نخست لیگ دسته اول والیبال 

قرار دارند و از بین این 9 تیم نهایتا 4 تیم جواز صعود به پلى آف را كسب خواهد كرد.
در پایان مرحله مقدماتى از هر گروه تعداد چهار تیم مجوز صعود به مرحله پلى آف لیگ 
برتر والیبال را كسب مى كنند و سفیر قم در پنج بازى آتى خود تا پایان مرحله گروهى 
با تیم هاى ش��هداى 15 خرداد پیشوا و شهردارى نیشابور در خانه حریفان و با تیم هاى 
مقاومت فرماندارى مهاباد و شهردارى جوان  ارومیه در قم دیدار مى كند و همچنان امیدوار 

به صعود است.

لیگ شطرنج باشگاه های قم آغاز شد
 

مسابقات لیگ ش�طرنج باشگاه های قم پنجشنبه ش�ب با برگزاری دور اول 
مسابقات در سالن هیات شطرنج این استان آغاز شد.

س��رداور این مسابقات در حاشیه برگزارى آن گفت: این مسابقات با شركت شش تیم 
مدرسه شطرنج بزرگمهر، پیشكسوتان ، شهردارى قم، اركان پایه بتن، شركت نیرو موتور و 

شركت چوب سفید مهر پویا برگزار مى شود.
'محمد رضا لاجوردى' افزود: هر تیم در این مسابقات متشكل ازپنج بازیكن است كه چهار 

بازیكن اصلى و یك بازیكن ذخیره را شامل مى شود.
وى بیان داشت: بازى هاى لیگ شطرنج باشگاه هاى قم به صورت دوره اى و در 12 دور 

برگزار مى شود و در پایان روز 21 اسفند ماه تیم هاى برتر شناخته خواهند شد.
وى ادامه داد:در بازى هاى دور اول كه شب گذشته برگزار شد تیم شركت چوب سفیر 
مهر پویا با نتیجه چهار بر صفر بر تیم مدرس��ه شطرنج بزرگمهر غلبه كرد و تیم هاى 

پیشكسوتان و شركت نیرو موتور نیز به تساوى دو بر دو دست یافتند.
لاجوردى بیان داشت: در بازى سوم نیز تیم شهردارى قم مقابل تیم اركان بتن شیراز با 

نتیجه چهار بر صفر شكست خورد.

مصاف کانگوروها و چشم بادامی ها 
در فینال جام ملت ها

شانزدهمین دوره جام ملت های آسیا پس از برگزاری 31 دیدار امروز به آخر 
خط می رسد.

امروز ورزشگاه المپیك سیدنى چهره قهرمان شانزدهمین دوره جام ملت هاى آسیا را 
مشخص مى كند.

پس از 18 روز رقابت نفس گیر، در  نهایت استرالیا میزبان جام ملت هاى آسیا باید به 
مصاف تیمى برود كه 55 سال است طعم قهرمانى را نچشیده و براى رسیدن به این عنوان 

تمامى تلاش خود را به كار مى گیرد.
این براى نخستین بار است كه در فینال جام ملت هاى آسیا، تیم هاى استرالیا و كره 

جنوبى به دیدار یكدیگر مى روند.
دیدار این دو تیم ساعت 12 و 30 دقیقه امروز به وقت ایران در ورزشگاه المپیك سیدنى 

برگزار مى شود.
استرالیا

این كشور كه براى سومین بار در جام ملت هاى آسیا حضور پیدا مى كند. در مجموع 
این سه دوره استرالیا تا پیش از برگزارى دیدار فینال جام ملت هاى آسیا 15 دیدار داشته 

كه 9 پیروزى، سه تساوى و تنها سه شكست برابر ژاپن، عراق و كره جنوبى داشته است.
مصاف كره جنوبى و اس��ترالیا، سومین مصاف دو تیم در جام ملت هاى آسیاست كه 
آخرین آن نیز در مرحله مقدماتى همین دوره با نتیجه یك بر صفر به نفع چشم بادامى ها 

به پایان رسید.
نگاهى به مجموع 15 دیدار استرالیا در سه دوره جام ملت هاى آسیا نشان مى دهد این 

تیم با 29 گل زده، اشتهاى زیادى براى گلزنى دارد.
البته استرالیا در این دوره مى خواهد به لطف میزبانى خاطره تلخ فینال جام ملت هاى 
آسیا در سال 2011 و باخت مقابل ژاپن را جبران كند و جام قهرمانى را در خانه، بالاى 

سر ببرد.
استرالیاى میزبان البته با قهرمانى در خانه مى تواند طلسم قهرمان نشدن میزبان هاى جام 

ملت هاى آسیا را پس از 23 سال بشكند.
پس از قهرمانى ژاپن در س��ال 1992 در خانه، دیگر هیچ تیم میزبانى نتوانس��ت جام 
قهرمانى را در خاك خود بالاى سر ببرد و حالا استرالیا به لطف حضور پرشور تماشاگرانش 

و البته داشتن بازیكنان با كیفیت مى خواهد عنوان قهرمانى را بدست بیاورد.
استرالیاى در مرحله گروهى این دوره از جام ملت هاى آسیا با تیم هاى كویت، عمان و 
كره جنوبى همگروه بود كه در نخستین دیدار كویت را 4 بر یك شكست داد و در دومین 
دیدار عمان را با نتیجه 4 بر صفر در هم كوبید. استرالیا اما در دیدار سوم با یك گل مغلوب 
كره جنوبى شد. كانگورو ها با كسب شش امتیاز در مرحله گروهى به عنوان تیم دوم در 
مرحله یك چهارم نهایى به مصاف چین رفتند و با نتیجه 2 بر صفر به پیروزى رسیدند و 

راهى مرحله نیمه نهایى شدند.
استرالیا در مرحله نیمه نهایى به مصاف پدیده این دوره از رقابت هاى جام ملت هاى آسیا 
رفت. امارات با انگیزه كه با شكست دادن ژاپن، مدافع عنوان قهرمانى، كار بزرگى  را انجام 
داده بود این بار در مصاف با میزبان نتوانست شگفتى را تكمیل كند و با شكست 2 بر صفر 

مقابل استرالیا راهى دیدار رده بندى شد.
استرالیا در مجموع 5 دیدار خود تا پیش از دیدار پایانى جام ملت هاى آسیا با 12 گل 
بهترین خط حمله را در اختیار دارد. در شرایطى كه انتظار مى رفت كیهیل ستاره بى چون 
و چراى زردپوش��ان باشد، سایر بازیكنان جوان این تیم مانند »پوستش اوغلو« خوش 
درخشیدند؛ هر چند سر زن قهار این تیم نیز نمایش بدى ارائه نداد. به هر حال فینالیست 
دوره گذشته جام ملت هاى آسیا هرچند در خط حمله آمار خوبى بر جاى گذاشته اما 
در خط دفاع چندان مستحكم نشان نداده و دروازه اش را برابر تیمى مانند كویت نیز باز 

شده دیده است.
نكته جالب در مورد استرالیاى میزبان گل زنى 10 بازیكن این تیم در 5 دیدار پیش از 

فینال است.
استرالیا در حال حاضر در دره بندى فیفا جایگاه صدم را در اختیار دارد كه با توجه به 

عملكرد این تیم در جام ملت هاى آسیا چندان قابل باور نیست.
کره جنوبی

آخرین قهرمانى كره اى ها در جام ملت هاى آس��یا به 55 س��ال پیش و به سال 1960 
میلادى كه خود میزبان این رقابت ها بودند، بازمى گردد. شاید همین امر مهم ترین علت 

تشنگى چشم بادامى ها براى بدست آوردن جام قهرمانى در خاك استرالیا باشد.
البته شكست دادن میزبان جام ملت هاى آسیا در مرحله گروهى نیز انگیزه بسیار به 
كره جنوبى داده تا این پیروزى را در دیدار پایانى نیز تكرار كنند. كره اى ها كه تا پیش از 
رسیدن به فینال جام ملت هاى آسیا هیچ گلى دریافت نكرده اند، مى خواهند ركورد شگفت 

انگیز خود را حفظ كند و بدون دریافت حتى یك گل جام قهرمانى را بدست بیاورند.
كره جنوبى در مرحله مقدماتى علاوه بر مصاف با میزبان، با تیم هاى عمان و كویت نیز 
دیدار كرد كه در نخستین دیدار با نتیجه یك بر صفر عمان را شكست داد و در دیدار 
دوم با یك گل از سد كویت گذشت. كره اى ها در دیدار پایانى خود در مرحله گروهى با 
برترى یك بر صفر مقابل استرالیا به عنوان تیم نخست راهى مرحله یك چهارم نهایى 

جام ملت هاى آسیا شدند.
چشم بادامى ها در مرحله یك چهارم نهایى به مصاف ازبكستان رفتند و با نتیجه 2 بر 
صفر به پیروزى رسیدند تا در مرحله نیمه نهایى به مصاف عراقى بروند كه سرخوش از 

شكست پر اما و اگر ایران راهى دیدار نیمه نهایى شده بود.
كره  جنوبى در مرحله نیمه نهایى با نتیجه 2 بر صفر عراق را نیز شكست داد تا بدون گل 

خورده و با بردن تمامى حریفان خود راهى دیدار فینال شود.
كره اى ها در مجموعه 5 دیدار خود تا پیش از فینال 7 گل به ثمر رساندند و بدون گل 
خورده تا اینجاى كار بهترین عملكرد را در خط دفاع دارند. البته شاگردان اشتلیكه در 
خط حمله زهردار نیستند و در مرحله گروهى با سه پیروزى یك بر صفر راهى دور بعد 
شدند و بنا به اعتراف سرمربى آلمانى خود در بعضى دیدار ها مانند عمان شایسته پیروزى 

نیز نبودند.
كره جنوبى به عنوان پرافتخار ترین تیم آسیایى در جام جهانى كه تجربه كسب عنوان 
چهارمى در بزرگ ترین تورنمنت فوتبالى جهان را دارد، حالا مى خواهد براى سومین بار 

بر بام آسیا بایستد.
كره جنوبى البته این شانس را نیز دارد كه در این دوره با كسب سومین جام قهرمانى 
پس از ژاپن، در كنار ایران و عربستان به عنوان دومین تیم پرافتخار آسیا خود را مطرح 

كند. كره جنوبى در حال حاضر در رده بندى فیفا در رده شصت و نهم جهان قرار دارد.
نكته قابل توجه براى هواداران ایرانى هم حضور تیم داورى ایران در دیدار فینال جام 
ملت هاى آسیاست. علیرضا فغانى به عنوان داور وسط در كنار رضا سخندان و محمدرضا 
ابوالفضلى به عنوان كمك داوران، قضاوت فینال جام ملت هاى آس��یا در سال 2015 را 

برعهده دارند.

سه بازیکن ایرانی نامزد انتخاب
 برترین های جام ملت ها 

سه بازیکن تیم ملی فوتبال کشورمان برای حضور در جمع بهترین بازیکنان 
جام ملت های آسیا شانس دارند.

 مسئولان برگزارى این مسابقات تصمیم به انتخاب بهترین بازیكنان این جام در 
پست هاى مختلف گرفته اند.

از همین رو 4 دروازه بان، 8 مدافع، 8 هافبك و 8 مهاجم در جمع بهترین بازیكنان 
جام حضور دارند.

در بین این كاندیداها س��ه بازیكن از تیم ملى كش��ورمان حض��ور دارند. مرتضى 
پورعلى گنجى در بین مدافعان، آندرانیك تیموریان در بین هافبك ها و رضا قوچان نژاد 

در بین مهاجمان شانس انتخاب بهترین شدن را دارند.
كاندیداه��اى بهترین دروازه بان ه��اى جام ملت ها: وانگ دالى )چی��ن(، مت رایان 

)استرالیا(، ماجد ناصر )امارات( و كیم جین هیه اون )كره جنوبى(
كاندیداهاى بهترین مدافعان جام ملت ها: چا دورى )كره جنوبى(، گوتوكو س��اكاى 
)ژاپن(، ضرغام اس��ماعیل )عراق(، جیسون دیویدس��ون )استرالیا(، كواك تائه هوى 
)كره جنوبى(، آنزور اسماعیل افُ )ازبكستان(، مرتضى پورعلى گنجى )ایران( و محمد 

ال انزى )امارات(
كاندیداهاى بهتری��ن هافبك هاى جام ملت ها: كى س��ونگ یئونگ )كره جنوبى(، 
شینجى كاگاوا )ژاپن(، یاسر قاسم )عراق(، ماسیمو لونگو )استرالیا(، وو ژى )چین(، 
شوكت محمدافُ )ازبكستان(، آندرانیك تیموریان )ایران( و عمر عبدالرحمان )امارات(

كاندیداهاى بهترین مهاجمان جام ملت ها: سون هیونگ مین )كره جنوبى(، كیسوكه 
هوندا )ژاپن(، حمزه الدردور )اردن(، تیم كیهیل )اس��ترالیا(، س��ون كه )چین(، لى 

جئونگ هیوپ )كره جنوبى(، رضا قوچان نژاد )ایران( و على مبخوت )امارات(

هفته هجدهم لیگ بر تر فوتبال؛

دیدار صبای قم و پدیده مشهد به تساوی انجامید

لیگ بر تر فوتسال باشگاه هاى كشور؛
ماهان تندیس قم پیروزی برابر شهروند ساری را با تساوی عوض کرد



علمی و سلامت

افزایش و مغذی کردن شیر مادر
 با گیاهان دارویی 

یک متخصص داروسازی سنتی مصرف گیاهان دارویی مانند برگ گشنیز، 
تخم رازیانه، اسفناج و حریره بادام و جو را در افزایش و مغذی کردن شیر 

مادر موثر دانست. 
دكتر محمدحسین فرزایى در خصوص تاثیر گیاهان دارویى در افزایش شیر مادر 
اظهار كرد: بر اساس طب  سنتى و مكمل، در دوران شیردهى گیاهان دارویى عموما با 
سه هدف افزایش ترشح شیر مادر و غنى و مغذى تر شدن آن، بهبود التهابات و شقاق 

پستان ناشى از مكیدن نوزاد و درمان اسپاسم و دل پیچه نوزادان، مصرف مى شود. 
وى اظهار كرد: در همین راستا در طب سنتى ملل مختلف جهان بسیارى از گیاهان 

دارویى باعث افزایش تولید و ترشح شیر مادر مى شوند. 
وى اظهار كرد: دانه »خار مریم« از دیرباز در طب سنتى سرزمین هاى مختلف 
به منظور افزایش شیر مادران استفاده مى شده است، بدین ترتیب كه یك قاشق 
چایخورى از دانه ها را در یك لیوان آب به مدت 10 دقیقه جوشانده و آب حاصل از 

آن مصرف مى شود. 
فرزایى دانه هاى كنجد را نیز بر اساس منابع سنتى یكى از گیاهان موثر در افزایش 
ترشح شیر دانست و اظهار كرد: علاوه بر این، دانه هاى كنجد به افزایش ارزش غذایى 

شیر مادر نیز كمك مى كند. 
این متخصص داروسازى سنتى با بیان اینكه زیره سیاه و زیره سبز قابلیت افزایش 
ترشح شیر از غدد سازنده آن را در مادران شیرده دارند، اظهار كرد: این گیاه در بهبود 

اسپاسم و كولیك مادر و نوزاد نیز مفید مى باشد. 
وى تصریح كرد: براى مصرف این دو گیاه باید نصف قاشق چاى خورى از دانه هاى 
آسیاب شده هر یك از آنها را در یك فنجان آب دم كرده و بعد از غذا میل شود. 

همچنین عرق یا اسانس این گیاه در دوران باردارى و شیردهى منع مصرف دارد. 
فرزایى دانه هاى شنبلیله را هم یكى از بهترین گیاهان دارویى جهت افزایش شیر 
مادر عنوان كرد و افزود: دانه هاى این گیاه سرشار از تركیبات فیتواستروژن بوده كه 

باعث تحریك غدد شیرى و تولید بیشتر شیر مادر مى شود. 
وى تصریح كرد: براى استفاده از این گیاه باید یك قاشق چایخورى از دانه هاى 

آسیاب شده این گیاه را در یك فنجان آب دم كرده و بعد از غذا میل شود. 
فرزایى به تاثیرات برگ هاى گشنیز در افزایش شیر مادران اشاره و تصریح كرد: 
در طب سنتى ایران و بسیارى از ملل از برگ هاى گشنیز بدین منظور استفاده 

شده است. 
این متخصص داروسازى سنتى تخم رازیانه را یكى دیگر از معروف ترین داروهاى 
طبیعى به منظور افزایش شیر مادران عنوان كرد و افزود: تركیب آنتول موجود در 

این گیاه از طریق مسیر دوپامینى باعث افزایش ترشح شیر از غدد شیرى مى شود. 
فرزایى افزود: در كشورهاى مختلف جهان از جمله ایران فرآورده هاى دارویى 
صنعتى متعددى از این گیاه دارویى به همین منظور وجود دارد، از جمله قطره 
و قرص شیرافزا كه شامل دانه  رازیانه ) 50درصد(، دانه  زیره  سبز)20درصد(، دانه  

شنبلیله ) 20درصد( و شوید )10درصد( مى باشد. 
وى تصریح كرد: البته تهیه هر یك از این اجزا با همین نسبت و مصرف دم كرده 
آن نیز اثرات بسیار شاخصى در افزایش شیر مادر دارد. علاوه بر آن این گیاه و 
فرآورده هاى دارویى آن به علت اثرات ضد اسپاسم باعث بهبود نفخ و دل پیچه نوزادان 
نیز مى شود.  این متخصص داروسازى سنتى در ادامه اظهار كرد: بر اساس طب سنتى 
برخى از گیاهان دارویى نیز وجود دارد كه مى تواند باعث مغذى تر شدن و افزایش 
حجم شیر مادر شود كه از جمله این گیاهان مى توان به گندم )بخصوص جوانه 

گندم(، اسفناج، حریره بادام و جو، نارگیل و فندق اشاره كرد. 
وى تصریح كرد: روغن گل مغربى نیز بر اساس منابع طب سنتى بسیارى از كشورها 
در درمان التهابات پستان در دوران شیردهى مفید است و اثرات ترمیمى و ضد التهابى 
داشته و نیز در بهبود تعادل هورمونى مادران بسیار مفید است. كپسول هاى حاصل از 

روغن این گیاه به صورت روزانه مصرف مى شود. 
این متخصص داروسازى سنتى افزود: همچنین جوشانده گیاه كلم به صورت 
موضعى باعث بهبود این التهابات مى شود. فرزایى در پایان هشدار داد: با وجود اثرات 
مفید گیاهان دارویى در طى دوران شیردهى و افزایش شیرمادر، مصرف این گیاهان 
باید با احتیاط و مشاوره با دكتر داروساز انجام شود، زیرا برخى از گیاهان نیز مى تواند 
باعث كاهش ترشح شیر مادر شده و نیز برخى از طریق شیرمادر مى توانند به نوزاد 

منتقل و باعث بروز عوارض جانبى در نوزاد شوند. 

 6 گیاه برای تصفیه ی خون
تصفیه ی خون به داشتن پوستی زیبا و سالم کمک کرده و سلول ها را از پیری 

زودرس حفظ می کند.
 خستگى، نفخ و پوست خشك و كدر مى توانند جزو علائمى باشند كه نشان مى دهند 
خون شما تمیز نیست و حاوى برخى توكسین ها است. در این صورت احتمال دارد كه 
پاى كمبود ویتامین ها نیز در میان باشد. حتى امكان دارد سلول ها از عناصرى اشباع 
باشند كه باید حتما از بدن دفع شوند. خوشبختانه روش هاى طبیعى اى وجود دارد كه 
براى تصفیه ى خون مفید است. با ما باشید تا با گیاهان تصفیه كننده ى خون بیشتر 

آشنا شوید. 
سلامت خون ما

همانطور كه مى دانید كلیه ها و كبد ارگان هاى مسئول تصفیه ى كننده ى خون 
و دفع سموم بدن هستند. اما لازم است كه با روش هاى ساده و طبیعى نیز به این 
ارگان هاى حیاتى كمك كرد. لازم است كه رژیم سالم و مناسبى داشته باشید و با مصرف 
برخى از نوشیدنى ها به پاكسازى بدن و تصفیه ى خون كمك كنید. تمیزى خون براى 
همه از اهمیت بالایى برخوردار است چون باعث پیشگیرى از ابتلا به برخى از بیمارى ها 
و ناخوشى ها مى شود. علاوه بر این تصفیه ى خون به داشتن پوستى زیبا و سالم كمك 
كرده و سلول ها را از پیرى زودرس حفظ مى كند. لازم است كه با مصرف مواد غذاى 
سرشار از مواد مغذى و ویتامین ها از ابتلا به كم خونى نیز پیشگیرى كنید. در ادامه 

گیاهان مفید براى تصفیه ى خون را ذكر مى كنیم.
 چگونه می شود خون را سم زدایی کرد؟ قبل از معرفى گیاهان و دمنوش هاى 
تصفیه كننده ى خون چند ماده ى غذایى را یادآورى مى كنیم كه كمك زیادى به 

پاكسازى بدن تان مى كند.
میوه های تصفیه کننده ی خون: لیموترش، انگور، پرتقال، گریپ فروت، آناناس، 

برى ها، كیوى، توت فرنگى و غیره.
 سبزیجات تصفیه کننده ی خون: سیر، پیاز، هویج، كرفس، جعفرى، جوانه ها، 

سویا و غیره.
  گیاه باباآدم

ما توكسین هاى بدن را از طریق پوست و ادرار دفع مى كنیم. اما براى افزایش سرعت 
این روند مى توانید به گیاه باباآدم اعتماد كنید. گیاه باباآدم یك گیاه تمیزكننده ى ویژه 
است كه براى تصفیه ى خون و سیستم لنفاتیك موثر عمل مى كند. مى توانید این گیاه 
را از عطارى ها تهیه كنید. بابا آدم باعث پاكسازى بدن و بهبود جریان خون شده و از 
احتباس آب در سلول ها و نفخ و سنگینى معده پیشگیرى مى كند. این گیاه براى درمان 
آرتریت، سیاتیك، نقرس، آكنه، كاهش اسیدیته، رفع سنگ كلیه و سنگ كیسه ى صفرا 
و همچنین پیشگیرى از بیمارى هاى كبدى و صفراوى، درمان عفونت ادرار، هرپس، تب 
و دیابت و غیره نیز مفید است. مى توانید روزانه تا دو فنجان دمنوش گیاه باباآدم میل 
كنید و نتیجه را ببینید. اگر داروى خاصى مصرف مى كنید بهتر است قبل از استفاده از 
گیاهان با پزشك خود مشورت كنید. مى توانید نظر عطار را در خصوص میزان و نحوه ى 

مصرف این گیاه جویا شوید. 
 گیاه آقطی

گیاه آقطى یك ملین خوب و در عین حال تمیزكننده ى بدن و ضدعفونى كننده است. 
این گیاه باعث كاهش حالت نفخ و التهاب هاى بدن مى شود. گیاه آقطى قابض طبیعى 
بوده و جزو تصفیه كننده هاى موثر خون محسوب مى شود. مى توانید از این گیاه براى 
پاكسازى كلیه ها و كبد استفاده كنید و دمنوش آن را بعد از غذا میل كنید. همچنین 
مى توانید از كپسول هاى آن نیز استفاده كنید. البته لازم است كه براى مصرف هر نوع 

مكمل یا قرصى بتدا انظر پزشك تان را جویا شوید. 
 گیاه گزنه

لازم است كه در مورد خواص گیاه گزنه مطالب زیادى نوشته شود چون این گیاه 
سزاوار شناخت بیشترى است. گزنه حاوى آهن است و كم خونى را كاهش مى دهد. در 
این روزهاى سرد هیچ چیز به اندازه ى نوشیدن یك فنجان دمنوش گزنه براى بدن مفید 
نخواهد بود. گزنه براى تصفیه ى سریع خون و حذف توكسین هاى آن فوق العاده است. 

این گیاه ادرارآور بوده و براى تمیزكردن كلیه ها و كبد موثر عمل مى كند.
 گیاه قاصدک

قاصدك قاصد سلامتى است. در این عصرهاى سرد زمستانى یك فنجان دمنوش 
قاصدك میل كنید تا توكسین هاى بدن تان دفع شده و جریان خون تان بهبود یابد. 
كافیست مقدارى از این گیاه را با یك فنجان آب جوش و به مدت 5 دقیقه دم كرده و 

نوش جان كنید.
گیاه زوفا

بهتر است بدانید كه زوفا براى تصفیه ى خون و دفع چربى هاى مضر بدن فوق العاده 
است. این گیاه را از عطارى تهیه كنید و دمنوش آن را براى پاكسازى بدن تان از شر 

توكسین ها مصرف كنید. مى توانید روزانه تا دو فنجان از این دمنوش را میل كنید.
 آلوورا

احتمالا تصور مى كنید كه از آلوورا صرفا براى نرمى و لطافت پوست استفاده مى كنند. 
اما باید بدانید كه این گیاه مفید براى درمان بسیارى از ناخوشى هاى روزمره و همچنین 
پاكسازى بدن از توكسین ها یا همان سموم مفید است.آلوورا باعث پاكسازى كبد و كلیه 
ها مى شود. مى توانید چاى آلوورا میل كنید. یك قاشق عصاره ى آلووراى خالص را در 
یك فنجان آب جوش دم كنید و سپس آن را صاف كرده و اجازه دهید به مدت 5 
دقیقه بماند. بهتر است چند قطره لیموترش نیز به این چاى بچكانید تا طعم آن بهتر و 

خواصش بیشتر شود.

نشانه های سرطان را بشناسید 
همه افراد باید نشانه های سرطان را بشناسند، براین اساس 10 نشانه مهم 

سرطان عنوان می شود. 
مطالعات صورت گرفته نشان مى دهند كه نیمى از افراد 50 سال به بالا نسبت به 
نشانه هاى سرطان بى تفاوت هستند و این در حالى است كه آنان گمان مى كنند كه این 

نشانه ها ممكن است به خاطر سن بالا و یا دیگر بیمارى هاى پیش پا افتاده باشند.
در بین جوانان نیز بروز این علائم ممكن است داراى چندان اهمیتى نباشد و این ممكن 
است به خاطر این باشد كه آنان فكر مى كنند با مراجعه به پزشك زمان خود را هدر 

مى دهند و یا دلیل آن ترس شنیدن اخبار بد درباره سلامتى آنها باشد.
براین اساس تلگراف آورده است كه به هر حال مطالعات مركز تحقیقاتى سرطان 
انگلستان نشان مى دهند كه بسیارى از ما نسبت به این علائم نا آشنا و یا بى تفاوت 
هستیم، این علائم عبارتند از:1. سرفه مداوم و یا خشونت صدا - مى تواند نشانه سرطان ریه 
باشد.2. تغییر در ظاهر به صورت خال - مى تواند نشانه سرطان پوست باشد.3. تغییر مداوم 
در اجابت مزاج - مى تواند به معناى سرطان روده باشد.4. زخمى كه التیام نمى یابد. بستگى 
دارد كه آن زخم كجا واقع شده باشد. زخم دهان مى تواند نشانه سرطان دهان باشد.5. 
مشكل مداوم بلع - مى تواند نشانه سرطان مرى باشد.6. كاهش وزن غیر قابل توضیح 
مى تواند علامت انواع مختلفى از سرطان باشد.7. تغییر پایدار در عادات مثانه - مى تواند 
به معناى سرطان مثانه و یا سرطان پروستات باشد.8. توده هاى غیر قابل توضیح مى تواند 
علامت بسیارى از انواع سرطان ها باشد.9. درد مداوم غیر قابل توضیح بسته به محل آن، 
مى تواند نشانه انواع مختلفى از سرطان باشد.10. خونریزى غیر قابل توضیح بسته به محل 

آن مى تواند زنگ خطر سرطان روده و یا سرطان گردن رحم باشد.

عواملی که باعث می شود
 متوجه اضطراب فرد شویم 

اختلالات اضطرابی عوامل مختلفی دارد از جمله این عوامل، عوامل جسمی 
و روانی است.

حسین ابراهیمى مقدم روانشناس گفت: اختلالات اضطرابى، تحت عنوان اختلالات 
ارثى شناخته شده است كه ویژگى  مشترك این اختلالات وجود نشانگان اضطراب در بین 
افراد است.وى ادامه داد: اضطراب ها از نظر جسمى و روانى نشانه هاى مختلفى دارند، مانند: 
خشك شدن دهان، عرق كردن كف دست، لرزش صدا و زانو،  دلشوره ، دلواپسى و دلهره 
مى باشد.ابراهیمى مقدم گفت: ترس هاى مرضى مثل ترس از آسانسور، خون، ارتفاع، مرده، 
سخنرانى در جمع  و حتى مشكلات هورمونى مى توان بیان كرد.وى در پایان اظهار كرد: 
عمده مشكلات روان شناسى مثل نگرانى به آینده، نداشتن اعتماد به نفس، نگاه ترس آلود 

به دنیاى اطراف را از جمله موارد اختلالات اضطرابى برشمرد.

دندان عقل با این شرط کشیده شود 
در صورتی  که دندان عقل در افراد بالای 30 سال سبب پوسیدگی دندانهای 

کناری خود شده، باید کشیده شود.
كیوان ساعتى دندانپزشك ترمیمى گفت: افراد زیر 30 سال مى توانند دندان عقل خود 
را بكشند و كشیدن این دندان به افراد بالاى 30 سال توصیه نمى شود.وى با اشاره به 
شرایط كشیدن دندان عقل درافراد بالاى 30 سال افزود: افراد بالاى 30 سال تنها در 
صورتى كه به مشكلات حاد و اورژانسى دچار شوند اجازه كشیدن دندان عقل خود را دارند.

این مسئله به این دلیل عنوان مى شود كه دندانهاى افراد بالاى 30 سال پس از كشیده 
شدن دندان عقل دیرتر به حالت اولیه خود باز مى گردد.این دندانپزشك ترمیمى ادامه داد: 
در صورتى  كه كیست در دندان عقل افراد بالاى 30 سال مشاهده گردد یا عفونت دندانى 
در این افراد وجود داشته باشد مى توان دندان عقل این افراد را كشید. همچنین به هم 
ریختگى دندانهاى فرد نیز افراد را مستعد كشیدن این دندان مى كند.ساعتى با اشاره به 
شرایط دیگر كشیدن دندان عقل اظهار داشت: گاهى دندانپزشك در عكس دندانپزشكى 
تشخیص مى دهد كه دندان عقل جاى مناسبى را براى رویش سایر دندانها ایجاد نكرده 
است. همچنین گاهى باعث ایجاد قوس در دندانهاى دیگر مى شود علاوه بر آن گاهى دندان 
عقل، پوسیدگى دندانهاى كنارى خود را به همراه مى آورد تمام این عوامل شرایط را براى 

كشیدن دندان عقل مهیا مى سازد.

چرا باید پروتئین بخوریم؟ 
در ابتدا درمورد اینکه پروتئین چیست، علت اهمیت آن چیست و در کجا 
وجود دارد صحبت می کنیم. ممکن است شما بدانید چه غذاهایی حاوی پروتین 
هستند، اما آیا تا به حال به این فکر کرده اید که واقعا پروتئین چیست و چرا 

خوردن روزانه ی آن برای بدن لازم است؟
پروتئین چیست و چرا خوردن آن ضروریست؟

در واقع پروتئین یك جزء اساسى در یك رژیم غذایى سالم است. بیشتر ما از زمان 
كودكى با آن آشنا شده ایم، احتمالا از وقتى كه به ما گفته مى شد گوشت ما را »بزرگ و 

قوى« مى كند.
در حالیكه بحث هاى زیادى درمورد اینكه چه كسى كلمه »پروتئین« را بوجود آورده 
وجود دارد )این لغت اولین بار در سال 1838 در میان لغات علمى پدیدار شد(، در اینكه این 
كلمه از یك لغت یونانى )پروتو( به معناى اولین ردیف یا اولین وضعیت گرفته شده، هیچ 

اختلاف نظرى نیست و نشان دهنده ى اهمیت زیاد پروتئین در زندگیست.
پروتئینها از چه چیزی تشکیل شده اند؟

همه ى پروتئین هایى كه مى خورید )و پروتئینى كه در بدنتان وجود دارد( از واحدهاى 
كوچكى بنام اسیدهاى آمینه تشكیل شده اند. غالبا اسیدهاى آمینه را به عنوان »بخش هاى 
اساسى سازنده ى پروتئین« توصیف مى كنند، چرا كه با گرد هم آمدن این واحدهاى 

كوچك به شكل هاى مختلف، پروتئین بوجود مى آید.
مى توان اسیدهاى آمینه را مانند حروف الفبا تصور كرد. ما براى ساختن لغاتى كه 
مى نویسیم و صحبت مى كنیم، تنها از 32 حرف استفاده مى كنیم. بعضى از لغات كوتاه 
و بعضى بلندند، اما ما با همین 32 حرف میلیون ها كلمه مى سازیم. مرحله ى آخر تركیب 

حروف، لغاتى هستند كه هر كدام صداها و معناى خاص خود را دارند.
به همین ترتیب؛ 20 نوع اسید امینه وجود دارد كه با قرار گرفتن در كنار هم، پروتئین ها 
را مى سازند،  یكى همان پروتئین هایى كه شما مى خورید، و دیگرى همان هایى كه توسط 
بدنتان ساخته مى شوند. و همانطور كه براى ساختن یك كلمه از همه ى 32 حرف استفاده 

نمى كنیم، بیشتر پروتئین ها هم شامل تمام 20 نوع اسید آمینه نیستند.
اما همانطوركه حروف با قرار گرفتن در كنار هم كلمات را مى سازند، اسید آمینه ها هم 
مى توانند در شكل ها و طول هاى مختلف كنارهم قرار گیرند )مثلا از تعداد كم تا چند 
هزارتایى( و پروتئین هاى مختلف را بسازند. و توالى اسیدآمینه ها، به هر پروتئین یك هدف 
و معناى خاص مى دهد، زیرا ساختار نهایى زنجیره ى اسید آمینه ها مشخص مى كند كه آن 

پروتئین چیست و چه خواهد كرد.
پروتئین هایی که شما می خورید

شاید تا به حال درمورد این قضیه فكر نكرده باشید، اما تمام پروتئین هاى غذایى یكسان 
نیستند. ترتیب قرارگیرى اسیدهاى آمینه اى كه سفیده ى یك تخم مرغ را میسازد، با 
چیدمان اسیدهاى آمینه اى كه پروتئین موجود در یك لیوان شیر را مى سازد بسیار متفاوت 

است.
وقتى براى تامین پروتئین بدنتان غذاهاى مختلف مى خورید، پس به این معناست كه 

از غذاهاى مختلف شامل پروتئین هاى مختلف هستند، اگرچه همه ى آنها 
اسیدهاى آمینه ساخته شده اند. براى مثال، پروتئین موجود 

درشیر یا ماست، كازئین و پروتئین وى نامیده 
مى شود. زمانى كه گوشت یا ماهى یا مرغ 
مى خورید، در واقع پروتئینى به نام كلاژن 
حاوى  حبوبات  مى خورید.  را  میوزین  و 
لژومین، و تخم مرغ هم  بنام  پروتئینى 

حاوى تعداد زیادى پروتئین هاى مختلف از 
جمله آویدین و آلبومین است.

پروتئین ها  ازاین  هركدام 
ویژگى هاى خود را دارند، چرا كه 
از توالى منحصر بفرد اسیدهاى 

آمینه تشكیل شده اند. و زمانى كه 
مى شوند،  جذب  و  هضم  پروتئین ها 
ساختن  براى  آمینه شان  اسیدهاى 
استفاده  مورد  بدن  درون  پروتئین هاى 

قرار مى گیرد.
پروتئین هایی که بدن شما می سازد

دستگاه  در  پروتئینى  غذاهاى  كه  همانطور 
اسید  به  درنهایت  مى كنند،  حركت  شما  گوارش 

خونى  رگ هاى  جذب  و  مى شوند  تجزیه  منفرد  آمینه هاى 

مى شوند. سپس بدن شما مى تواند با استفاده از این ساختارهاى اصلى تا 50000 پروتئین 
مختلف بسازد كه هركدام ساختار، و عملكرد خاصى دارند كه به نوع چیدمان اسیدهاى 

آمینه شان بستگى دارد.
مادامى كه بدن شما همه ى مواد اولیه ى مورد نیازش كه به شكل اسیدهاى آمینه هستند 
را داشته باشد، مى تواند پروتئین هاى مهم بدن را بسازد. گوناگونى پروتئین ها از آنزیم هایى 
كه سرعت واكنش هاى شیمیایى را در بدن افزایش مى دهند شروع شده و به هورمون هایى 

كه به عنوان پیام رسان هاى شیمیایى عمل مى كنند خاتمه مى یابد.
پروتئین هاى دیگر، به فعالیت هاى ایمنى بدن كمك مى كنند یا وظیفه ى حمل و نقل 
مواد مغذى را در بدن برعهده دارند، و البته پروتئین هایى در بدن وجود دارد كه ساختار 

استخوان ها، پوست، مو، ناخن ها و ماهیچه ها را مى سازند.
زمانى كه اسید آمینه ها وارد جریان خون مى شوند، نمى توان گفت كه آنها از یك كاسه 
عدس یا از یك تكه استیك نشات گرفته اند، درنهایت همه ى آنها مثل استخرى از اسیدهاى 
آمینه وارد بافت ها و مایعات بدن مى شوند، استخرى كه درصورت لزوم، آبش جارى مى شود. 
گرچه براى اطمینان از وجود  یك منبع دائمى، لازم است كه روزانه پروتئین كافى مصرف 

شود.
شما بطور روزانه به پروتئین احتیاج دارید

به دو دلیل خوردن میزان صحیح پروتئین و انواع درست آن بطور روزانه از اهمیت زیادى 
برخوردار است. اول اینكه اگر در رژیم غذایى تان  دائما كمبود پروتئین داشته باشید، بدنتان 
ناچار است شروع به تجزیه ى پروتئین هاى داخل بدنتان كند تا اسیدهاى آمینه ى مورد نیاز 

براى تولید مهمترین پروتئین هاى بدن را فراهم كند.
درحالیكه پروسه ى ساختن و تجزیه بطور دائم در بدن درحال انجام است، این سیستم تا 
زمانى كارایى دارد كه اسیدهاى آمینه ى كافى از رژیم غذایى به بدن برسد تا این دو فرایند 

درحالت تعادل باشند.
پروتئین های کامل و ناقص

نوع پروتئینى كه ما مى خوریم نیز اهمیت زیادى دارد. از میان 20 نوع اسیدهاى آمینه اى 
كه براى ساختن پروتئین ها لازم است، 9 تا از آنها ضرورى نامیده مى شود كه باید از 

رژیم غذایى تامین شوند، چرا كه بدن نمى تواند آنها را بسازد.
پروتئین هایى كه از منابع حیوانى تامین مى شوند، مانند گوشت ها، ماهى، مرغ، تخم مرغ، 
شیر و فراورده هاى شیرى شامل همه ى اسیدهاى آمینه ى ضرورى هستند، به همین دلیل 

به آن ها پروتئین هاى كامل مى گویند.
پروتئین هاى گیاهى در مواد غذایى مانند لوبیا، عدس، آجیل و همه ى حبوبات غیر از 
دانه هاى سویا )و غذاهاى پروتئینى كه از سویا بدست مى آیند مانند توفو، تمپه، شیرسویا یا 

پودر پروتئین سویا( وجود دارد.
پروتئین هاى گیاهى فاقد یك یا چند اسید آمینه ى ضرورى هستند. به همین دلیل به 
آنها پروتئین هاى ناقص گفته مى شود. گیاه خواران با مصرف انواع مختلف غذاها تلاش 

مى كنند تا اسیدهاى آمینه ى ضرورى بدنشان را تامین كنند.

5

دانشمندان  جدید  پژوهش 
آمریکایی حاکی از آن است که 
خرس های قطبی برای یکدیگر با 

بوی پایشان پیام می گذارند.
زیست شناسان موسسه تحقیقات 
سان دیگو  باغ وحش  در  حفاظت 
دریافته اند كه این موجودات گوشتخوار 
قطبى در زمان هاى مختلف سال از 
كف پاى خود مواد شیمیایى بدبویى 
را تولید مى كنند كه مسیر بودارى را 
بر روى یخ بجا مى گذارد.بنظر مى رسد 

كه این كار به خرسهاى قطبى در برقرارى ارتباط با یكدیگر در قلمرو یخى بزرگ آن ها كمك 
مى كند. دانشمندان دریافتند كه خرس ها به بوى پاى خرسهاى جنس مخالف بویژه بوى ماده 
بارور در فصل جفت گیرى جذب مى شوند.آن ها بر این باورند كه این موجودات احتمالا بوهاى 
خاصى را از كف پاى خود براى جذب جفت و جلوگیرى از بروز درگیرى بین نرهاى خشن به 
جا مى گذارند.محققان همچنین دریافتند كه پنجه خرسهاى قطبى از غدد عرق بسیار بزرگ و 
توده هاى عجیب و غریب مو برخوردارند كه یك فولیكول مو رشد كرده اند.به ادعاى دانشمندان، 
این ویژگیها مى تواند مسئول ساطع شدن بو در زمین در زمان توقف این حیوانات باشد.احتمالا 
این شكل غیرعادى از پیام گذارى توسط بوى پاى در خرسهاى قطبى به دلیل منطقه بى حاصلى 
كه در آن سكونت دارند، تكامل یافته است.تحقیقات پیشین نشان داده كه خرسهاى قطبى از 
حساس ترین بینى ها در قلمرو حیوانات برخوردارند.محققان در این پژوهش، نمونه هاى بوى پاى 
203 خرس قطبى وحشى را با كشیدن جوانه هاى پنبه به میان انگشتان آن ها جمع آورى كردند. 
سپس واكنش 26 خرس قطبى اسیر در 10 باغ وحش در آمریكا به این نمونه ها مورد بررسى قرار 
گرفت. در كل، این خرس ها بیشتر به بوى جنس مخالف ابراز توجه كرده و خرس هاى نر دو برابر 

توجه بیشترى به بوى ماده هاى بارور نسبت به نوع غیر بارور آن ها نشان دادند.

نجات جان کودکان با پرینت سه بعدی قلب

اختراعی مخصوص دیابتی ها
افرادی که به بیماری دیابت مبتلا هستند بایستی هر لحظه قند خون خود را 

بسنجد تا از نوسانات احتمالی آن آگاه شوند.
در سال هاى اخیر و به دلیل تغذیه ناصحیح میزان ابتلا به بیمارى دیابت در سراسر دنیا 
با افزایش چشمگیرى مواجه شده است. افراد دیابتى براى سنجش میزان قند خون شان به 
دستگاه هاى اندازه گیرى قند خون نیازمندند تا از نوسانات احتمالى قند خون شان آگاهى 

پیدا كنند.
اكنون گجت متفاوتى طراحى شده كه قادر به اندازه گیرى قند خون است. مخترعان دانشگاه 
كالیفرنیاى امریكا از ساخت گجت متفاوتى خبر داده اند كه اطلاعات سلامتى و روزانه بیماران 
دیابتى را نه تنها روى اسمارت فون هاى كاربران نمایش مى دهد بلكه اطلاعاتى از قبیل میزان 

قند خون و علائم حیاتى را نیز به پزشكان ارسال مى كند.
زمانى كه سنسور زیر پوست قرار مى گیرد، اطلاعاتى مانند میزان قند خون روى اسمارت 
فون كاربران به نمایش گذاشته مى شود. این گجت با كمك یك سنسور )حسگر( و اپلیكیشنى 
كه روى اسمارت فون یا تبلت نصب مى شود به پردازش اطلاعات سلامتى بیماران دیابتى 

مى پردازد. 
این گجت نسبت به مدل هاى پیشین از خطاى كمترى برخوردار بوده و از قابلیت به اشتراك 

گذارى اطلاعات سلامتى و حیاتى نیز برخوردار است.

کنترل سرعت نور با صوت
محققان دانشگاه ایلینویز در اوربانا-شامپین برای 
نخستین بار بطور تجربی فرآیند شفافیت پراکندگی 
بریلوئن القاء شده )BSIT( را نمایش داده اند که می تواند 
برای کند کردن، سرعت بخشیدن و متوقف کردن نور 

در یک موجبر نوری مورد استفاده قرار بگیرد.
 این پدیده به نور اجازه مى دهد در جهت هاى رو به  جلو سفر 
كند، در حالیكه نورى كه به سمت عقب سفر مى كند، بشدت 
جذب مى شود. این رفتار غیر متقابل براى ساخت عایق ها و 
چرخشگرهایى كه جزء ضرورى جعبه ابزار یك طراح اپتیكال 
است، ضرورى است.محققان در این پژوهش با استفاده از ابزار 
ساده اى مانند یك میكروفیبر شیشه اى و یك كره شیشه اى در 

مجاورت آن براى نمایش فرآیند BSIT استفاده كردند.
یك  با  خاص  موجهاى  طول  در  نور  محققان،  گفته  به 

تشدیدكننده كوچك –به شكل یك كره شیشه اى ریز - از 
میان یك موجبر نورى قابل جذب است. آن ها از طریق فرآیند 

BSIT توانستند تارى آن را از بین ببرند.
اثر مذكور به دلیل تعاملات نور با امواج صوت موجود در 
ماده اتفاق مى افتد و فرآیند فیزیكى جدیدى است كه تاكنون 
دیده نشده است. چشمگیرترین جنبه كشف محققان، غیر 
متقابل بودن پدیده BSIT است كه در آن، شفافیت تنها در 
یك جهت ایجاد شده و در جهت دیگر، سیستم همچنان نور 
جذب مى كند.تقارن زمان-معكوس )یعنى روابط متقابل( اصل 
اساسى قابل درك در اكثر زمینه هاى صوتى، الكترومغناطیسى 
و ترمودینامیكى است. مهندسان اغلب مجبور به استفاده 
از ترفندهایى براى شكستن این تقارن زمان-معكوس براى 
كاربردهاى خاص دستگاه ها هستند.دستگاههاى نورى رایج 

غیر متقابل مانند عایق ها منحصرا با استفاده از اثر مغناطیس 
میدان هاى  از  روش  این  مى شوند.  ساخته  فارادى  نورى 
مغناطیسى براى شكستن تقارن زمان-معكوس با مواد خاص 
فریت و گارنت استفاده مى كند. اگرچه، دسترسى به این مواد 
در مقیاس تراشه بوسیله فرآیندهاى ریخته گرى متداول مشكل 
است. همچنین میدان هاى مغناطیسى در بسیارى از زمینه ها 
مانند سیستم هاى كوچك اتم سرد، منبع تداخل هستند. 
از دسترسى  باعث جلوگیرى  امروز  به  تا  این محدودیت ها 
به عایق هاى اثر فارادى شده اند.محققان نشان دادند كه یك 
روش دستیابى به رفتار غیرمتقابل خطى نورى كه نیاز به هیچ 
آهنربایى ندارد، مى تواند در همه سیستم هاى رایج مواد نورى 
بدون نیاز به فریت ها ادغام شده و همچنین مى تواند در همه 

كارخانجات تجارى ریخته گرى نورى پیاده سازى شود.

افزایش عمر نگهداری بافت های اهدایی با فناوری جدید
محققان دانشکده پزشکی دانشگاه میسوری فناوری جدید را ابداع کرده اند که عمر نگهداری بافت های اهدایی را 

دو برابر کرده و کیفیت بافت را در سطح مورد نیاز همه بافت های اهدایی حفظ می کند.
در حال حاضر پزشكان مجبورند بیش از 80 درصد از بافت هاى اهدایى مورد استفاده براى جایگزینى مفاصل را دور بریزند زیرا 
بافت مدت زیادى براى پیوند زدن دوام نمى آورد.فناورى »سیستم نگهدارى از آلوگرافت استئوغضروفى میسورى« )MOPS( عمر 
ذخیره پیوندهاى استخوان و بافت اهدایى را نسبت به روش هاى كنونى بانكهاى بافت تا دو برابر افزایش داده است.در روشهاى سنتى 
نگهدارى، بافت هاى اهدایى در بسته هاى مهروموم شده مملو از محلول نگهدارنده استاندارد در یخچال پزشكى ذخیره مى شوند. 
سیستم MOPS از یك محلول نگهدارنده حدى و محفظه هاى خاص استفاده مى كند كه به بافت اجازه ذخیره در دماى اتاق را 

مى دهد.
در این پژوهش، نتایج كارآزمایى رویكرد نگهدارى استاندارد و فناورى جدید MOPS مورد ارزیابى قرار گرفت. محققان دریافتند كه 
با استفاده از فناورى جدید مى توان عمر بافت هاى اهدایى را حداقل تا 60 روز افزایش داد. این زمان در حال حاضر تقریبا 28 روز است.

دستگاه بینی الکترونیکی جهت تشخیص فساد 
گوشت ساخته شد

یک مخترع ایرانی موفق به ساخت بینی الکترونیکی شد که از این دستگاه می 
توان برای تشخیص فساد مواد غذایی استفاده کرد.

میثم وجدى، مخترع دستگاه بینى الكترونیكى"دستگاه ماشین بویایى" در گفتگو با 
خبرنگار مهر گفت: دستگاه بینى الكترونیكى )EN( یا سیستم سنسورهاى هوشمند گاز، 

ازطریق سیستم هاى  حسگر و الگوریتم كار مى كند.
 وى عنوان كرد: دستگاه از سه قسمت نمونه گیرى مواد غذایى، محفظه سنسورهاى 
تشخیص فساد مواد غذایى )دریافت دادهاز جمله گوشت( و قسمت پردازش داده، تشكیل 

شده است.
وجدى با اشاره به اینكه ما در این دستگاه یك بانك داده داریم، افزود: در بانك داده دستگاه 
بینى الكترونیكى، وضعیت 50 نمونه گوشت مختلف در طى 20 روز بعد از ذبح دام مشخص 

شده تا دستگاه بتواند به درستى از وضعیت  انواع گوشت خبر دهد.
وى بیان كرد: بعد از قرارگیرى بینى الكترونیك جهت تشخیص فساد الكترونیكى، اطلاعات 
مواد غذایى مانند گوشت را با داده هاى بانك خود تطبیق مى دهد كه در نهایت وضعیت 

نمونه به صورت كامل مشخص مى شود، كه در اینجا میزان فساد گوشت تعیین مى شود.
وجدى با بیان اینكه رسانایى سنسورها با گذر زمان به طور چشمگیرى زیاد مى شود، گفت: 
این دستگاه از طریق گاز نیتروژن از وضعیت ماده غذایى مطلع مى شود، به صورتیكه نیتروژن 
به درون گوشت فرستاده  و در نهایت داده به داخل محفظه سنسور انتقال مى یابد و نتیجه 

بر روى سیستم)برنامه اكسل( نشان داده مى شود.
به گفته وى دستگاه بینى الكترونیكى بر اساس حس بویایى انسان ساخته شده و در 
صنایع غذایى، آب آشامیدنى، پزشكى، نظامى )پدافند غیرعامل( كاربرد دارد و كاملا شبیه 
بینى انسان كار مى كند چراكه از طریق حافظه و سیستم عصبى، وضعیت یك نمونه را 

تشخیص مى دهد.

ارسال پیام و جفت یابی با بوی پا!

سالانه کودکان بسیاری با نارسایی و ناراحتی های 
قلبی متولد می شوند که به دلیل بیماری محکوم به 
مرگ هستند، اما محققان امریکایی از پرینت سه 
بعدی قلب به عنوان راه حلی برای نجات جان کودکان 

یاد می کنند.
در هر ثانیه نوزادان بسیارى در سراسر كره زمین با ناراحتى 
یا ناهنجارى هاى مادرزادى متولد مى شوند. ناراحتى قلبى، 
یكى از ناهنجارى هایى است كه كودكان بسیارى با آن دست 

به گریبان هستند.
اما از سوى دیگر، عمل هاى جراحى قلب كودكان به دلیل 
ضعیف بودن آنها بسیار پیچیده و دشوار است. در بسیارى از 
جراحى هاى قلب زمانى كه قفسه سینه بیمار باز مى شود، 
رویكرد عمل به دلیل فضاى متفاوتى كه پیش روى جراحان 
قرار مى گیرد، تغییر مى كند و در آنجا نیاز به تصمیم گیرى 

سریع است تا بتوان جان بیمار را نجات داد.

در سال هاى اخیر، استفاده از مدل هاى قلبى كه با كمك 
پرینت سه بعدى ساخته شده اند به كمك جراحان آمده و 
اكنون جراحان لس آنجلسى امریكا پرینت سه بعدى قلب را 
نه تنها در نجات جان كودكان موثر مى دانند بلكه معتقدند 
در چنین جراحى دوره نقاهت و درد نیز كاهش پیدا مى كند.

پزشكان معتقدند، گاهى شرایطى بروز مى كند كه عمل 
به حدى پیچیده و دشوار مى شود كه پزشكان را از هر 
گونه تصمیمى باز مى دارد اما با كمك مدل هاى قلبى سه 
بعدى مى توان روش هاى متفاوتى را براى جراحى اندیشید 
و به نجات جان بیماران بخصوص كودكان شتافت. پزشكان 
معتقدند استفاده از مدل ها سه بعدى در سال هاى آینده تا 
جایى پیشرفت خواهد كرد كه درمان یا جراحى هاى دشوار 

را تسهیل مى كند.
پیش از این، پزشكان با استفاده از تصاویر سه بعدى كه از 
قلب یا سایر نقاط بدن تهیه مى شد به بررسى عملكرد عضو 

پرداخته تا بتوانند با استفاده از نتایج بررسى ها به درمان بیمار 
بپردازند اما در حال حاضر و با استفاده از پرینت سه بعدى 

قلب مى توان به موفقیت هاى بیشترى دست پیدا كرد.
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فرمانده انتظامي استان قم ؛
توجه به بهداشت روان

 متضمن سلامت اداري است
 ایمان :فرمانده انتظامي استان قم با تاکید بر لزوم برنامه ریزي دقیق و منسجم 
جهت ارتقاء سلامت اداري، گفت: توجه به بهداشت روان، متضمن "سلامت 

اداري" است. 
سردار "كاظم مجتبایي" در جلسه سلامت اداري كه در سالن جلسات این فرماندهي 
و با حضور معاونان و روساي پلیس هاي تخصصي برگزار شد، توجه به بهداشت روان را 
متضمن این موضوع دانست. وي در ادامه بر لزوم برنامه ریزي جهت ارتقاء سلامت اداري 
تاكید كرد و گفت: بایستي تمامي ضعف ها و راهكارهاي آن بررسي شود. فرمانده انتظامي 
استان با اشاره به تعدد ماموریت هاي نیروي انتظامي، افزود: پلیس یكي از سازمان هایي 
است كه ماموریت هاي متعدد، مهم و حساسي بر عهده اش گذاشته شده، تامین نظم و 
امنیت جامعه، اقداماتي كه مربوط به ترافیك و حمل و نقل هست و همچنین بسیاري 
از امور خدماتي مانند گذرنامه و خدمات وظیفه عمومي و بسیاري از مسائل كه هركدام 
مي تواند یك مسئولیت و ماموریت مهم تلقي بشود را انجام مي دهد. فرمانده انتظامي 
استان قم اضافه كرد: اگر پلیس در عرصه اي بتواند به وظیفه اش به خوبي عمل كند و 
قانون را به خوبي رعایت كند و در عین حال رضایت مندي مردم را در پي داشته باشد، 
مي تواند به جلب حداكثري اعتماد مردم برسد كه این بهترین پاداش براي پلیس و بالاترین 
افتخار براي آن است كه هم توانسته رعایت قانون و هم رضایت مردم را داشته باشد. سردار 
مجتبایي با بیان اینكه پلیس باید هم نورانیت خود را حفظ كند و هم ناریت خودش را 
براي بخش اندك جامعه داشته باشد، افزود: نیروي انتظامي علاوه بر رحمت و مهرباني اش 
نسبت به عامه ي مردم باید جدیت و قاطعیت خود را با بخش اندك جامعه داشته باشد و 
افرادي كه به خودشان اجازه مي دهند تا به حدود و حقوق دیگران تجاوز و ناهنجاري هایي 

را در سطح جامعه ایجاد كنند، برابر قانون برخورد مي كند. 

معاون اجتماعي فرماندهي انتظامي استان قم :
طولاني شدن پروسه طلاق

 در سازش زوجین مؤثر است
ایمان: معاون اجتماعي فرماندهي انتظامي استان قم، با اشاره به نقش مشاوره 
در پیشگیري از آسیب هاي اجتماعي، گفت: طولاني شدن پروسه ي طلاق، در 

سازش زوجین مؤثر است. 
سرهنگ احمد صادقي در نشست تخصصي كاهش آسیب هاي اجتماعي در حوزه 
خانواده كه در مجتمع قضایي شهید قدوسي استان قم برگزار شد، در جمع مدیران و 
مسئولان دادگستري، استانداري و بهزیستي استان، اظهار داشت: بر ضرورت بهره گیري 
از قضات صاحب فن و اساتید دانشگاه در كارگاه هاي آموزشي ویژه مشاوران حوزه خانواده 

تاكید كرد. 
وي اضافه كرد: این آموزش هاي مستمر، مشاوران را از نظر بعد علمي تقویت كرده تا 
در كنار كسب تجربیات ارزشمند، با علوم و راهكارهاي جدید در این زمینه آشنا شوند. 
سرهنگ صادقي بیان داشت: مشاوران و مددكاران فرماندهي انتظامي استان پیش از طرح 
دعاوي در دادگاه ها، سعي در صلح و سازش پرونده هاي خانواده دارند. وي در ادامه با 
اشاره به مصالحه بیش از 70 درصدي پرونده هاي ارجاعي به دوایر مشاوره و مددكاري 
كلانتري هاي استان، افزود: این دوایر زیر نظر مركز مشاوره و آرامش معاونت اجتماعي 
فرماندهي انتظامي استان قم با استفاده از مشاوران متخصص در حوزه هاي مختلف به 
مراجه كنندگان، مشاوره رایگان ارائه مي دهند. معاون اجتماعي فرماندهي انتظامي استان 
با بیان اینكه خیلي از مراجعه كنندگان با فلسفه مشاوره آشنا نیستند، تصریح كرد: تشكیل 
حداقل 3 جلسه مشاوره كه باعث طولاني تر شدن پروسه ي طلاق زوجین مي شود، 
مي تواند با كاهش هیجانات و عصبانیت هاي طرفین، امكان سازش آن ها را فراهم كند. 
سرهنگ صادقي با اشاره به راه اندازي مركز شماره 2 مشاوره و مددكاري آرامش، در 

خصوص تامین مشاوران این مركز اعلام آمادگي كرد. 
پرونده طلاق هاي غیر توافقي نیز به مشاوران ارجاع داده شوند 

معاون اجتماعي دادگستري كل استان قم نیز با تأكید بر اینكه در حال حاضر فقط 
پرونده هاي توافقي به مراكز مشاوره استان معرفي مي شوند، اظهار داشت: باید تمهیداتي 
اندیشیده شود تا در آینده پرونده طلاق هاي غیر توافقي نیز به مشاوران ارجاع داده شوند. 
حجت الاسلام یزدي در ادامه به آیاتي از قرآن مجید اشاره كرد و بیان داشت: به محض 
احساس ایجاد شكاف در محیط خانواده، باید نسبت به مداخله براي پیشگیري از آن اقدام 
شود ولي در پروسه طلاق، بایستي زمینه براي انصراف زوجین از جدایي فراهم شود. 
معاون اجتماعي استاندار نیز بر ضرورت تشریح عواقب طلاق براي مراجعه كنندگان تاكید 
و خاطر نشان كرد: بایستي اتفاقات ناگوار پس از جدایي براي زن و مرد تببین شده و در 
اختیار آن ها قرار گیرد. دكتر مظفري همچنین با اشاره به افزایش مراكز مشاوره و مشاوران، 
اظهار كرد: شایسته است از این ظرفیت ها به منظور آموزش مهارت هاي بعد از طلاق 
نیز بهره گیري شود. سرپرست مجتمع خانواده استان نیز در ادامه این نشست با اشاره به 
نقش بسترهاي اقتصادي، فرهنگي و اعتیاد در ازدیاد طلاق در جامعه، تصریح كرد: مشكل 
اصلي این پرونده ها، مسائل اعتقادي است. حجت الاسلام بنابي خاطرنشان ساخت: آنچه 
در بحث طلاق محوریت دارد، داوري است كه در موارد توافقي، با حكم قانون، پرونده به 

مشاوره ارجاع داده شده و مشاور به عنوان داور معرفي مي شود. 

معاون اداره كل روابط عمومي شهرداري قم  خبرداد:

گلباران بیت حضرت امام خمیني)ره(
 در روز ۱2 بهمن 

ایمان: معاون اداره کل روابط عمومي و بین الملل شهرداري قم گفت: همزمان 
با آغاز دهه فجر و سالگرد ورود حضرت امام خمیني)ره( به کشور عزیزمان ایران 
اسلامي بیت حضرت امام خمیني)ره(توسط کارکنان شهرداري قم گلباران مي 

شود.   
ابوالفضل سبزعلیان با اشاره به برگزاري جلسات متعدد شوراي هماهنگي تبلیغات 
اسلامي استان قم در خصوص برگزاري مراسم12 بهمن سالروز ورود حضرت امام به 
كشورمان اظهار داشت:شهرداري قم به منظور گرامیداشت دهه مبارك فجر و سي و 
ششمین سالگرد پیروزي شكوهمند انقلاب اسلامي ایران نسبت به آذین بندي،چراغاني 
و شهر بویژه مناطقي كه مردم جهت تظاهرات در روزهاي انقلاب حضور داشتند؛اقدام 

مي نماید.
وي افزود:با توجه به تأكید شهردار قم مبني بر توجه ویژه به این ایام و رسیدگي ویژه 
به هسته مركزي شهر خصوصا اطراف حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( و بیت 
حضرت امام)ره( همزمان با سالگرد ورود حضرت امام خمیني رضوان الله تعالي علیه به 
كشور در روز12بهمن ماه از حرم مطهر حضرت معصومه)س( تا بیت ایشان آذین بندي 

ویژه خواهد شد و بیت ایشان توسط كاركنان شهرداري قم گلباران مي شود.    
معاون اداره كل روابط عمومي و بین الملل شهرداري قم به تشكیل ستاد بزرگداشت دهه 
فجر در شهرداري و برگزاري جلسات مختلف در شهرداري قم براي هماهنگي برنامه هاي 
دهه فجر خبر داد و افزود: تاكنون جلسات مختلفي در شهرداري قم برگزار شده تا ویژه 

برنامه هاي دهه فجر به بهترین نحو ممكن برگزار شوند. 
وي افزود: فضاسازي شهري و زمینه سازي براي همكاري همه نهادها در این زمینه 

اولویت كاري شهرداري قم بوده است.
معاون اداره كل روابط عمومي و بین الملل شهرداري قم سالروز وفات حضرت فاطمه  
معصومه)س( را در روز یازدهم بهمن ماه مورد توجه قرار داد و عنوان داشت: تبلیغات 
محیطي و فضاسازي مناسب براي گرامیداشت این ایام در دستور كار قرار گرفته است. وي 
افزود: شهرداري قم در ورودي گلزارهاي شهدا، كار توزیع گل به زائران را انجام مي دهد تا 

غبارروبي و گل افشاني مزار شهدا با هماهنگي بیشتري صورت بگیرد.         

مدیركل ثبت اسناد و املاك قم: 

بیش از 32۱ هزار سند رسمی امسال در قم 
ثبت شده است 

مدیرکل ثبت اسناد و املاک قم از ثبت 321 هزار و 148 سند در قم در سال 
جاری خبر داد و گفت: این آمار نسبت به سال گذشته 15 درصد افزایش یافته 

است. 
اسدالله گائینى با بیان اینكه در آمار ده ماه سال 93 تعداد 479 شركت در استان قم به 
ثبت رسیده است، اظهار داشت: این آمار در سال 92 تعداد 656 بود كه این رقم در سال 

93 با كاهش 26 درصدى مواجه شده است.
مدیركل ثبت اسناد و املاك استان قم افزود: تعداد 127 شركت در سال 92 در استان 

قم منحل شده و این آمار  در سال 93 تعداد 80 بوده كه 37 درصد كاهش یافته است.
وى ثبت آمار ازدواج را در سال 92 تعداد 8 هزار و 321 مورد عنوان كرد و گفت: در سال 

93 تعداد 7هزار و 151 ازدواج به ثبت رسید كه 14 درصد كاهش داشته است.
مدیركل ثبت اسناد و املاك استان  قم خاطرنشان كرد: در سال 92 تعداد 24 هزار 361 
سند مالكیت و در سال 93 نیز 33 هزار 847 برگ سند مالكیت صادر شده كه حدود 38 

درصد افزایش داشته است.
وى بیان كرد: اسناد رسمى كه در دفاتر تنظیم شده در ده ماهه 92 تعداد 277 هزار 
681 سند و در ده ماهه 93تعداد 321 هزار 148 سند ثبت بوده  كه نشان دهنده افزایش 

15 درصدى است.
گائینى با بیان اینكه در استان 103 دفتر اسناد رسمى وجود دارد عنوان كرد: 60 

دفترخانه رسمى ازدواج و 14 دفترخانه رسمى طلاق در استان قم وجود دارد.

حضرت فاطمه معصومه )س( دخت گرامي امام موسي کاظم 
)ع( و خواهر امام رضا )ع( و عمه امام جواد )ع( است و از بانوان 

والا مقام و نمونه تاریخ اسلام محسوب مي شود.
وي در اول ذیقعده سال 173 ق )به روایتي سال 183ق( در مدینه 
منوره چشم به جهان گشود. مادر پارساي وي نجمه و به روایتي خیزران 
نام داشت. او بزرگترین دختر امام هفتم )ع( و برجسته ترین آنها بود. 
دانشمند فرزانه حاج شیخ عباس قمي در این باره مي نویسد:افضل آنها 
سیده جلیله معظمهء فاطمه بنت امام موسي )ع( معروف به معصومه 

است.
نام او فاطمه و مشهور ترین لقب ایشان معصومه است. این لقب را 
امام هشتم )ع( به وي عطا فرمود اگر چه روزگار با حبس هاي پي در 
پي و شهادت زود هنگام امام هشتم )ع( از همان اوان كودكي مهر و 
محبت پدرانه را از این بانوي فرزانه دریغ نمود. لیكن دستان نوازشگر 
برادر بزرگوارش نگذاشت غبار غم بر آیینه دل او بنشیند آن حضرت )ع( 
از دوران كودكي به برادر بزرگوارش سخت انس گرفت و در دامن پر مهر 
وي پرورش یافت و از كشتزار دانش ، حكمت، عصمت و عفاف امامتش 
خوشه ها چید. القاب متعددي همچون طاهره ، عابده، رضیه، تقیه، 
عالمه، محدثه، حمیده، و رشیده گوشه اي از فضیلتها و سجایاي اخلاقي 
آن بانوي گرامي را بازگو مي كند. روزي گروهي از شیعیان از راه دور به 
دیدار امام موسي بن جعفر )ع( آمدند ولي ایشان به مسافرت رفته بود. 
آنان پرسشهایي داشتند كه آن را نوشته و به دست بانو معصومه )س( 
دادند. حضرت پاسخ آن پرسشها را نوشته فرداي آنروز به آنان رساند. آن 
گروه هنگام بازگشت در بین راه با امام كاظم )ع( برخورد كردند و ماجرا 
را شرح دادند. امام فرمود: پاسخها را به من نشان دهید. وقتي پاسخها را 

دیدند فرمودند: ابوها فداها. یعني پدرش به قربان چنین دختري!
در پي عزیمت اجباري حضرت رضا )ع( از مدینه به مرودر سال 
200 ق و یك سال بي خبري؟ خاندان پیامبر )ص( از وي این بانوي 
گرامي تاب دوري نیاورد و براي آگاهي از حال برادر سختي سفر را به 
جان خرید و در سال 201 ق از مدینه به قصد مرو راهي ایران شد . 
از چگونگي این سفر و همراهان وي اطلاع دقیقي در دست نیست. اما 
نوشته اند چون به ساوه رسید سخت بیمار شدو از همراهان خواست 

وي را به قم برسانند.
هنگامي كه خبر آمدن ایشان به خاندان سعد اشعري رسید تصمیم 
گرفتند به پیشواز آن حضرت بروند ولي یكي از آنان به نام موسي بن 
خزرج بر دیگران پیشي گرفت و شبانه به استقبال وي شتافت. پس از 

شرفیابي مهار ناقه آن حضرت را گرفت و به سوي قم حركت داد.

استقبال گرم شیعیان قم از حضرت معصومه )س(
علامه مجلسي از تاریخ قدیم )تألیف فاضل دانشمند حسن بن محمد 
كه در سال 378 ق نوشته شده( نقل مي كند كه گفت: قول صحیح 
تر این است : هنگامي كه خبر ورود حضرت معصومه )س( به ساوه و 
خبر بیماري او به آل سعد )شیعیان عرب اشعري( رسید آل سعد به 
اتفاق تصمیم گرفتند به ساوه بروند و آن حضرت را دعوت كرده و به 
قم بیاورند. در میان آنها موسي بن خزرج بن سعد اشعري وقتي كه به 
كاروان حضرت معصومه )س( رسید مهار شتر او را )كه آن حضرت در 
این هنگام در میان محمل سوار بر شتر بود( گرفت و او را به قم آورد و 
در خانه خود مهمان نمود . حضرت معصومه )س( شانزده یا هفده روز در 

خانه موسي بستري بود تا از دنیا رفت.
نظر به این كه حضرت معصومه )س( دهم یا دوازدهم ربیع الثاني 
از دنیا رفت و شانزده روز در قم زیست نتیجه مي گیریم كه ورود آن 
حضرت به قم تقریباً در روز 23 ربیع الاول سال 201 قمري بوده است. 
مردم قم كه اكثریت قاطع آنها شیعه بودند از ورود حضرت معصومه )س( 

به قم بسیار شادمان شدند.
در این چند روزي كه حضرت معصومه )س( در قم بود از فراق برادر 

مي گریست و بسیار غمگین بود. در سراي موسي بن خزرج عبادتگاهي 
داشت كه هنوز باقي است و هم اكنون آن مكان مقدس با بنایي با شكوه 
مشخص است و در كنار آن مسجد مجلل و چند حجره وجود دارد كه 
به عنوان مدرسه علمیه ستیه )در محله میدان میر قم( خوانده مي شود. 
سرانجام آن حضرت پس از هفده یا شانزده روز از دنیا رفت. مردم قم با 
خبر رحلت او بسیار محزون و سوگوار شدند به خصوص خاندان اشعري 

در سوگ و غم فرو رفتند.
ماجراي دفن جنازه مطهر حضرت معصومه )س(

زمیني كه هم اكنون مرقد مطهر حضرت معصومه )س( و صحن و 
سراي آن حضرت در آن جاي دارد در عصر ورود حضرت معصومه )س( به 
قم با نام بابلان خوانده مي شد و از باغهاي ساحلي موسي بن خزرج اشعري 
بود. پس از وفات حضرت معصومه )س( جنازه مطهر او را غسل داده 
و كفن كردند. و به همین زمین آوردند تا به خاك بسپارند . آل سعد 
سردابي حفر كردند در این وقت بین آل سعد اختلاف شد كه چه كسي 
جنازه آن حضرت را در آن سرداب به خاك بسپارد؟ سرانجام اتفاق 
كردند كه سیدي پرهیزكار و پیرمردي پارسا كه به نام قادر معروف بود 
وارد سرداب شود و آن گوهر پاك را دفن كند. وقتي كه به سراغ آن 

پیرمرد رفتند ناگاه از جانب صحرا دو نفر سوار نقابدار پیدا شدند وقتي 
به نزدیك رسیدند از مركب خود پیاده شده و بر جنازه حضرت معصومه 
)س( نماز خواندند سپس داخل سرداب شده و جنازه را دفن كردند آنگاه 
بیرون آمدند و رفتند و كسي نفهمید كه آنها چه كسي بودند. آن گاه 
موسي بن خزرج سقف وسایباني از بوریا بر سر قبر مطهر برافراشت تا 
هنگامي كه زینب دختر امام جواد )ع( وارد قم شد و قبه اي بر روي ان 

مرقد مطهر بنا كرد.
بعضي احتمال داده اند كه نقابداران حضرت رضا )ع( و امام جواد )ع( 
بوده اند . این موضوع نیز در جاي خود بسیار مورد توجه است از این 
رو كه در مورد امامان )ع( دستور داده شده كه جنازه آنها را امام دفن 
كند. بعضي از خواص نیز داراي چنین امتیازي هستند مانند حضرت 
عباس )ع( كه جنازه مطهرش را امام سجاد )ع( دفن كرد وقتي بني 
اسد براي كمك پیش آمدند امام سجاد )ع( به آنها فرمود : ان معي من 
یعینني ؛كساني ) از فرشتگان و ملكوتیان( همراه من هستند و مرا در 

دفن جنازه حضرت عباس كمك مي كنند.
توصیه و نصیحت به ساکنان قم

با ورود حضرت معصومه )س( به قم این شهر وضع جدیدي پیدا كرد با 
آن كه مقدس بود بسیار مقدس تر شد قم حرم امامان )ع( و آشیانه و پناه 
گاه و پایگاه امامان )ع( و شیعیان آنهاست. حرم یعني مكان مورد احترام، 
بنابراین مردم قم و زائران باید نسبت به قم با دیده معنوي و قداست 
خاصي بنگرند.كیفر گناه و تظاهر به گناه در قم بسیار شدیدتر از كیفر 
گناه و تظاهر به آن در سایر جاهاست، حتي سرزمین مشهد به عنوان 
حرم امامان )ع( خوانده نشده ولي سرزمین قم به عنوان حرم امامان 
)ع( خوانده شده است ، چنانكه در حدیث پیشگویي امام صادق )ع( در 
فصل اول خاطر نشان گردید. بنابراین حریم قداست قم را حفظ كنید به 
خصوص بانوان با حفظ كامل حجاب و عفت روح حضرت معصومه )ع( 
را شاد كنند.باید توجه داشت كه با ورود حضرت معصومه )س( به قم 
بسیاري از سادات علوي و امامزادگان به قم آمدند هیچ شهري در ایران 
مانند قم امامزاده ندارد كه معروف است 444 امامزاده در قم است. ورود 
آنها به قم مایه افتخار این سرزمین است و باعث تحول عظیم معنوي در 
قم مي باشد گرچه جسمشان در میان ما نیست ولي روحشان حاضر و 
ناظر اعمال ماست بنابراین ما كه از دوستداران خاندان رسالت هستیم 
باید كاملاً مراقب باشیم مبادا قلب مطهر آنها را با كارهاي نامناسب خود 
جریحه دار كنیم به ویژه در مورد مسایل اخلاقي كمال دقت را داشته 
باشیم قم باید الگو باشد وقتي كه زائران به قم مي آیند باید كوله باري از 

عفت ، علم ، كمالات و اخلاق نیك را با خود به سوغات ببرند.

اجتماعی 6
به مناسبت سالروز وفات حضرت فاطمه معصومه )س(

نظری کوتاه بر زندگی کریمه اهل بیت

سیم کارت هایی مخصوص کودکان!
شاید گلایه کنیم که چرا ایران به عنوان یک کشور درحال پیشرفت همچنان 

همراه داشتن موبایل در مدرسه را ممنوع می داند
این روزها هر كجا كه سرمان را مى چرخانیم مى بینیم كه یكى براى دیگرى تصویر یا 
متنى را از طریق تلفن همراه ارسال مى كند و بلافاصله جواب مى گیرد گرچه این مسئله 
برایمان دیگر عادى شده است اما آنچه در این بین قدرى قابل تأمل است در دست داشتن 
این وسیله توسط نوجوانان و حتى بچه هاى كم سن و سالى است كه گاهى تمام وقت شان 

صرف بررسى بلوتوث ها و امكانات گوشى هاى همراه شان مى شود.
به همین منظور معاون كمیسیون تنظیم مقررات وارتباطات رادیویى با اشاره به 
دغدغه هاى مربوط به مسائل فرهنگى در جامعه درباره دسترسى كودكان و نوجوانان به 
موبایل گفت: احتمالاً ظرف 6 ماه آینده سیم كارت هاى ویژه كودكان و نوجوانان عرضه 

خواهد شد. 
صادق عباسى گفت: هم اكنون، فروش سیم كارت به افراد بالاى  18 سال صورت 

مى گیرد، اما دسترسى كودكان اجتناب ناپذیر شده است.
وى افزود: همین مسئله باعث شد تا كمیسیون تنظیم مقررات، الزاماتى را تصویب كند 
تا اپراتورها امكاناتى فراهم كنند كه سیم كارتى كه پدر و مادر در اختیار كودكان قرار 
مى دهند، داراى امكانات ویژه و برخى از محدودیت ها باشد، تا از نظر فرهنگى بتوان از 

كودكان صیانت كرد.
عباسى با اشاره به متداول بودن عرضه این نوع سیم كارت در جهان گفت: از اپراتورهاى 
تلفن همراه خواسته ایم در زمان بندى مناسبى كه شبكه آنها آماده باشد، این نوع سیم 

كارت عرضه شود.
وى در پاسخ به سئوالى درباره دسترسى این نوع سیم كارت ها به اینترنت افزود: در این 
نوع سیم كارت امكاناتى فراهم مى شود كه اپراتورها بتوانند آموزش هاى خاصى را براى 
كودكان و نوجوانان فراهم كنند تا اطلاع رسانى هاى مناسبى را انجام دهند و ممكن است 

دسترسى به برخى سایت ها محدود شود.
معاون كمیسیون تنظیم مقررات همچنین گفت: در این سیم كارت زمینه دسترسى 
آسان تر و حتى ارزان تر كودكان به سایت ها و شبكه هاى مناسب اینترنتى فراهم خواهد 

شد.
وى از دیگر امكانات سیم كارت هاى ویژه كودكان و نوجوانان را تماس هاى گروهى 
، تماس با نزدیكان و امكان اطلاع رسانى درباره سایت هاى نامناسب اعلام كرد اما این 
امكانات باعث نمیشود كه امكان استفاده از موبایل در مدارس بلا مانع باشد ودانش آموزان 
نمى توانند تلفن همراه با خود به مدرسه ببرند. استفاده از تلفن همراه ساده )بدون دوربین 
و سایر امكانات(  نیز از سوى دانش آموزان در مدرسه درست نیست و نباید دانش آموزان 
با خود تلفن همراه داشته باشند.  این اظهارات در حالى مطرح شده كه همچنان برخى 
دانش آموزان با خود تلفن همراه به مدرسه مى برند كه تصاویر منتشر شده از بازیگوشى هاى 
دانش آموزى در سایت هاى اینترنتى و حتى بلوتوث شدن آنها، مشكلاتى براى خانواده ها و 

دانش آموزان ایجاد كرده است. 
هرجا یک جور، هر کس به طریقی

قوانین مربوط به استفاده از تلفن همراه هر جا به یك صورت است. وزارت آموزش قطر 
استفاده از تلفن هاى همراه دوربین دار توسط دانش آموزان و دانشجویان این كشور را 
ممنوع اعلام كرده است. دانش آموزان و دانشجویان در صورتى مجاز به استفاده از تلفن هاى 
همراه هستند كه در خارج از ساعات درسى از آن استفاده كنند. در اطلاعیه وزارت آموزش 
قطر آمده است: قانون ممنوعیت استفاده از تلفن هاى همراه دوربین دار براى جلوگیرى از 
گرفتن عكس از دانش آموزان و دانشجویان، و احتمال سوءاستفاده از این عكس ها است. 
در صورت سرپیچى افراد از این قانون، متخلفین به مجازات زندان تا یك سال، و جریمه 

پنج هزار ریال قطرى محكوم خواهند شد. 
برخى از مدارس انگلیسى درقانونى كه هفته گذشته به تصویب رساندند آوردن 
تلفن هاى همراه به مدارس را نیز ممنوع اعلام كردند. مدیرمدرسه مونت گومرى مى گوید: 
» موبایل هاى دوبین دار وسیله اى براى ثبت صحنه هاى زیاد وبه یاد ماندنى هستند. اما 

ظاهراً بچه ها كاربرد دیگرى براى آن پیدا كرده اند: تقلب هنگام امتحان.
بیشتر مدارس منعى براى استفاده دانش آموزان در زنگ تفریح یا در حیاط مدرسه وضع 
نكرده اند. بدین ترتیب دانش آموز باید از لحظه اى كه وارد كلاس درس مى شود تلفن 
همراه خود را خاموش كند. آنچه مشخص است در هیچ یك از كشورهاى جهان قانون 
یكسانى براى برخورد با دانش آموزانى كه از تلفن همراه استفاده مى كنند وجود ندارد. هر 
مدرسه بنا بر موقعیت خویش با دانش آموزان برخورد مى كنداما متاسفانه در ایران تنها در 
صورت مشاهده موبایل در دست دانش آموز مى توانیم گوشى را از دست او گرفت و حق 

بازرسى در كیف دانش آموزان وجود ندارد.
مدیر یك دبیرستان دخترانه مى گوید: متأسفانه استفاده از موبایل هاى دوربین دار تاكنون 
براى مدرسه مشكلات زیادى ایجاد كرده است به گونه اى كه هر از چند گاهى شاهد بروز 
اتفاقات ناگوار براى دانش آموزان در این رابطه هستیم. با وجود بخشنامه وزارت خانه باز هم 
شاهد ورود این گوشى ها به مدرسه هستیم زیرا ما در مدرسه حق بازرسى كیف دانش آموز 
را نداریم و طبق بخشنامه فقط اگر آن را در دست دانش آموز مشاهده كردیم مى توانیم 
گوشى را از دانش آموز بگیریم. وى مى افزاید: واقعیت این است كه بخشنامه آموزش و 
پرورش فقط یك وظیفه جدید به انبوه وظایف ما اضافه كرده است و هر روز كارمان 
این شده كه مراقب باشیم تا دانش آموز از گوشى تلفن همراه استفاده نكند مخصوصا 
گوشى هاى دوربین دار در صورتى كه به نظر من این راه درستى نیست و آموزش و پرورش 
باید برنامه و سازوكار بهترى ارائه كند. اگرچه موبایل را مى توان حتى به عنوان یك رسانه 
تلقى كرد اما باتوجه به تبعات آن هرگونه استفاده از تلفن همراه در مدارس ممنوع شده 
است  وى مى افزاید: طبق بخشنامه وزارت خانه ما به دانش آموزان گفته ایم كه از آوردن 
موبایل خوددارى كنند و اگر موردى ببینیم برخورد مى كنیم اما واقعیت این است كه ما 
در تمام ساعاتى كه دانش آموز در مدرسه حضور دارد بالاى سر او نیستیم و ممكن است 
دانش آموز در ساعات تفریح همراه با دوستانش مرتكب كار اشتباهى شود، اما مدرسه 
باید تاوانش را پس بدهد.این مدیر مدرسه مى افزاید: به نظر مى رسد براى جلوگیرى از 
وقوع هرگونه اتفاق ناگوارى در درجه اول باید خانواده ها را نسبت به كاركردهاى منفى 
موبایل هاى دوربین دار توجیه كرد.  یك مشاور تحصیلى و تربیتى در یكى از دبیرستان هاى 
دخترانه نیز به نقش خانواده ها در كنترل هرچه بهتر این نابه هنجارى اجتماعى اشاره 
مى كند و مى گوید: این گونه احساس مى شود كه خانواده ها در این زمینه نقش مهمى دارند 

و در درجه اول باید سطح آگاهى و توجه خانواده ها را بالا برد.
دانش آموزان نیازی به تلفن همراه ندارند

معاون و قائم مقام دفتر بازرسى، ارزیابى عملكرد و پاسخ گویى به شكایات وزارت آموزش 
و پرورش نیز در این باره مى گوید: اگرچه موبایل را مى توان حتى به عنوان یك رسانه تلقى 

كرد اما باتوجه به تبعات آن هرگونه استفاده از تلفن همراه در مدارس ممنوع شده است.
وى مى افزاید: باتوجه به این بخشنامه اگر اتفاقى بیفتد مدیر مدرسه مقصر است بنابراین 

مدیران و معاونان مدارس باید دقت بیشترى داشته باشند.
حسینى خاطرنشان مى كند: اگر قرار است دانش آموز با خانواده اش صحبت كند 

مى تواند از تلفن مدرسه استفاده كند بنابراین استفاده از موبایل معنایى ندارد.
وى یادآور مى شود: كنترل این موضوع جزو وظایف مدیران است و همان گونه كه اگر 
دانش آموزى غیبت یا تأخیر داشته باشد، مدیر مدرسه موظف به پى گیرى علت آن است 

در این باره نیز مدیران موظف به پى گیرى و كنترل هستند. 

بیشتر مردم فقط می خواهند زندگی 
خوب و خوشی داشته باشند و همواره 
در زندگی شاد و موفق باشند، اما آیا تا 
به حال از خود پرسیده اید که چگونه 
زندگی  وارد  را  تازه ای  ابعاد  می توانید 
در  تازه  ابعاد  از  منظور  سازید؟  خود 
زندگی، افق های تازه ای است که برای 
خود به وجود می آوریم و معنا و وضع تازه 
و عمیق تری به زندگی خویش می دهیم. 
بعضی وقت ها پیش آمده که به خودمان 
قول می دهیم  از فردا زندگی بهتری را 
آغاز  کنیم، اما متاسفانه بعد از مدتی زیر 

قول خود می زنیم.
كسب  كه  باورند  این  بر  مردم  بیشتر 
موفقیت در زندگى سخت و دشوار است، 
اما در حقیقت براى دست یافتن به موفقیت 
در زندگى به تلاش و كوشش و جدیت نیاز 
است. فقط كافى است بخواهیم و اراده كنیم.

موفق  فردى  زندگى  در  مى خواهید  اگر 
اشاره مى شود  زیر  نكاتى كه در  به  باشید 

توجه كنید:
1� کنترل استرس

یكى از مهم ترین راه هاى استثنایى براى 
كسب موفقیت در زندگى كنترل استرس 
دچار  مردم   از  توجهى  قابل  درصد  است. 
استرس و اضطراب هستند. به عبارت دیگر 
هیچ كس در دنیا نیست كه بتواند استرس و 
اضطراب را به طور كامل كنترل كند. البته 
استرس و اضطراب تا حدودى طبیعى است و 
همراه ما. هنگامى كه دچار استرس مى شوید، 
یك نفس آرام و عمیق بكشید به صورت دم 
و بازدم، بعد بدنتان را شل كنید و اندام ها را 
بكشید و سپس كلمات آرامش بخش را با خود 
تكرار كنید، به عنوان مثال با خود بگویید، من 
آرام هستم یا من استرس و اضطراب ندارم و 

از محیطى كه باعث ایجاد استرس در شما 
شده است، خارج شوید. سعى كنید استرس 
خود را كنترل كنید. زمانى كه بتوانید با این 
روش یا هر روش دیگرى كه خودتان مى دانید 
استرس تان را كنترل كنید، آن وقت مى توانید 
با آرامش بیشترى مشكلات زندگى را بررسى 
و سپس حل و فصل كنید؛ زیرا توانسته اید 
در زندگى به آرامش نسبى دست یابید. در 
نتیجه یك گام در جهت موفقیت، در زندگى 

برداشته اید.
2 � تغذیه مناسب

یكى دیگر از راه هاى موفقیت در زندگى 
توجه داشتن به تغذیه سالم است. شما با 
داشتن یك رژیم غذایى مناسب و استفاده 
انواع  معدنى،  مواد  سبزى ها،  از  بیشتر 
خون  قند  داشتن  نگه  ثابت  و  ویتامین ها 
مى توانید فشارهاى روانى را كم كنید. تلاش 
كنید به جاى استفاده از مواد غذایى كنسرو 
شده و نیز پرچرب، بیشتر از غذاهاى خانگى 
و طبیعى استفاده كنید، زیرا غذاهاى كنسرو 
شده بیشتر شامل مواد افزودنى است و فقط 

باعث اضافه وزن مى شود. پس از رژیم غذایى 
خود غافل نشوید، كه سلامت بدن را تضمین 
مى كند. زمانى كه به لحاظ روحى و جسمى 
سالم باشید، مى توانید به موفقیت هاى زیادى 

در زندگى خود دست یابید.
3 � ورزش کردن

ورزش كردن هم روى موفقیت شما در 
زندگى تاثیر مى گذارد. پس هر روز ورزش 
كنید، زیرا بدن  به ورزش روزانه نیاز دارد. در 
واقع سعى كنید ورزش را در برنامه هاى روزانه 
خود بگنجانید. بد نیست بدانید  ورزش  فقط 
براى سلامت جسم نیست، بلكه در روحیه 
ما نیز خیلى موثر است. پس از چند دقیقه 
ورزش روحیه پس از ورزش و بعد از ورزش 
را مقایسه كنید. ورزش  سموم بدن را دفع 
مى كند و باعث شادابى مى شود، كالرى هاى 
اضافه در بدن را مى سوزاند، ضریب هوشى را 
بالا مى برد و خستگى ناشى از كارهاى روزانه 
را از بدن ما از میان مى برد. در نتیجه زمانى كه 
ورزش مى كنید سالم تر و سرحال تر مى شوید، 
آن وقت بهتر مى توانید با مشكلات خود كنار 

بیایید.
4 � افکار مثبت

براى رسیدن به موفقیت در زندگى باید 
افكار مثبت را جایگزین افكار منفى كنید، زیرا 
افكار مثبت یكى از عوامل موثر بر موفقیت در 
زندگى محسوب مى شود. وقتى  افكار منفى 
به سراغتان آمد و ذهنتان را درگیر خود كرد، 
یك نفس عمیق بكشید و سپس با آرامش 
به موضوعات خوب و امیدبخش فكر كنید، 
زیرا  افكار منفى مانع رسیدن شما به اهدافتان 
مى شود. اگر بتوانید بر افكارتان مسلط شوید، 
آن وقت مى توانید با روحیه اى مناسب و خوب 
به هدف تان در زندگى دست یابید. موفقیت ما 
در زندگى به نوع تفكر و نیز نگرش ما بستگى 
دارد. پس همیشه مثبت فكر كنید و شاد 

باشید، زیرا لحظه ها در گذرند.
5 � روحیه خوب

یكى دیگر از مهم ترین راهكارهاى موفقیت 
در زندگى داشتن روحیه مثبت و بالاست. ما 
مى توانیم با انقلاب درونى تغییرات مثبتى 
در روحیه خود و اطرافیان ایجاد كنیم. اگر 
روحیه مثبت داشته باشیم، چهره و نگاه ما 
بشاش مى شود و روحیه اطرافیان ما نیز بهتر 
باشیم  اگر روحیه منفى داشته  مى شود و 
هم حال خودمان را خراب كرده ایم و هم 
حال اطرافیان را. شما با داشتن روحیه بالا 
مى توانید افكار منفى را از ذهن تان پاك كنید 
و با آرامش خاطر به دنبال كسب موفقیت در 
زندگى بروید. پس مراقب روحیه خود باشید. 
و در پایان موفقیت در زندگى به نحوه تفكر 
و نیز نگرش ما بستگى دارد. پس استرس 
خود را كنترل كنید، به تغذیه خود توجه 
داشته باشید، ورزش كنید و افكار منفى را 
از ذهن تان بزدایید و در نهایت روحیه اى بالا 

داشته باشید.

بیشتر والدین به دنبال راه هایي براي افزایش اعتماد به نفس کودکشان هستند 
تا آنها را با اتکا به نفس بیشتري وارد جامعه کنند. 

بیشتر والدین به دنبال راه هایي براي افزایش اعتماد به نفس كودكشان هستند تا آنها را 
با اتكا به نفس بیشتري وارد جامعه كنند. این بدان معناست كه خود كودك در این زمینه 
نقشي ندارد و باید به او كمك كنند تا اعتماد به نفس داشته باشد. این باور به شدت غلط 
است زیرا كودكان خودشان باید با كسب مهارت هاي لازم به اعتماد به نفس مطلوب برسند. 
گاهي والدین به جاي كمك به فرزندانشان و نشان دادن راه درست به آنها، خود راه را اشتباه 
مي روند و اعتماد به نفس كودك را كاهش مي دهند. در ادامه به برخي از خطاهاي رایج 

والدین در این زمینه اشاره مي كنیم.
1. تحقیر و توهین

بارها در مورد توهین و تحقیر كودكان به خصوص در میان جمع و اثري كه بر كودك 
مي گذارد، صحبت شده است. این كار به شدت اعتماد به نفس كودك را كاهش مي دهد و 

والدین باید از انجام آن، به ویژه در جمع، خودداري كنند.
2. تشویق بي دلیل و بیش از حد

تشویق  بي دلیل كودك، مخرب است. اگر والدي فرزند دانش آموز خود را كه مانند همه 
دانش آموزان دیگر به مدرسه مي رود و در حد خوب و طبیعي درس مي خواند، مدام و 
بي جهت تشویق كند، اعتماد به نفس او را پایین مي آورد زیرا كودك با خود مي اندیشد كه 
»حتما من بسیار كم هوش تر و ناتوان تر از دوستانم هستم كه وقتي مانند آنها نمره مي آورم، 
والدینم تا این حد تشویقم مي كنند.« والدین باید فقط به فرزندشان نشان  دهند كه از انجام 
به موقع تكالیف و رابطه خوب او با دوستان همكلاسي اش رضایت دارند و این كاري است 

كه همه دانش آموزان باید انجام بدهند. 
حتي تشویق بیش از حد كار مثبتي كه كودك انجام داده، به تدریج باعث كاهش 
اعتمادبه نفس او خواهد شد. شاید بد نباشد براي فهم بهتر موضوع مثالي براي مادران 

بزنم؛ فرض كنید براي مهمانانتان مثل 
همیشه یك خورش خوب و خوشمزه 
پخته  اید اما آنها بعد از صرف غذا مدام و 
بیش از حد از شما تشكر و از خوشمزه 
بودن غذایتان تعریف كنند. چه حسي 

خواهید داشت؟ 
قطعا اولین فكري كه به ذهنتان خطور 
مي كند این است كه »آیا دستپخت من 
با  حالا  كه  بوده  بد  آنقدر  گذشته  در 
پختن یك خورش معمولي تا این حد 
تعریف مي شنوم؟« یا اینكه »آیا مهمانانم 
تا این حد مرا ناتوان فرض مي كرده اند 
كه حالا با پخت یك خورش ساده تا این 
حد از من تعریف مي كنند؟« همان طور 
كه مي بینید با اینكه مهمانان تعریف 

زیادي مي كنند، ممكن است باعث 
شما  به نفس  اعتماد  كاهش 

شوند. در مورد كودكان هم 
همین طور است.

3. مقایسه کودکان
نیز  كودكان  مقایسه 
را  آنها  نفس  به  اعتماد 
كاهش مي دهد. نه تنها 

كودكان را نباید با هم مقایسه كنید، كه حتي مقایسه خودتان با سایر والدین هم كار 
اشتباهي است. مقایسه در هر صورت ممنوع است زیرا نمي توانیم 2 فرد كاملا مثل هم 
پیدا كنیم. تنها كاري كه انجام دادن آن جایز است، این است كه شرایط امروز خودمان را 
نسبت به شرایط قبلي بازنگري كنیم. مثلا آیا نسبت به یكسال گذشته پیشرفتي از نظر 

مادي یا معنوي داشته ام؟
4. خودشکني یا غرور والدین

اگر پدر و مادري دائم خود را تحقیر كنند، در روابط اجتماعي دست و پایشان را گم كنند، 
در جمع ها در انزوا باشند، فروتني هاي بي مورد داشته باشند و... اعتماد به نفس فرزندانشان را 
كاهش خواهند داد. در جامعه ما والدین زیادي شرایط ادامه تحصیل را نداشته اند و همین 
موضوع ابتدا باعث كاهش اعتماد به نفس خود آنها و متعاقب آن، كاهش اعتماد به نفس 
فرزندانشان شده است. اولین كاري كه این والدین باید انجام بدهند، این است كه به جاي 
تلاش براي افزایش اعتماد به نفس كودكان و گفتن اینكه »ما كه كسي نشدیم لااقل شما 
درس بخوانید تا كسي شوید« ابتدا اعتماد به نفس خود را تقویت كنند تا بتوانند آن را 
به فرزندانشان انتقال دهند. البته غرور والدین هم باعث كاهش اعتماد به نفس كودكان 

مي شود.
کودکاني که اعتماد به نفس ندارند، چه نشانه  هایي دارند؟

بسیاري از كودكاني كه بزرگ تر از سنشان رفتار مي كنند، اعتماد به نفس پاییني دارند 
بنابراین فكر نكنید اگر كودكي گنده گویي مي كند، اعتماد به نفس بالایي دارد. اتفاقا برعكس؛ 

اعتماد به نفس پایین این كودكان با پرتوقعي و اعتماد به نفس بالا خود را نشان مي دهد. 
گروه دیگر، كودكاني هستند كه هیچ حقي براي خود قائل نیستند و خود را پایین تر 
از سایر دوستانشان مي دانند. مثلا در حالي كه مي توانند به بازي گروهي با دوستانشان 
بپردازند، به اندازه خودشان حرف بزنند، در فعالیتي مشاركت كنند، حق انتخاب لباس 
و كفش دارند و... این كارها را انجام نمي دهند و دائم خود را كنار مي كشند. از سوي 
دیگر، بیشتر كودكاني كه همه چیز را بیش 
از حد براي خود مي خواهند و بسیار پرتوقع 
هستند، از كاهش اعتماد به نفس رنج مي برند 
و رفتار آنها به هیچ وجه نشانه اعتماد به نفس 
بالاي آنها نیست زیرا نیاز دارند وسیله اي مثل 
اسباب بازي ، تلفن همراه، لباس، مسافرت هاي 
مختلف و... داشته باشند تا اعتماد به نفسشان 
كه  كودكاني  از  برخي  كند.  پیدا  افزایش 
اعتماد به نفس پاییني دارند، فكر مي كنند اگر 
والدینشان را با هر بهانه اي بالا ببرند، خودشان 

هم بالا خواهند رفت. 
اصرار  والدینشان  به  دلیل  همین  به 
مي كنند اتومبیل لوكس بخرند، در مناطق 
تهران  به  از شهرستان  بخرند،  خاص خانه 
بیایند یا حتي به خارج از كشور مهاجرت 
كنند و... آنها سعي دارند به هر شكلي ساختار 
خانواده را تغییر دهند و اسمش را ترقي 
مي گذارند. كودكي كه اعتماد به نفس 
راحت  با خودش  دارد، هم  خوبي 
است هم با اطرافیانش و از آنچه 
دارد لذت مي برد. در عین حال 
نه به دیگران زور مي گوید نه 

به خودش.

5 راهکار استثنایی برای کسب موفقیت در زندگی 

قاتل اعتماد به نفس کودکان نباشیم!
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انتظامي  نیروي  در  امروز  گفت:  قم  استاندار  ایمان: 
فرماندهاني متواضع، مردمي و به معناي واقعي کلمه مدافع 

حقوق شهروندي وجود دارد. 
حجت الاسلام صالحي منش در همایش روسا و فرماندهان 
كلانتري ها و پاسگاه هاي فرماندهي انتظامي استان قم، در سخناني 
ضمن تبریك میلاد امام "حسن عسگري")ع( و یوم الله دهه فجر، 
اظهارداشت: همه مي دانند پیروزي شكوهمند انقلاب اسلامي ایران 
یك واقعه بسیار مهمي به رهبري یك مرد بزرگ و الهي در تاریخ 
بشریت اتفاق افتاد و با همت مردم تحولي بوجود آمد و نظام پهلوي 
سرنگون شد و به دنبال سرنگوني شاه آرام آرام معادلات منطقه اي 

به هم پیچیده شد. 
وي با بیان اینكه بعد از این پیروزي تمام معادلات منطقه اي و 
جهان بهم خورد، گفت: امروز وضعیت مطالعاتي غرب به نحوي شده 
كه پاپ تمام كاردینال ها را دعوت مي كند و مي گوید من همه شما 
را جمع كرده ام براي پاسخ به این سوال كه چگونه چراغ اسلام را 

خاموش كنیم؟ 
استاندار قم با اشاره به 35 سال عمر انقلاب اسلامي، گفت: در 
19 دي 57 جوانان قم با وجود مخالفت شخصیت ها به راهپیمایي 
پرداختند وتنها كسي كه حمایت كرد امام خمیني )رضوان الله تعالي 
علیه( بود كه پیغام مي آمد مقابله كنید كه حتماً پیروز خواهید شد 
و امروز بعد از این سال ها مي بینید چه تغییراتي در عالم رقم خورده 
و ایران سرافراز در مقابل كفر و ستم جهاني به خوبي مقابله مي كند. 
وي با اشاره به شهادت تعدادي از نیروهاي حزب الله و سردار الله 
دادي از ایران اسلامي در سوریه، اضافه كرد: اگر هفته پیش نیروهاي 
مقاومت را در سوریه به شهادت رساندند، ظرف چند روز حزب الله 
به خوبي جواب داد و كاروان نظامي رژیم غاصب صهیونیستي را در 

مزارع شبعا منهدم كرد. 
وي سپس با اشاره به مذاكرات هسته اي ایران و غرب، گفت: امروز 
به بركت انقلاب اسلامي، دولتمردان جهان در یك طرف میز مذاكره و 
ایران اسلامي در طرف دیگر این میز با شرط اینكه عزت و اقتدار ایران 

باید محفوظ بماند مذاكره مي كنند. 
حجت الاسلام صالحي منش در بخش دیگري از سخنان خود به 

جایگاه نیروهاي مسلح در كشور اشاره كرد و گفت: نیروهاي مسلح ما 
مفتخر است به داشتن فرماندهي شجاع و مقتدر و هم به افراد بزرگي 
كه در این نیروها حضور دارند فرماندهان متدین، بصیر، باهوش، 
شجاع، متواضع و مردمي و داراي بدنه سالم هستند و ملت ایران باید 

به این نیروها افتخار كند. 
استاندار قم گفت: امروز در نیروي انتظامي فرماندهاني متواضع، 
مردمي و به معناي واقعي كلمه مدافع حقوق شهروندي وجود دارد. 

وي در ادامه با اشاره به كاهش مناسب آمار جرائم و تخلفات 
پلیس قم و كسب رتبه سوم كشوري در خصوص رضایتمندي مردم 
از پلیس قم، افزود: تمام مسئولان استاني از شخصیت فرمانده فهیم 

انتظامي استان قم رضایت دارند. 
حجت الاسلام صالحي منش گفت: من به عنوان خادم شما 
و مسئول امنیت استان از زحمات و تلاش جهادگرایانه رده هاي 

فرماندهي انتظامي استان تشكر مي كنم. 
وي افزود: نیروي انتظامي با ایمان، شجاعت، هوش، ذكاوت و 
توانایي كه دارد مي تواند استان را امن نگه دارد، احساس امنیت در 

استان مشهود است و نباید اجازه دهیم این احساس از دست برود. 
استاندار قم در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به راه اندازي 
كمپ نگه داري و بازپروري معتادین در قمرود، گفت: از زمان راه 
اندازي این كمپ معتادان جمع آوري و به آن مركز فرستاده شده اند 

و وضعیت خوبي را در چهره شهر شاهد هستیم. 
وي بر ضرورت آموزش رعایت نكات ایمني به شهروندان تاكید 
كرد و گفت: پلیس باید مردم را آموزش دهد كه پول طلا و اسناد و 
مدارك و اشیاء با ارزش را در منازلشان نگه ندارند تا مورد سرقت قرار 
گیرد و با كمك تمام دستگاه هاي مرتبط بویژه رسانه ها این باید به 

فرهنگ عمومي تبدیل شود. 

زمانی عملكرد پلیس قابل تحسین است 
که به سلامت اداری توجه ویژه شود

با  ابتداي این همایش  انتظامي استان قم نیز در  فرمانده 
مي شود،  برگزار  سال  هر  پایان  در  همایش  این  اینكه  بیان 
اظهارداشت: هدف از همایش پایان سال فرماندهي انتظامي 
این  اجرایي  و  ستادي  هاي  بخش  عملكرد  مرور  استان، 

فرماندهي است. 
سردار مجتبایي با اشاره به فرمایش امام علي )ع(، افزود: آن 
حضرت مي فرماید، "خداوند رحمت كند كساني را كه بدانند از كجا 
آمده اند، براي انجام چه كاري و به كجا مي خواهند بروند" ، این 
سخنان مي تواند محور جلسه امروز براي افزایش نقاط مثبت و به 
حداقل رساندن نقاط منفي در سال هاي آتي در حوزه ماموریتي 

باشیم. 
وي در ادامه سخنان خود از ماموریت هاي نیروي انتظامي 
وقتي  افزود:  و  كرد  ذكر  نیرو  این  عملكرد  كالبد  عنوان  به 
در  ها  كشته  و  ها  شرارت  مخدر،  مواد  فروشندگان  سارقان، 
تصادفات رانندگي به حداقل مي رسند نشان از جسم و فیزیك 
كار پلیس است و روح و كالبد آن نیز به صداقت و رفتار پلیس 

بر مي گردد. 
سردار مجتبایي گفت: اگر نیروي انتظامي در كاهش جرائم 
عملكردهاي خوبي داشته باشد اما شاهد رضایت مردمي نباشیم، روح 
ما آسیب دیده و زماني عمكردمان قابل تحسین است كه به سلامت 

اداري توجه ویژه شود. 
وي با اشاره به كاهش جرائم كاركنان فرماندهي انتظامي استان 
قم در سال جاري، اضافه كرد: اگرچه طي 10 ماهه گذشته شاهد 
روح  كه  است  این  انتظارمان  اما  بودیم  كاركنان  جرائم  كاهش 
عملكردي خودمان را تنظیم و در جهتي حركت كنیم كه قم همیشه 

پیشتاز باشد. 
فرمانده انتظامي استان قم افزود: استان قم در رده سوم كشور از 
لحاظ رضایت مندي مردم قرار دارد و باید براي هرچه بهتر شدن این 
آمار تلاش كرد تا همواره در كنار كاهش جرائم شاهد عملكرد مثبت 

این نیرو باشیم. 

اخبار
حجت الاسلام والمسلمین اعرافی در دیدار مشاور وزیر کشور:

نسبت به تعامل بین نهادهای حوزوی 
و وزارت کشور خوشبین هستیم

ایمان: رئیس جامعه المصطفی العالمیه با تقدیر از نگاه مثبت دولت به این نهاد 
گفت: ما نسبت به تعامل بین نهادهای حوزوی و وزارت کشور خوشبین هستیم.

حجت الاسلام والمسلمین علیرضا اعرافى در دیدار حجت الاسلام داود نمازى مشاور وزیر 
كشور در امور روحانیت ضمن بیان ظرفیت هاى گسترده جامعه المصطفى العالمیه در داخل 

و خارج كشور، بر لزوم توجه بیشتر دولت و وزارت كشور به این نهاد نخبگانى تاكید كرد.
امام جمعه جدید قم اضافه كرد: با توسعه فعالیت هاى جامعه المصطفى العالمیه، جبهه 
اسلام ناب و تشیع در جهان گشوده شده، به گونه اى كه فعالیت هاى این نهاد در تاریخ 

حوزه هاى علمیه بى سابقه است.
حجت الاسلام اعرافى فعالیت هاى جامعه المصطفى العالمیه را موجب تقویت مكتب 
بالنده تشیع و گسترش دهنده زبان و ادب فارسى در جهان دانست و گفت: از دولت و وزارت 
كشور انتظار مى رود ظرفیت هاى فرابخشى و فرامنطقه اى جامعه المصطفى العالمیه را مهم 

بشمارند و از فعالیت هاى توسعه اى این نهاد حمایت بیشترى داشته باشند.
وى با تقدیر از مجموعه دولت به ویژه وزارت كشور كه نگاه مثبتى به این نهاد دارند، 
اظهار كرد: كارهاى علمى جامعه المصطفى العالمیه آینده ساز و تاریخ ساز است و پشتیبانى 
دولت از این مجموعه در توسعه اسلام ناب و پیشبرد اهداف نظام جمهورى اسلامى تاثیر 
بسزایى دارد. رئیس جامعه المصطفى العالمیه بر لزوم تامین زیرساخت هاى نرم افزارى و 
سخت افزارى متناسب با جایگاه والاى قم و نیز تلاش براى ارتقاى فرهنگ پذیرش نخبگان 
دینى در این شهر تاكید كرد. حجت الاسلام اعرافى با ابراز امیدوارى از ایجاد تعامل مفید 
بین نهادهاى حوزوى و وزارت كشور، خطاب به حجت الاسلام نمازى گفت: ما نسبت به 

برقرارى این تعامل خوشبین هستیم.
نگاه مثبت وزیر کشور به نهادهای حوزوی

در ابتداى این دیدار حجت الاسلام والمسلمین داود نمازى ضمن ابلاغ سلام وزیر كشور 
به آیت الله اعرافى، انتصاب وى به عنوان امام جمعه جدید قم را تبریك گفت.

مشاور وزیر كشور در امور روحانیت و ائمه جمعه و جماعات گزارشى از فعالیت هاى 
دفتر مشاورت وزیر در امور روحانیت ارائه كرد و افزود: دكتر رحمانى فضلى وزیر كشور به 

نهادهاى حوزوى نگاه مثبتى دارد.
وى تاكید كرد: استانداران سراسر كشور هم در زمینه توسعه حوزه هاى علمیه و رفع 

مشكلات این نهادها همراهى خوبى دارند.

با حضور مدیرعامل شرکت شهرک هاي صنعتي استان:

مسائل واحدهاي صنعتي قم
 از نزدیک مورد بررسي قرار گرفت

ایمان: مدیرعامل و جمعي از معاونین و مدیران شرکت با حضور در شهرک 
وضعیت  جریان  در  نزدیک  از  صنعتي  واحدهاي  محل  و  شکوهیه  صنعتي 

واحدهاي صنعتي قرار گرفت.

مهندس طیبي نژاد، ضمن بازدید از خط تولید فیلتر هاي كربني دستگاه تصفیه آب 
شركت گوار آب گفت: تولید محصولاتي كه به صورت وارداتي به كشور وار د مي شوند، 
امروز سهم بسزایي در ارز آوري داشته و در رشد دانش علمي و كیفي محصولات بوسیله 

نیرو هاي بومي نقش بسزایي دارند.
مدیرعامل شركت شهركهاي صنعتي استان قم هدف از بازدید واحدهاي صنعتي را 
رسیدگي به مسائل واحدها عنوان نمود و اظهار داشت: حضور در محل واحدهاي صنعتي 
باعث درك متقابل مشكلات ایشان گردیده و  مي توان با همكاري مجموعه شركت شهرك 

هاي صنعتي و واحدهاي تولیدي نسبت به حل مسائل در حد توان اهتمام ورزید.
گفتني است مدیرعامل و جمعي از معاونین و مدیران شركت شهرك هاي صنعتي 
قم  از واحدهاي صنعتي رازین پلیمر، سپید آردن لطیف و رنجبر واقع در فاز دوم شهرك 

صنعتي شكوهیه قم بازدید كردند.

در آستانه دهه فجر صورت گرفت:

اهدای 45 تخته فرش به نوعروسان 
تحت حمایت کمیته امداد

ایمان: در آستانه دهه مبارک فجر یک نیکوکار قمی 45 تخته فرش نفیس به 
نوعروسان تحت حمایت کمیته امداد قم اهدا نمود.

یكى از نیكوكاران قمى با اهداى 45 تخته فرش نفیس 12 مترى و 6 مترى به طرح 
كوثر كمیته امداد امام خمینى )ره( موجبات خوشحالى نوعروسان تحت حمایت این نهاد 

را در استان قم فراهم آورد. 
به گفته اكبر رشیدى مدیر كمیته امداد امام خمینى )ره( شهرستان قم این خیر قمى 
كه خواست نامش برده نشود علاوه بر این فرشها كه ارزش آن 361 میلیون ریال مى باشد 
در گذشته و طول سال جارى كمكهاى قابل توجه و اقدامات ارزشمندى در رسیدگى به 
نیازمندان داشته است و اهداى فرشها نیز در راستاى ترویج فرهنگ ازدواج و كمك به 

جهیزیه نوعروسان تحت حمایت بوده است.
رشیدى با بیان تنوع طرحهاى مختلف حمایتى كمیته امداد افزود : این نهاد مقدس با 
دقت در سلائق مردم جهت كمك به همنوعان خویش طرح هاى متنوعى طراحى و برنامه 
ریزى كرده است كه خیرین محترم مى توانند با پیروى از سیره معصومین و بزرگان در هر 
زمینه اى كه علاقمند مى باشند نسبت به اهداى كمكهاى خود به نیازمندان تحت پوشش 

این كمیته اقدام نمایند.

فرماندار قم:

مقابله با معضل مواد مخدر 
نیازمند عزم همگانی است

ایمان: فرماندار قم گفت: مقابله اساسی با معضل مواد مخدر نیازمند تعامل 
مثبت وسازنده همگان است .

رضا سیار در اولین جلسه شوراى هماهنگى مبارزه با مواد مخدر شهرستان؛ پیرامون 
دستور العمل ها ونحوه برگزارى جلسات و وظایف اعضاى شوراى هماهنگى شهرستان 
توضیحاتى ارائه نمود . وى ضمن اشاره به آسیب هاى خانمانسوز اعتیاد به مواد مخدر 
و افزایش گرایش معتادین به مصرف مخدر صنعتى، اظهار داشت: تعامل مثبت و سازنده 
شورا وارائه پیشنهادات و راهكارهاى اجرایى و عملیاتى براى مقابله با این معضل اجتماعى 
ضرورى است. گفتنى است، در این جلسه مقرر شد شوراى هماهنگى مبارزه با مواد مخدر 
شهرستان به طور منظم تشكیل و دستگاههاى اجرایى فرهنگى طرحهاى اولویت دار خود 

را در جلسه آتى مطرح نماید.

رئیس پلیس راه فرماندهي انتظامي استان خبر داد:

یک کشته و یک مجروح 
حاصل تصادف تریلي و کامیون در قم

ایمان: رئیس پلیس راه فرماندهي انتظامي استان قم از وقوع یک فقره تصادف 
منجر به فوت در کیلومتر 25 جاده قدیم "قم – ساوه" خبر داد. 

به گزارش پایگاه خبري پلیس، سرهنگ "اردشیر جمشیدي راد" در بیان این حادثه، 
اظهار داشت: یك دستگاه تریلي به علت عدم توانایي در كنترل وسیله نقلیه با یك دستگاه 
كامیون برخورد، كه در این رابطه راننده كامیون به علت شدت جراحات وارده در دم كشته 

و سرنشین آن نیز مجروح و به بیمارستان منتقل شد. 
وي در خصوص علت این حادثه بیان داشت: كارشناسان پلیس راه استان قم، علت این 

حادثه را انحراف به چپ تریلي از خط وسط عنوان كردند. 
رئیس پلیس راه استان قم به رانندگان خودروهاي سنگین توصیه كرد: رانندگان 
خودروهاي سنگین بایستي هنگام عبور از جاده هاي دوطرفه با احتیاط كامل، پرهیز از 

هرگونه عجله و شتاب و نیز در صورت مجاز بودن، مبادرت به سبقت نمایند.

استاندار  در همایش روسا و فرماندهان کلانتري ها و پاسگاه هاي فرماندهي انتظامي قم:

نباید اجازه دهیم احساس امنیت در قم از بین برود

ارتباط مردمی با روزنامه ایمان
تلفن: 32906160 فکس: 32903209  
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ایمان / گروه گزارش:
استان قم به دلیل مزیت ها و توانمندی های مختلف ، 
فرصت های سرمایه گذاری زیادی در آن امکان پذیر است که 
تسریع در توسعه و پیشرفت آن با جذب این سرمایه گذاری 

ها محقق می شود.
قرار گرفتن قم در چهار راه مواصلاتی حلقه اتصال شمال 
به جنوب کشور ، وجود بارگاه ملکوتی حضرت معصومه )س(، 
مسجد مقدس جمکران، حوزه های علمیه، مراجع و علما، 
جاذبه های طبیعی و تنوع اقلیمی زمینه های توجه سرمایه 

گذاران را به این استان جذب کرده است.
همچنین بهره مندی استان از ظرفیت های مهم اقتصادی، 
صنعتی، معدنی، منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان و طرح های 
مهم عمرانی که در قم آغاز شده می تواند در سایه برنامه 
ریزی مدیران، زمینه های جذب سرمایه گذاران داخلی و 
خارجی را فراهم آورد تا بیش از پیش شاهد رشد و توسعه 

اقتصادی استان قم باشیم.
اهمیت استان قم به دلیل موقعیت استراتژیک مذهبی و 
اقتصادی بر کسی پوشیده نیست، رهبر معظم انقلاب نیز در 
سفر سال 89 به این استان، خدمت به قم را خدمت به آبروی 

نظام مقدس جمهوری اسلامی دانستند.
زمینه های سرمایه گذاری در قم فراهم است و ضروری 
است که مسئولین شرایط را به نحوی فراهم کنند که سرمایه 
گذاران بتوانند در کمترین زمان ممکن فرآیند سرمایه گذاری 
در این استان را طی نمایند. در همین راستا چندی پیش مرکز 
جذب و خدمات سرمایه گذاری اداره کل اقتصاد و امور دارایی 
استان قم، با حضور علی طیب نیا وزیر امور اقتصاد و دارایی 

مورد بهره برداری قرار گرفت.
وجود بلوار پیامبر اعظم )ص( و پروژه های بزرگ دیگری 
که در سطح شهر قم در حال اجراست، مدیریت شهری 
سازوکار  اندازی  راه  با  که  داشته  آن  بر  نیز  را  قم  استان 
مناسبی، شرایط حضور سرمایه گذاران را در این شهر فراهم 
نماید. در همین راستا ستاد عالی تامین منابع شهرداری قم 

راه اندازی شده است. 

زمینه برای جذب سرمایه گذاری در قم فراهم است
در همین راستا استاندار قم گفت: زمینه براى جذب سرمایه 
گذارى در این استان فراهم است. حجت الاسلام و المسلمین محمد 
صادق صالحى منش اظهار داشت: امسال با همه گرفتارى و مشكلات 
اقتصادى و موانعى كه بر سر راه سرمایه گذارى وجود داشته، سرمایه 

گذارى در استان نسبتا خوب بوده است.
وى با اشاره به تلاش ها براى جذب سرمایه گذارى براى صنعت 
فولاد بخش سلفچگان، تصریح كرد: در بخش پتروشیمى نیز مقدمات 

كار براى جذب سرمایه گذار فراهم شده است.
صالحى منش با بیان اینكه در بحث معدن و برخى زمینه هاى 
دیگر بحث هاى مقدماتى خوبى انجام شده است، افزود: برخى از 
كارخانه هاى زود بازده نیز مشغول به فعالیت شده و بحمدالله وضعیت 
رضایت بخشى در خصوص سرمایه گذارى در استان بوجود آمده 

است. 
استاندار قم با اشاره به راه اندازى مركز خدمات و جذب سرمایه 
گذارى در استان قم گفت: احداث این مركز نشان دهنده آن است كه 

زمینه سرمایه گذارى در قم وجود دارد.
صالحى منش با بیان اینكه اخیرا سرمایه گذاران زیادى براى 
سرمایه گذارى به استاندارى قم مراجعه نموده اند، افزود: به طور 
متوسط هر سه روز یك بار سرمایه گذاران با مراجعه به استاندارى 
متقاضى سرمایه گذارى در پروژه هاى مختلف اعم از معدن، دریاچه 
نمك و همچنین آزادراه هاى قم - تهران و قم - ساوه و حتى 

كمربندى شد ه اند و مذاكرات خوبى با آنها انجام گرفته است.
وى با بیان اینكه سرمایه گذار همیشه به فكر منافع خودش 
است، لذا باید دقت كافى به این مساله صورت گیرد، بیان داشت: 
فراهم نمودن تسهیلات هر چه بیشتر براى سرمایه گذاران با توجه به 
جذابیت هاى فراوانى كه قم دارد، در جذب سرمایه ها به این استان 

نقش موثرى دارد.

مشاوره مستقیم سرمایه گذاران
مسوول مركز جذب و خدمات سرمایه گذارى اداره كل امور 
اقتصادى و دارایى استان قم نیز اظهار كرد: مركز جذب و خدمات 
سرمایه گذارى استان با هدف حمایت از سرمایه گذاران داخلى و 

خارجى تشكیل شده است.
داریوش پاشوى افزود: با آغاز به كار این مركز سرمایه گذاران 
داخلى و خارجى براى مشاوره مستقیما به این مركز مراجعه و تمام 
مشاوره هاى لازم را ازطریق آن دریافت مى كنند و این مركز در 
تمامى مراحل اعم از قبل، حین و بعد از صدور مجوز در اختیار سرمایه 

گذاران قرار دارد.
وى با بیان این كه دراین مركز تنها دستگاه هاى مجوز دهنده و 
خدمات دهنده حضور دارند، اظهار كرد: دستگاه هاى مجوز دهنده 
اصلى استان مانند سازمان صنعت، معدن و تجارت، سازمان جهاد 
كشاورزى، میراث فرهنگى، حمل و نقل و پایانه ها و شهردارى و 
همچنین دستگاه هاى خدمات دهنده شامل شركت توزیع نیروى 
و دستگاه هایى كه  اى، محیط زیست  استان، آب منطقه  برق 
استعلامات لازم باید از آنها انجام شود، در این مركز خدمات لازم را به 

متقاضیان سرمایه گذارى ارایه مى دهند.
پاشوى با اشاره به تسهیل سرمایه گذارى به عنوان مهم ترین 
كاركردهاى این مركز، تصریح كرد: در بحث سرمایه گذارى خارجى 
تمامى موارد مرتبط با صدور مجوزها را براى سرمایه گذاران انجام و 

به اقداماتى كه یك سرمایه گذار خارجى باید اجرا كند، نظیر اقامت 
و پروانه كار ترتیب اثر داده و سپس آن را به سازمان سرمایه گذارى 
معرفى مى كنیم تا شخص سرمایه گذار در مسیر انجام مراحل ادارى 

با كمترین مشكل مواجه شود.
وى همچنین با بیان این كه سرمایه گذاران هیچ اجبارى براى 
مراجعه به این مركز ندارند، افزود: داوطلبان و متقاضیان سرمایه 
گذارى در قم فقط براى سهولت كار خود مى توانند به این مركز 

مراجعه كنند.

شورای شهر سیاست های سرمایه گذاری در قم 
را تعیین کند 

این در حالیست كه شهردار قم نیز جلسه رسمى شوراى شهر در 
این خصوص گفت: لازم است شوراى شهر، سیاست ها و فرآیندهاى 
سرمایه گذارى در قم را تعیین كند تا شهردارى در همان چارچوب 

اقدام كند. 
محمد دلبرى اظهار كرد: باید سیاست گذارى فرآیندهاى مربوط 

به سرمایه گذارى تعریف شود.
وى افزود: اطلاعات شخصى افراد را نمى توان براى سرمایه گذارى 
با  گوناگونى  جلسات  ولى  كرد،  استخراج  شهرى  پروژه هاى  در 

سرمایه گذاران داریم و سوابق آنها مورد بررسى قرار مى گیرد.
شهردار قم با بیان اینكه وضعیت سیاست گذارى و اجرا در زمینه 
سرمایه گذارى باید در شورا تعریف شود؛ به عنوان مثال مى توان 
سیاست را بر این گذاشت كه زمین هاى داراى كاربرى تجارى را 

نفروشیم بلكه مشاركت را در دستور كار قرار دهیم.
وى ادامه داد: شرایط مشاركت هم باید توسط شورا تعیین شود 
كه مى توان ویژگى هاى سرمایه گذاران را در قالب سیاست هاى تعیین 

شده مورد بررسى قرار داد.
دلبرى با تاكید بر فرآیندسازى سرمایه گذارى در قم توسط شورا 
خاطرنشان كرد: تفاهم نامه ها تا زمانى كه تبدیل به قرارداد نشده اند 
جذب  براى  شهردارى  آمادگى  اعلام  نوعى  بلكه  ندارند  ارزشى 
سرمایه گذارى به شمار مى روند؛ باید بندى از نظر حقوقى و قانونى 

مبنى بر همین امر در تفاهم نامه ها گنجاند.
شهردار قم افزود: تاكنون 20 جلسه به منظور سرمایه گذارى در 
حاشیه بلوار پیامبر اعظم)ص( برگزار شده ولى با توجه به قیمت و 
تراكمى كه در آنجا وجود دارد، سرمایه گذاران به این نتیجه مى رسند 

اگر پولشان را در بانك بگذارند سود بیشترى نصیبشان مى شود.

هتل سازی و احداث واحدهای اقامتی در قم 
نیازمند تحول است

یكى از نیازهاى مهم قم ساخت هتل و واحدهاى اقامتى است كه 
در این زمینه هتل سازى و احداث واحدهاى اقامتى در قم نیازمند 

یك تحول است.
طبق تعریف سازمان جهانى گردشگرى، به فردى كه به منظور 
تفریح یا حتى كسب و كار مدت زمانى بیش از 24 ساعت و كمتر از 
یك سال، به سرزمینى غیر از محل اقامت معمول خود مى رود و در 

آنجا اقامت مى كند، گردشگر مى گویند.
صاحبنظران عرصه گردشگرى بر این باورند كه اقامت نقش 
اساسى را داراست كه بنیان اصلى در تعریف گردشگر را به خود 
اختصاص مى دهد بنابراین مهمترین نیاز گردشگر، اقامت و تامین 

محل مناسب و داراى امكانات رفاهى براى اسكان مى باشد.
مدیركل میراث فرهنگى و گردشگرى استان قم، در این خصوص 
با بیان اینكه بیش از 55 پروژه گردشگرى نیمه تمام در قم وجود 
دارد، گفت: بیش از یكهزار میلیارد در این پروژه ها سرمایه گذارى 

شده است.
عیسى رضایى، وجود موانع در اخذ عوارض سنگین، زمان بر بودن 

واگذارى زمین، بروكراسى ها ادارى و دیركرد در پرداخت تسهیلات 
را از جمله عوامل مهم در كند شدن راندمان سرمایه گذارى و دلسرد 

شدن سرمایه گذاران دانست.
وى در مورد جذب سرمایه گذار در اجراى پروژه هاى گردشگرى 
گفت: سرمایه گذارهاى استانى، كشورى و خارجى تقاضاى سرمایه 
گذارى در قم را دارند، اما برخى از مشكلات و بروكراسى ها مانع از 

تحقق اهداف مى شود.
مبالغ  به  در هتل سازى  اینكه سرمایه گذارى  به  اشاره  با  وى 
سنگینى نیاز دارد، اظهار داشت: باید سرمایه گذار را حمایت كرد و 
این حمایت ها باید به سه شكل واگذارى زمین، تخفیف در عوارض 
و تسهیلات بانكى باشد كه در هر سه حوزه در قم نقص هایى وجود 
داردكه اگر این سه مشكل با همدلى مسئولان حل شود، صنعت 

هتل سازى در قم بهبود مى یابد.
مدیركل میراث فرهنگى و گردشگرى قم، معتقد است به لحاظ 
تجارى هم مى توان ظرفیت هاى گردشگرى در استان قم را فراهم 
ساخت چرا كه قم به دلیل مجاورت با پایتخت و وجود منطقه آزاد 
سلفچگان و ظرفیت هاى تولیدى شهرك صنعتى شكوهیه این 

فرصت را فراهم كرده است.
رضایى، گردشگرى مذهبى را شاخص ترین ویژگى گردشگرى 
در قم برشمرد و گفت: با توجه به وجود حرم مطهر و مسجد مقدس 
جمكران و امام زادگان در استان، ظرفیت هاى مهمى در این زمینه 

در قم وجود دارد.
وى درخصوص وضعیت ورود زائران خارجى به قم نیز گفت: طبق 
آمار رسمى گمرك در سال92، یك میلیون و 580 هزار نفر عراقى 
وارد كشور شد كه بسیارى از این افراد قم را زیارت كردند در واقع 
بیش از 80 درصد به قم مى آیند و مقصد اولیه شان این شهر است.

این آمارها در حالى بیان مى شود كه این هشت هزار و 500 تخت 
در مناسبت ها كفاف خارجى ها را نمى دهد و بسیارى از آنها مجبور 
به اسكان در هتل آپارتمان هایى هستند كه شرایط مناسبى براى 
پذیرایى از زائران كریمه اهل بیت)س( ندارند و زائران مجبور هستند 
تا ساعتى را براى زیارت و رفتن به شهر دیگر یا اسكان در حاشیه 

خیابان ها و فضاى سبز طى كنند.
رضایى، در ادامه این گفت و گو افزود: در حال حاضر هشت هزار 
و 500 تخت رسمى در استان ویژه اقامت وجود دارد و بیش از 500 
خانه مسكونى براى اسكان زائران در قم در نظر گرفته شده است كه 

ویژه زائران خارجى است.
مدیركل میراث فرهنگى و گردشگرى استان قم مى گوید: براى 
حل این مشكل حداقل هشت هزار تخت دیگر نیاز است، یعنى 

ظرفیت هتل ها باید دو برابر شرایط كنونى شود.
به گفته وى، سرمایه گذارى در بخش هتل سازى در شهر قم، 
برخلاف كل كشور، به كندى صورت مى گیرد و هیچ تناسبى با 
نیاز قم در این عرصه ندارد و در قم نیاز است مجموعه هایى مانند 
شهردارى، راه و شهرسازى و بانك ها مهربانى بیشترى با بخش 
خصوصى نشان دهند چرا كه اگر شرایط اقتصادى به گونه اى باشد 

كه بازگشت سرمایه در هتل سازى به عددى منطقى برسد.

جذب سرمایه گذار اولویت اول 
مدیریت شهری است

رئیس شوراى اسلامى شهر قم نیز در گفت و گو با خبرنگار ما 
گفت: در شوراى چهارم در بحث سرمایه گذارى به این جمع بندى 
رسیدیم كه جذب سرمایه گذار باید اولویت اول شورا و شهردارى 

باشد. 
ولى الله بیاتى اظهار داشت: در شهر قم زمینه هاى بسیار مساعدى 
براى سرمایه گذارى داریم كه از آن جمله مى توان به بلوار پیامبر 
اعظم )ص( اشاره كرد، این بلوار حدود یك میلیون و 200 هزار 

مترمربع زمین قابل سرمایه گذارى دارد. پروژه شهید روحانى یكى 
دیگر از پروژه هاى بسیار مناسب براى سرمایه گذارى است كه 
اقدامات لازم براى جذب سرمایه گذار در بدنه این پروژه صورت گرفته 
است. از طرف دیگر شهردارى یك زمین هایى در سطح شهر قم و 
پردیسان دارد كه قابل سرمایه گذارى است و باید در این خصوص 

اقدامات لازم انجام شود. 
وى تصریح كرد: موضوع مهم دیگر این است كه با توجه به 
شرایطى كه به كشور ما تحمیل شده، محدودیت هاى بودجه اى 
براى دولت پیش آمده كه به همین دلیل نمى توانیم امیدوار باشیم 
كه دولت بتواند به تمام تعهدات خود براى اختصاص بودجه مناسب 
به پروژه هاى عمرانى شهر عمل كند. پروژه هاى سنگین دیگرى هم 
در قم در حال اجراست كه از آن جمله مى توان به مترو، مونوریل 
و دیگر پروژه ها اشاره كرد. سالانه 200 میلیارد تومان هم مدیریت 

شهرى هزینه هاى جارى دارد كه باید آن هم تأمین شود.
بیاتى خاطر نشان كرد: براى ساماندهى روند سرمایه گذارى در قم 
ستادى را تشكیل دادیم به نام ستاد عالى تأمین منابع، در این ستاد 
شخص شهردار به همراه معاونین، رئیس شورا به همراه 13 نفر از 

اعضاى آن عضو هستند. 
وى با اشاره به اینكه جلسات این ستاد هر هفته شنبه ها در 
شوراى شهر تشكیل مى شود، گفت: هدف از تشكیل این ستاد 
این است كه در درجه اول امكانات سرمایه گذارى در سطح شهر 
شناسایى شود و فرآیندها نیز تا حد ممكن كوتاه گردد؛ یعنى اگر 
قرار است تراكمى به این زمین داده شود، یا تغییر كاربرى صورت 
گیرد، آزمایش خاك انجام شود یا دستور تهیه نقشه صادر گردد، 
یا اگر مشكلى در سند آن است برطرف شود، این ستاد به صورت 

مستقیم پیگیرى كند. 
وى خاطر نشان كرد: وظیفه ستاد، تسهیل امور است تا فرآیند 
جذب سرمایه گذار در شهردارى كوتاه شود تا اگر یك سرمایه گذارى 
مراجعه كرد، بلافاصله دستور نقشه را بدهیم و كار را شروع كند. براى 
اینكه این ستاد كاملاً مستقل باشد و سرمایه گذاران بتوانند به راحتى 
به آنجا مراجعه كنند، یك مكانى در ساختمان قبلى منطقه 7 در 
ابتداى بلوار پیامبر اعظم )ص( تجهیز شده است كه قرار است هفته 

آینده به عنوان دفتر مركزى ستاد عالى سرمایه گذارى افتتاح شد.
وى اضافه كرد: شهردارى قم مناطق مختلفى را دارد و سازمان 
هاى متعددى هم تحت پوشش شهردارى قرار دارد. لذا اعلام كرده 
ایم كه هر منطقه و سازمانى باید خودش براى جذب سرمایه گذار 
برنامه داشته باشد؛ یعنى اعلام كند كه مثلاً در طول سال 94 مى 
خواهد از طریق سرمایه گذارى چه میزان درآمدزایى داشته باشد. 
مثلاً منطقه 4 باید برود زمین ها را شناسایى كند، تراكم را مشخص 
هاى  سازمان  تصویب شود.  فقط  عالى  در ستاد  بیاورد  و  نماید 
شهردارى را هم موظف كرده ایم كه براى درآمدزایى برنامه داشته 

باشند و محوریت كار هم باید جذب سرمایه گذار باشد.
وى تصریح كرد: برگزارى همایش یا سمینار را موكول كرده ایم به 
زمانى كه این سیستم در مدیریت شهرى قوى شد؛ یعنى زمانى كه 
مطمئن شدیم كه در مجموعه شورا و شهردارى آمادگى كامل براى 
پاسخگویى سریع به سرمایه گذار وجود دارد، آن وقت یك همایشى 
حتى در سطح بین المللى برگزار خواهیم كرد تا هم سرمایه گذاران 
داخل كشور و هم سرمایه گذاران خارجى دعوت شوند و فرصت هاى 

سرمایه گذارى در قم را به آنان معرفى كنیم.
كشتى سرمایه گذارى قم طى سالیانه گذشته در تلاطم بى 
برنامگى گرفتار شده بود، اما به نظر مى رسد با توجه به اقداماتى كه 
در زمینه جذب سرمایه گذار در قم انجام شده است، كشتى سرمایه 
گذارى قم به ساحل آرامش رسیده است و امید است با ادامه این 
روند، شاهد حضور گسترده سرمایه گذاران در این استان باشیم كه 

این مهم توسعه و آبادانى قم را به همراه خواهد داشت. 

گزارش »ایمان« از روند جذب سرمایه گذار در قم:

کشتی سرمایه گذاری قم به ساحل آرامش رسیده است؟
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انتقاد یک مرجع از ابراز شادی از مرگ افراد
گفته می شود: آیت الله عبدالله جوادى آملى در دیدار سفیر كشورمان در عربستان گفت: در سمت 
ما نیز ابراز شادى در مرگ افراد، چه ضرورتى دارد؛ این رفتار نه واجب است و نه مستحب؛ براى چه 
باید عواطف یك عده را جریحه دار كرد؟ على الخصوص كه حجاج ما براى انجام فریضه حج باید به 

این كشور سفر كنند.

معلمان در سیستان و بلوچستان مسلح  می شوند؟
گفته می شود: حمیدرضا كفاش معاون پرورشى وزیر آموزش و پرورش در خصوص تامین امنیت 
معلمان در سیستان و بلوچستان به خبرنگار آنا گفت: ما مسئول تعلیم و تربیت، تامین معلم و فضاهاى 
آموزشى هستیم اما تامین امنیت آنها بر عهده مقامات محلى استاندارى و انتظامى است. وى افزود: در 
سفرى كه به این استان داشتم بحث چگونگى امنیت معلمان مطرح شد. در این جلسه طرح هایى 
همچون تجمع معلمان و مجتمع هاى آموزشى، حفاظت نامحسوس از معلمان، سپردن امنیت معلمان 
به بخش هاى امنیتى و البته مسلح كردن معلمان نیز مطرح شد كه البته تمامى موارد یاد شده با نظر 

شوراى تامین استان اجرایى مى شود.

سالانه چقدر هزینه تصادفات می شود؟
گفته می شود: سید جعفر تشكرى معاون حمل و نقل و ترافیك شهر تهران با بیان اینكه سالانه 
17 هزار میلیارد تومان هزینه تصادفات كشورى مى شود، گفت: بى توجهى در عبور و مرور مهمترین 

عامل تصادفات عابران پیاده است.

لیست ائتلافی عارف با علی مطهری
گفته می شود: رئیس بنیاد امید ایرانیان گفت: در مورد لیست ائتلافى با آقاى مطهرى صحبت 
كردم و وى استقبال خوبى كرد. البته برخى دوستان این ائتلاف را كاملا رد كردند، اما ما همچنان 
معتقدیم كه باید در لیست ائتلافى شركت كنیم، چرا كه این افراد مى توانند لولاى دو جناح باشند. اگر 

جبهه اصلاحات ما را باور كند مردم نیز به ما كمك خواهند كرد.

خبر خوش اینترنتی وزیر برای دانشگاه ها
گفته می شود: محمود واعظى وزیر ارتباطات و فناورى اطلاعات گفت: دانشگاههاى كشور به 
شبكه اینترنت پرسرعت كه مستقل از شبكه هاى موجود اینترنت با سرعت كم است، متصل مى شوند.

هشدار نسبت به کوتاه قد شدن ایرانیان
گفته می شود: قاضى زاده وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشكى گفت: كوتاهى قد یكى از 

عوارضى است كه به دلیل كاهش مصرف مواد لبنى بویژه شیر، جامعه ایرانى را تهدید مى كند.

جزئیات طرح »سربازي تخصصي« نخبگان
گفته می شود: غلامرضا منتظر معاون بنیاد ملي نخبگان با اشاره به این كه طي تفاهم انجام شده 
با ستاد كل نیروهاي مسلح ، گفت: بر اساس توافق انجام شده با ستاد كل نیروهاي مسلح، دانشجویاني 
كه از ابتداي سال 94 مشمول خدمت نظام وظیفه مي شوند، مي توانند از طریق معرفي دانشگاه هاي 
برتر همچون دانشگاه فردوسي یا با معرفي از سوي بنیاد ملي نخبگان، دوره خدمت سربازي خود را به 

صورت تخصصي سپري كنند.

زمزمه های دستیابی به توافق هسته ای
گفته می شود: زمزمه هاى دستیابى به توافق هسته اى در ماه مارس )اسفند( در فضاى انتقادهاى 
داخلى در حال شنیده شدن است. چه سخنان وزیر خارجه ایران درخصوص مناسب بودن ماه مارس 
براى دستیابى به توافق را ملاك قرار دهیم و چه اختلافات میان جمهورى خواهان در كنگره كه طرح 

تصویب تحریم هاى جدید علیه ایران را تا پایان ماه مارس به تعویق انداخته اند.

شرایط درخواست مستمری بازنشستگی
گفته می شود: بیمه شدگانى كه به سن قانونى بازنشستگى )60 سال تمام براى مردان و 55 
سال تمام براى زنان( مى رسند، در صورتى كه حداقل سابقه پرداخت حق بیمه مقرر در سن یاد شده 
را دارا باشند، مى توانند تقاضاى بازنشستگى كنند. حداقل سابقه پرداخت حق بیمه تا سال 81، ده سال 
تمام بود، پس از آن با گذشت هر سال، یك سال به این سابقه اضافه مى شود تا به بیست سال تمام 
برسد. به طورى كه از سال 87 تا 88 حداقل سابقه پرداخت حق بیمه 17 سال و از88 تا 89 ، 18 

سال خواهد بود.

تصمیم ایران برنج هند را 40 درصد ارزان کرد
گفته می شود: كاهش واردات برنج ایران از هند ، قیمت این كالا را دربازارهاى این كشور با افت 
قیمت 30 تا 40 درصدى مواجه كرده است و این امر باعث وارد شدن ضررهاى زیادى به تولید كنندگان 
این كشور شده است. به گزارش ایرنا، حدود 35 درصد ازتولیدات برنج باسماتى هند تاچندى پیش راهى 
ایران مى شد كه كاهش واردات از سوى ایران باعث شد كه قیمت هر تن برنج دربازارهاى داخلى این 

كشور از یك هزارو 400 دلار در سال گذشته به 900 دلار كاهش یابد.

هر سواد آموز 645 هزار تومان دریافت می کند
گفته می شود: رئیس سازمان نهضت سواد آموزى وزارت آموزش و پرورش گفت: در صورت با سواد 
شدن فرد توسط اعضاى خانواده مبلغ 6میلیون و 450 هزار ریال به فرد سواد آموز پرداخت مى شود. على 
باقرزاده  با بیان این مطلب كه در صورت با سواد شدن فرد توسط اعضاى خانواده مبلغ 6میلیون و 450 
هزار ریال به فرد سواد آموز پرداخت مى شود اظهار كرد: در سال گذشته این عدد 5 میلیون و 450 هزار 

ریال بود كه از شهریور  1 میلیون ریال افزایش پیدا كرده است.

رئیس شورای شهر قم در دیدار آیت الله جوادی آملی خبر داد:

تحقق70 درصد بودجه سال 93 شهرداری قم
ایمان: رئیس شورای شهر قم با اشاره به بودجه 846 میلیارد تومانی سال 93، گفت: 70 
درصد این بودجه تاکنون محقق شده است و امیدواریم تا آخر سال، تمام این بودجه به طور 

کامل تحقق یابد. 
ولى الله بیاتى كه در دیدار با آیت الله جوادى آملى سخن مى گفت، با اشاره به تخصصى شدن دور 
چهارم شوراى اسلامى شهر قم، اظهارداشت: پس از افزایش اعضاى شوراى اسلامى شهر به 21 نفر، امكان 
تخصصى شدن شورا بیشتر فراهم شد و تخصص هاى گوناگون در شوراى شهر حضور پیدا كردند و از این 

رهگذر، اكنون شوراى اسلامى شهر قم كمیته هاى تخصصى خوبى را فعال كرده است.
رئیس شوراى اسلامى شهر قم افزود: در یك سال و نیمى كه از فعالیت شوراى شهر مى گذرد، تفاهم 
میان شورا و فرماندارى و استاندارى و دیگر دستگاه هاى استان قم بسیار خوب بوده است و مصوبات شوراى 

شهر پس از تأیید فرماندارى، اجرایى شده است.
رئیس شوراى شهر قم با اشاره به بودجه 846 میلیارد تومانى سال 93، تصریح كرد: 70 درصد این 

بودجه تاكنون محقق شده است و امیدواریم تا آخر سال، تمام این بودجه به طور كامل تحقق یابد.
بیاتى افزود: هر ماه على رغم مشكلات مالى، با تدابیر در نظر گرفته شده، یك پروژه افتتاح مى شود و 
بودجه امسال شهردارى نیز نزدیك به 1300 میلیارد تومان پیشنهاد شده كه با رهنمودهاى حضرت عالى 

و سایر مراجع و براساس منویات رهبر معظم انقلاب اسلامى بررسى و تصویب مى شود. 
رئیس شوراى اسلامى شهر قم خاطرنشان كرد: تعامل میان شوراى شهر و نمایندگان مجلس شوراى 
اسلامى نیز در وضعیت خوبى قرار دارد و جناب آقاى لاریجانى براى حل مشكلات قم كارهاى خوبى را 
صورت داده اند و آقاى امیرآبادى و آشتیانى نیز از فعالیت هاى شورا حمایت كرده و در مجلس نیز براى حل 

مشكلات شهر قم، هماهنگى خوبى صورت مى گیرد. 
وى با اشاره به ابتكار یكى از اعضاى شوراى شهر، اظهار داشت: شوراى چهارم با تشكیل شورایارى ها در 
مساجد، گام موثرى در استفاده از نظرات مردم برداشته است و این نظرات در بودجه و دیگر فعالیت هاى 

شورا لحاظ مى شود.
بیاتى تصریح كرد: استفاده از منویات حضرتعالى در طرح راهبردى شوراى اسلامى شهر قم و شورایارى، 
هدف اعضاى شوراى اسلامى شهر قم از این دیدار است و از این رهگذر براى شنیدن فرمایشات حضرتعالى 

و عمل به آن ها آماده هستیم.

معاون دادستان قم:

امنیت در محلات قم 
افزایش یافته است

ایمان: معاون دادستان قم، نعمت امنیت را مرهون تلاش دستگاه هاي قضایي، انتظامي و 
امنیتي دانست. 

جعفري در جمع روسا، مشاوران و مسئولان دوایر قضائي كلانتري ها و پاسگاه هاي قم با اشاره به صبغه 
مذهبي شهر مقدس قم، این شهر را داراي جایگاه خاص در كشور دانست و تصریح كرد: استان قم هم از 

نظر جغرافیایي و حرم مطهر حضرت معصومه )س( داراي موقعیت ویژه اي است. 
معاون دادستان، خدمت در این استان را بسیار سخت و نیازمند زحمات مضاعف عنوان كرد و نعمت 

امنیت را مرهون تلاش دستگاه هاي قضایي، انتظامي و امنیتي برشمرد. 
وي با اشاره به افزایش امنیت در محلات قم نسبت به گذشته و نقش دستگاه قضا و نیروي انتظامي در 

رسیدن به این مهم، بر ضرورت ارتقاء تعاملات سازماني تاكید كرد. 
جعفري با تأكید بر اینكه نظارت بر ضابطان و تعلیمات آن ها بر عهده دادستان است، خواستار احصاء 
مشكلات در حوزه هاي مأموریتي ناجا و ارائه راهكارهاي مناسب در این زمینه شد. معاون دادستان قم در 
ادامه دریافت صحیح اظهارات شاكي و متهم و همچنین نقش مشاوران و مدكاران دوایر كلانتري 

ها را در كاهش روند اطاله دادرسي مهم ارزیابي كرد.

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شهر قم: 

طرح شورایاری با کمک مساجد عملیاتی می شود
ایمان: رئیس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر قم گفت: طرح شورایاری با کمک 

مساجد در قم عملیاتی می شود.
حجت الاسلام و المسلمین سعید روحانى كه در دیدار اعضاى شوراى شهر با آیت الله جوادى آملى 
سخن مى گفت، با اشاره به ضرورت احیاء مسجدها و بازگشت به فضاى مساجد ابتداى انقلاب، اظهار 
داشت: شوراى چهارم اقدامات خوبى در احیاء و بازسازى مساجد انجام داده است كه كمك به بحث 
عمرانى مساجد، یكى از این فعالیت هاست. رئیس كمیسیون فرهنگى شوراى اسلامى شهر قم، با اشاره به 
استقرار شورایارى ها در مساجد براى استفاده از ظرفیت مساجد افزود: شوراى شهر قم در حال به كارگیرى 

آزمایشى ظرفیت شورایارى براى كمك به حل مسائل و مشكلات شهر است.
وى افزود: در طرح شورا، با محوریت امام جماعت مساجد با چهار نفر دیگر كه یكى از جوانان، یكى از 
اعضاى بسیج، یكى از خانم ها و فردى از هیئت امناست، شورایارى شكل مى گیرد و تاكنون 9 گروه شكل 

گرفته است و تا سال آینده این گروه ها به تمامى مساجد تسرى پیدا مى كند.

هرکس بر مرکب باطل سوار شود، در 

منزل پشيمانى او را فرود آورد.

مدیرکل کمیته امداد استان خبر داد: 

توزیع 10 هزار جفت کفش بین نیازمندان در قم

استاندار قم خواستار شد:

تلاش برای اتمام پروژه های عمرانی تا پایان  سال
اخبار

استاندار قم تاکید کرد:

ضرورت هوشیاري در برابر 
دسیسه هاي فرهنگي دشمن

ایمان: استاندار قم در دیدار با خانواده معظم شهدا گفت: باید در 
برابر دسیسه هاي فرهنگي دشمن هوشیارانه عمل کرد.

حجت الاسلام والمسلمین صالحى منش در آستانه  دهه  مبارك فجر با 
حضور در منزل شهیدان امیني و جعفري زاد با خانواده هاي این دو شهید 
گرانقدر دیدار نمود. استاندار قم ضمن تبریك ایام الله فجر انقلاب اسلامي با 
اشاره به روحیه ي ایثار، ازخودگذشتگي، بردباري و استقامت خانواده هاي 
معظم شهدا اظهار كرد: این روحیه باید سرمشق همه ي مسئولین باشد. وي 
با اشاره به دستاوردهاي چشمگیر انقلاب اسلامي، این دستاوردها را مرهون 
خون هاي پاك شهداي معظم دانست و تصریح كرد: مدیران و مردم باید تحت 
لواي رهبر معظم انقلاب تلاش كنند تا آنچه شهیدان با ایثار خود به دست 
آوردند را با عملشان حفظ كنند. حجت الاسلام والمسلمین با تاكید بر ضرورت 
پرداختن به فرهنگ اصیل اسلامي خاطرنشان كرد: باید در برابر دسیسه هاي 
فرهنگي دشمن هوشیارانه عمل كرد. استاندار قم در پایان این دیدارها با اهداي 

لوح تقدیر از خانواده ي شهدا قدرداني كرد.

رییس سازمان تبلیغات اسلامی استان خبر داد:

 هشت خانه عالم روستایی قم 
بدون روحانی

ایمان: رییس سازمان تبلیغات اسلامی قم گفت: هشت خانه عالم 
روستایی در استان قم بدلیل عدم تجهیز و مشکلات مالی اعزام ، 

بدون روحانی مستقر است.
حجت الاسلام والمسلمین 'عباس اسكندرى در جلسه شوراى ادارى قم 
افزود: از استاندار قم درخواست داریم كه عنایت ویژه به این طرح داشته و 
سازمان تبلیغات اسلامى را براى استقرار روحانى در روستاها یارى دهند. وى 
با اشاره به اینكه یكى از برنامه هاى سازمان تبلیغات اسلامى اعزام و استقرار 
روحانیون در مناطق محروم و دورافتاده است ، اظهار داشت: استقرار روحانیون 
درمناطق مختلف كشور از موثر ترین فعالیت هاى فرهنگى تبلیغى اسلامى به 
شمار مى رود كه پس از پیروزى انقلاب سامان بیشترى گرفته است. وى بیان 
داشت: دولت ها نیز به كمك روحانیون مستقر آمده اند و به این منظور خانه 
هاى عالم در روستاها احداث شد، درحال حاضر شش هزار روحانى با كمك 
دفتر تبلیغات اسلامى حوزه علمیه قم در مناطق مختلف كشور بویژه مناطق 
دورافتاده و محروم مستقر هستند. اسكندرى افزود: در استان قم نیز در 40 

روستا خانه عالم داریم كه هشت خانه عالم بدون روحانى مستقر است.

مدیرعامل شرکت گاز استان قم:

استان قم باید در صرفه جویی 
در مصرف گاز الگو باشد

ایمان: مدیرعامل شرکت گاز قم گفت: درحال حاضر 98 درصد 
روستاهای بالای 20خانوار در قم دارای گاز هستند ، این در حالیست 

که این رقم در کشور62 درصد می باشد.
غلامرضا فرجى در جلسه شوراى ادارى استان قم ابراز داشت: بنا بر توافقى 
كه شركت گاز استان در سال 85 با استاندار قم داشت قرار شد به 146 
روستاى بدون گاز ، خدمات ارایه شود كه هم اكنون از این تعداد 104روستا 
از نعمت گاز برخوردار كه شش روستا در دولت یازدهم گازدار شدند. وى بیان 
داشت: سه روستا از جمع 146 روستاى مذكور نیز تا پایان سال داراى گاز 
طبیعى خواهند شد و مابقى روستاها نیز به مرور براى گاز رسانى آنها تصمیم 
گیرى مى شود. وى دربخش دیگرى از سخنان خود صرفه جویى را اصلى مهم 
در بحث استفاده از گاز دانست و گفت: اگرچه تاكنون درقم قطعى گاز نداشتیم 
اما مردم باید با صرفه جویى در مصرف گاز داشته باشند تا این استان الگویى 
درصرفه جویى در كشور باشد. وى اظهار داشت: گاز كالاى مهم و استراتژیك 
است كه 78 درصد سبد انرژى كشور را تامین مى كند ، این در حالى است 
كه99 و نیم درصد شهر قم داراى شبكه گاز رسانى است كه این رقم سه و نیم 

درصد از متوسط كشورى بیشتر است.

سرپرست معاونت هماهنگی امور زائران استانداری قم:

ظرفیت های قم برای اسکان زائران 
شناسایی شود

ایمان: سرپرست معاونت هماهنگی امور زائران استانداری قم گفت: 
ظرفیتهای استان برای اسکان زائران در نوروز 94 باید شناسایی شود.

جواد دلاورى در جلسه كمیته اسكان ستاد خدمات سفرهاى نوروزى قم 
افزود: یكى از عمده ترین خدمات براى زائران موضوع اسكان آنهاست كه 
باید با برنامه ریزى و همكارى دستگاهها حداكثر خدمات رسانى انجام شود. 
وى اضافه كرد: دراین زمینه برنامه ریزى مطلوب، از اولویتهاى ستاد خدمات 
سفرهاى نوروزى است. وى با تاكید بر استخراج نقاط قوت و ضعف خدمات 
اسكان در نوروز 93، اظهار داشت: تقویت نقاط قوت و اصلاح و پوشش نقاط 
ضعف سال هاى گذشته باید براى كسب رضایت زائران كریمه اهل بیت)س( 

صورت گیرد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد استان:

تشکیلات فرهنگی قم 
متناسب با این استان نیست

ایمان: مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم بر قرار گرفتن 
ظرفیت هنر درخدمت دین، حوزه و روحانیت تاکید کرد.

حجت الاسلام والمسلمین عبدالرضا ایزدپناه در جلسه شوراى ادارى 
استان قم ابراز داشت: دولت یازدهم با اقدامات خود بر قرار دادن ظرفیت حوزه 
فرهنگ، هنر و رسانه و فضاى مجازى در خدمت تولیدات فكرى معارفى حوزه 
علوم دینى تاكید دارد. وى اظهار داشت: اتاق هاى فكرى در این زمینه تشكیل 
شده است تا بتوانیم مهمترین و بهترین ظرفیت ها و راهكارها را بشناسیم 
و آن ها را به كار ببنیدیم. وى ادامه داد: درحال حاضر تشكیلات فرهنگى 
موجود متناسب با استان قم نیست و لذا بنده یكى از اولویت كارى خود را 
ارتقاى این تشكیلات قرار داده كه با موافقت وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامى ، 
امیدواریم هرچه زودتر ، تشكیلات فرهنگى قم در موقعیت بهترى قرار گیرد.

مدیركل فرهنگ و ارشاد اسلامى قم اظهار داشت: در راستاى تحقق اهداف 
عالیه نظام جمهورى اسلامى و منویات رهبرمعظم انقلاب، رویكرد دولت تدبیر 
و امید با عنایت به موقعیت ممتاز قم ، توجه ویژه به مقوله فرهنگ دراستان قم 
است كه امیدواریم این امر بیش از پیش محقق شود. وى درادامه انجمن هاى 
هنرى قم را به عنوان منتقل كننده مفاهیم دینى به قشر جوان داراى اهمیت 
بسزایى دانست و گفت: با جلساتى كه با این اعضاى این انجمن ها داشتم 
، به این نتیجه رسیدیم كه قم در تمام بخش ها استعدادهاى درخشان و 
توانمندیهاى بالایى دارد اما نداشتن زیرساخت ها مشكلاتى را براى بهره گیرى 
ازاین ظرفیتها ایجاد كرده است. ایزدپنا رویكرد فعالیتهاى سال آینده اداره كل 
فرهنگ و ارشاد اسلامى استان را تلاش براى قرار گرفتن قم به عنوان قطب 
دینى كشور عنوان كرد و گفت: از تمام ظرفیتهاى موجود براى رسیدن به این 

هدف استفاده خواهیم كرد.

معاون فرهنگی آستان حضرت معصومه)س( خبر داد:

اعزام کاروان سفیران کریمه 
به 8 استان کشور

ایمان: معاون فرهنگی آستان حضرت معصومه)س(، گفت: در 
آستانه سالروز رحلت شهادت گونه حضرت فاطمه معصومه سلام الله 

علیها، کاروان سفیران کریمه به 8 استان کشور اعزام شدند.
حجت الاسلام والمسلمین احمدى روز پنجشنبه نهم بهمن ماه با اعلام 
این خبر گفت: براى سال اول است كه آستان مقدس برنامه سفیران كریمه را 
در ایام معصومیه اجرا مى كند. معاون فرهنگى آستان مقدس حضرت فاطمه 
معصومه)س( افزود: هدف از اعزام سفیران كریمه ترویج و فرهنگ سازى 
برگزارى مراسم با شكوه رحلت شهادت گونه حضرت معصومه سلام الله علیها 
در سراسر كشور و انتقال رنگ و بوى فضاى معنوى حرم مطهر به استان هاى 
مختلف است. وى با بیان اینكه در 8 استان كشور، به تبیین و توضیح شخصیت 
حضرت مصومه سلام الله علیها در میان مردم پرداخته خواهد شد، تصریح 
كرد: سفیران كریمه در استان هاى چهار محال و بختیارى، كهكیلویه و بویر 
احمد، لرستان، فارس، یزد، بوشهر، مركزى و البرز برنامه هاى فرهنگى تدوین 

شده را به اجرا درخواهند آورد.

ایمان:مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( به 
محرومان  برای  واحد مسکونی  کلنگ زنی 9  طرح 
اشاره کرد و گفت: تمام هزینه احداث این پروژه 9 

واحدی توسط خیران تأمین شده است. 
عبدالله جلالى در جلسه نشست خبرى با اعلام برنامه هاى 
همیارى كمیته امداد امام خمینى )ره( ویژه دهه فجر انقلاب 
اسلامى اظهار داشت: ایجاد عدالت اجتماعى از شاخصه هاى 
انقلاب جمهورى اسلامى ایران است و همه مردم وامدار 

خانواده هاى معظم شهدا، محرومان و مستضعفان هستند.
مدیركل كمیته امداد امام خمینى )ره( استان قم با اشاره 
به سیاست گذارى دهه فجر با رویكرد توجه ویژه به رفع 
مشكلات طبقات ضعیف جامعه افزود: ازجمله برنامه هایى كه 
در طول دهه فجر اجرا مى شود اهداء كمك جهیزیه و هدیه 

ازدواج به 300 نفر از نوعروسان قمى است.
مسئول كمیته همیارى و تشكل هاى مردمى ستاد دهه 
فجر به طرح كلنگ زنى 9 واحد مسكونى براى محرومان 
اشاره كرد و گفت: تمام هزینه احداث این پروژه 9 واحدى به  
وسیله دو برادر قمى به مبلغ 800 میلیون تومان تأمین شده 

است. جلالى با بیان افتتاح دو مركز نیكوكارى در دو منطقه 
پردیسان و شهرك شكوهیه خاطر نشان كرد: مجموع مراكز 
نیكوكارى مساجد به 12 مركز در سطح استان مى رسد كه 

دو مركز دیگر به این مجموعه افزوده مى شود.
وى گفت: براى 300 نفر از دختران خانواده هاى تحت 
حمایت كمیته امداد امام خمینى )ره( كلاس ها و كارگاه هاى 

آموزشى به منظور ازدواج موفق و عاقلانه برگزار مى شود.
مسئول كمیته همیارى و تشكل هاى مردمى ستاد دهه 
فجر از دیگر برنامه هاى این كمیته را توزیع 10 هزار جفت 
كفش درمیان محرومان دانست و افزود: همایشى با عنوان 
همایش قالى بافى براى 500 نفر از قالى بافان برنامه ریزى شده 
است كه در این همایش رونق اقتصادى در بخش فرش و 
خانوار ها مد نظر است. جلالى برگزارى جشن یادمان پیروزى 
و برگزارى همایش علمى دانشجویان و طلاب دینى با حضور 
400 نفر از دانشجویان تحت حمایت در دانشگاه پردیس 
فارابى را از جمله برنامه هاى ایام الله دهه فجر اعلام و بیان 
كرد: این همایش در 17 بهمن ماه در قالب فراخوان مقاله 
سیاست گذارى شده است كه مجموعاً 100 مقاله به دبیرخانه 

واصل شده است. وى افزود: عناوین مقاله هاى ارسالى در قالب 
موضوعاتى از قبیل اصول ازدواج موفق و پایدار، نقش ازدواج 
در كاهش آسیب هاى اجتماعى، علل تأخیر ازدواج جوانان و 
چرایى ازدواج مجدد در عصر حاضر است. مسئول كمیته 
همیارى و تشكل هاى مردمى ستاد دهه فجر به دیدارهاى 
پیش بینى  شده اشاره و خاطر نشان كرد: برگزارى مسابقات 
ورزشى توسط هلال احمر، پرداخت تسهیلات قرض الحسنه 
توسط صندوق مهر امام رضا )ع(، اعزام كاروان هاى سلامت 
به روستا ها حضور در راه پیمایى 22 بهمن و شركت در 
گل باران و حضور در مزار شهدا عطرافشانى قبور شهدا از 
جمله برنامه هاى پیش روى ستاد در این ایام است. مدیركل 
كمیته امداد امام خمینى )ره( به كاهش تعداد خانوارهاى 
تحت حمایت كمیته امداد امام خمینى )ره( در قم اشاره و 
گفت: در استان قم روند خانوارهاى تحت حمایت از 3ونیم 
درصد در سال 85 به 3/1 درصد در سال جارى كاهش یافته 
است. مسئول كمیته همیارى و تشكل هاى مردمى ستاد دهه 
فجر با تأكید بر بحث اقتصاد مقاومتى بیان كرد: باید از تمام 

ظرفیت ها و توان موجود در كشور استفاده شود.

ایمان:استاندار قم بر ضرورت تلاش مسوولان برای 
اتمام پروژه های عمرانی نیمه تمام استان تا پایان 
امسال در راستای تسهیل در عبور و مرور شهروندان 

و زائران تاکید کرد.
صالحى  »محمدصادق  والمسلمین  الاسلام  حجت 
منش« روز پنجشنبه در بازدید از پروژه هاى عمرانى شهر 
قم ، با اشاره به وظیفه ذاتى شوراى شهر مبنى بر تصویب 
قراردادهاى عمرانى و نظارت بر عملكرد مدیران شهرى، افزود: 
شوراى اسلامى شهر قم باید با رعایت تعهد و همدلى زمینه 
اجراى هرچه بهتر این پروژه ها را در سایه حراست از حقوق 

مردم، فراهم كند.
وى همچنین با بیان اینكه استاندارى قم نیز در همه 
مراحل انجام پروژه ها نقش هماهنگى و نظارت بر دستگاه 
هاى اجرایى را به خوبى ایفا مى كند، اضافه كرد: اختلاف 
نظرهایى در روند اجراى پروژه ها بین شهردارى و دستگاه 
هاى اجرایى وجود داشت كه در این بازدید آن ها را بررسى 

و مرتفع كردیم.
وى هدف خود از این بازدیدها را كه بیش از دو ساعت 
به طول انجامید، آماده سازى قم براى ایام نوروز عنوان كرد.

صالحى منش از پروژه هاى عمرانى تقاطع غیرهم سطح 
عمار یاسر، بلوار زائر، مسیر دسترسى بیمارستان امام رضا)ع( 
به بلوار غدیر و بلوار فردوسى بازدید كرد و از نزدیك در جریان 

پیشرفت این پروژه ها قرار گرفت.

رئیس جمهور 15 اسفند به قم می آید
استاندار قم با اعلام زمان سفر حجت الاسلام والمسلمین 
حسن روحانى رییس جمهورى و هیات دولت به این استان 

گفت: قم 15 اسفند ماه امسال میزبان دولت است.
حجت الاسلام والمسلمین محمد صادق صالحى منش 
عصر چهارشنبه پس از پایان جلسه شوراى ادارى استان 
قم در جمع خبرنگاران افزود: استان قم براى سفر رییس 

جمهورى آمادگى كامل دارد و برنامه ریزى هاى لازم نیز 
صورت گرفته است.

وى در بخش دیگرى از سخنان خود به طرح منوریل قم 
نیز اشاره كرد و گفت: پیمانكار پروژه با تمام توان در حال كار 
است و هفته گذشته كار آزمایشى موفقى در پروژه منوریل 

انجام شد.
تجهیزات  ورود  در  مشكلات  برخى  داشت:  بیان  وى 
به قم در گمرك داریم و برخى مسائل مالى نیز براى راه 
اندازى كامل پروژه مشكل ایجاد كرده اند. قرار است ، فعالیت 

آزمایشى پروژه منوریل قم تا پایان امسال آغاز شود.
وى در مورد آمادگى استان قم براى پذیرایى از زائران 
نوروزى گفت: جلسات مرتبط دراین امر آغاز شده و معاونت 

امور زائران استاندارى نیز در حال انجام تمهیدات لازم است.
صالحى منش در پاسخ به سووالى در مورد استعفاى خود 
از سمت استاندارى قم نیز ابراز داشت: وزیر كشور دستور 
داد كه به كار خود برگردم و ماجراى استعفا یك ساعت هم 
طول نكشید. وى در مورد تغییر مدیران نیز گفت: باید صبر 
كنیم تا ارزیابى تمام بشود و بلافاصله پس از ارزیابى تغییرات 

شروع خواهد شد.
وى تاكید كرد: با جدیت اعلام كرده ام كه حجت شرعى 
براى تغییر مدیران خواهم داشت و براى این كار تحت تاثیر 

جناح و گروهى قرار نخواهیم گرفت.
استاندار قم یادآور شد: پس از آن كه ارزیابى مدیران 

استان تمام شود ارزیابى معاونان نیز آغاز خواهد شد.

 ایمان: معاون برنامه ریزی استاندار 
 207 فجر  دهه  ایام الله  در  گفت:  قم 
کشاورزی  خدماتی  و  عمرانی  پروژه 
بااعتباری بالغ بر هزار و 358 میلیارد 
تومان به صورت همزمان پنجشنبه 16 
بهمن ماه با حضور وزیر کشور در قم 

افتتاح و به بهره داری می رسد.
مهندس سید حسن رضوى روز پنجشنبه 
در جمع خبرنگاران با اعلام این خبر اظهار 
داشت:3 پروژه بزرگ از این پروژه ها شامل 
جاده قم – گرمسار، صحن ضلع شرقى حرم 
مطهر، آب رسانى به  شهركهك در سفر پیش 
روى ریاست جمهور به قم افتتاح مى شود. وى 
ادامه داد: 5 پروژه صنعتى از مجموعه ا این 
پروژه ها كه با سرمایه گذارى بخش خصوصى 

با اشتغال زایى 600 نفر احداث گردیده است دوشنبه 13 بهمن ماه با حضور ریاست محترم 
مجلس شوراى اسلامى دكتر لاریجانى و مسئولان وزارت صنعت و معدن و تجارت و مسئولان 

استانى در شهرك شكوهیه به بهره دارى خواهد رسید. 
رئیس ستاد گرامى داشت ایام الله دهه فجر بخش دولتى استان خاطرنشان كرد: از مجموعه 
این پروژه  ها 132 پروژه مربوط به عمران شهرى شامل احداث بوستان، فضاى سبز، ایستگاه هاى 
آتش نشانى، اصلاح بهندسى  خیابان ها و شوراع و غیره مى باشد.  وى در بخشى دیگرى از سخنان 
خود به اهم  برنامه هاى دهه فجر در قم اشاره كرد و گفت: نواخته شدن زنگ انقلاب در روز 12 
بهمن ماه دریكى از مدارس قم توسط استاندار، گل باران بیت حضرت امام )ره( شركت مجموعه 
میدان استان در جشن پیروزى انقلاب در حرم مطهر، دیدار با آیت الله سید حسن خمینى یادگار 
امام )ره( حضور استاندار در دانشگاه ها و مراكز آموزش عالى، شركت استاندار در برنامه تلویزیونى 
قم در افق 1404 و ارائه گزارش عملكرد، گل باران گلزارهاى شهدادر روز16 بهمن، حضور وزیر 
كشور و استاندار در جلسه جامعه مدرسین در روز جمعه 17 بهمن ماه، سخنرانى استاندار در 
پیش از خطبه هاى نماز جمعه این روز و بیان اقدامات و فعالیت هاى دولت تدبیر وامید، دیدار با 
خانواده شهدا، گردهمایى و جشن بزرگ پیروزى انقلاب با حضور مسئولان هیئت مذهبى، بازدید 
استاندار از بخش جعفریه و افتتاح پروژه هاى بخش كشاورزى و حضور گسترده مردم و مسئولان 

در راهپیمایى باشكوه 22 بهمن و غیره ازجمله برنامه هاى پیش بینى شده براى  این ایام است.
رضوى ادامه داد:  همچنین در طول دهه فجر تعدادى از وزرا و مسئولان ارشد كشور 
نیز در دانشگاه ها استان حضور خواهند یافت و در كنار آن به مسائل  و مشكلات مربوط به 

دستگاه هاى استانى زیرمجموعه  خود رسیدگى خواهند كرد.
سفر رئیس جمهور به قم قطعی است

وى در بخشى دیگر از سخنان خود در پاسخ به سؤال خبرنگارى كه پرسید آیا سفر ریاست  
محترم جمهور به قم امسال انجام مى شود یا نه؛ گفت: پیش بینى ما این است كه  این سفر 
امسال قطعاً انجام خواهد شد ولى زمان دقیق آن را نمى توانیم اعلام كنیم امیدواریم این سفر 
بعد از سفر ایشان به استان اصفهان انجام شود. رضوى ادامه داد: در همین راستا پیشنهاد 
چندین پروژه بزرگ را براى تصویب در سفر ریاست محترم جمهور به قم به معاونت اجرایى 
رئیس جمهور اعلام نموده ایم كه در حال بررسى است ولى قطعا در این سفر كلنگ احداث یك 

پروژه بزرگ به دست دكتر روحانى به زمین زده خواهد شد.
فاز اول منوریل قم تا نیمه اول سال آینده به بهره برداری می رسد

معاون استاندار قم در بخش دیگرى از این نشست در پاسخ خبرنگار ما كه پرسید آیا 
پروژه منوریل قم به صورت آزمایشى امسال افتتاح خواهد شد یا نه گفت: همه مسئولان 

استان به دنبال این هستند كه فاز یك این 
به بهره بردارى برسد  پروژه هر چه زودتر 
ولى مشكل اصلى این پروژه منابع اعتبارى 
است اگر این منابع بر اساس زمان بندى به 
این پروژه تزریق مى شد قطعاً تاكنون به 
بهره بردارى رسیده بود ولى درحال حاضر 
با روندى كه این پروژه دارد پیش بینى ما 
بر این است كه فاز اول پروژه منوریل قم 
به طول 4/7 كیلومتر از پارك سوار شمالى تا 
میدان مطهرى در شش ماه اول سال آینده 

به بهره بردارى مى رسد.
این  فاز دوم  براى  افزود:  پایان  وى در 
پروژه به دنبال جذب سرمایه گذاران بخش 
راستا   همین  در  كه  هستیم  خصوصى 
مذاكراتى  با سرمایه گذاران چینى  انجام 
شده است وآنها براى سرمایه گذارى دراین پروژه اعلام آمادگى كرده اند ولى  توافقى هنوز در 

این زمینه صورت نگرفته است.
بانک های قم به تعهداتشان عمل کنند 

معاون برنامه ریزى و اشتغال استاندار قم همچنین در ششمین جلسه كارگروه اشتغال كه 
در تالار امام رضا)ع( استاندارى قم برگزار شد با انتقاد از عملكرد بانك  ها در راستاى ارائه خدمات 
بانكى گفت: داشتن نگاه بلند، توسعه اقتصادى پایدار را رقم مى زند كه این مسئله نیازمند عمل 

كردن بانك هاى قم به تعهداتشان است. 
سید حسن رضوى با اشاره به اهمیت جایگاه اقتصاد مقاومتى اظهار داشت: در شرایط 
حاضر ما شاهد جنگ اقتصادى هستیم و در این شرایط باید با تلاش و كوشش درزمینه، 
تحقق اقتصاد مقاومتى مانند دهه 60 از خاك ریزهاى كشور حفاظت كنیم. معاون برنامه ریزى 
و اشتغال استاندار قم بابیان اهمیت برگزارى جلسات كارگروه اشتغال افزود: اشتغال در استان 
گره سختى با سرمایه در گردش دارد كه باید از این ظرفیت استفاده مطلوبى داشته باشیم تا 
به رشد اقتصادى برسیم. وى تصریح كرد: مباحث اشتغال در استان سرلوحه كارها است و نگاه 
نمایندگان مجلس نیز به این مسئله نگاه ویژه اى دارند كه جاى تقدیر دارد. رضوى با اشاره به 
عملكرد ضعیف بانك هاى استان در ارائه تسهیلات به متقاضیان تصریح كرد: بانك هاى استان 
باید خروجى مطلوبى را ارائه دهنده حتى در این زمینه لازم است كه عملكرد همه بانك هاى 

استان به شكل مجزا بررسى شود.
معاون برنامه ریزى و اشتغال استاندار قم با اشاره به اهمیت عملكرد فنى حرفه اى استان قم 
و رابطه آن با اشتغال گفت: براى ارتقاى عملكرد نیازمند برگزارى جلسات مشترك بین دفتر 
هماهنگى هاى اقتصادى استاندارى، سازمان صنعت، معدن و تجارت و فنى حرفه اى قم برگزار 

شود تا با نیازسنجى صحیح براى سال آینده به پیشرفت مطلوبى برسیم.
وى با اشاره به جایگاه صنعت مبل در قم تأكید كرد: بعد از صنعت فرش،  صنعت مبلمان 
جایگاه ویژه اى در استان دارد كه همه دستگاه ها باید در راستاى زنده نگه داشتن صنعت مبل 

قم تلاش و كوشش كنند.
رضوى بابیان این كه در حال حاضر در دوران ركود اقتصادى هستیم، گفت: با نگاه بلند باید 
شرایط توسعه اقتصادى پایدار را رقم بزنیم اگرچه هنوز از عملكرد بانك هاى استان به شدت 

ناراضى هستیم، زیرا موظف بانك ها موظف هستند به تعهدات خود عمل كنند.
معاون برنامه ریزى و اشتغال استاندار قم با اشاره به رسیدگى به مشكلات كارگران معدن 
منگنز خاطرنشان كرد: این كارگران شش ماه حقوق معوقه داشتند كه با پیگیرى هاى زیاد این 

مشكل حل شد و در حال حاضر یك ماه حقوق معوقه دارند.

همزمان با ایام دهه فجر صورت می گیرد

بهره برداری از 207 پروژه عمرانی - خدماتی در قم

ایمان: مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان 
قم گفت: امسال بیش از یک میلیون و 541 هزار 
اشتغال  درزمینه  آموزش  ساعت  نفر   393 و 

برگزارشده است. 
احمد عطارنیا  در ششمین جلسه كارگروه اشتغال 
با اشاره به عملكرد  اداره كل آموزش فنى و حرفه اى 
استان قم اظهار داشت: امسال بیش از یك میلیون و 
541 هزار و 393 نفر ساعت آموزش درزمینه اشتغال 
برگزارشده است. مدیركل آموزش فنى و حرفه اى استان 
قم افزود: در سال 91 حدود 17 هزار نفر از آموزش هاى 
فنى حرفه اى استفاده كرده اند اما امسال این آمار نسبت 
به سال گذشته نیز كاهش داشته است زیرا برخى از 

آموزش ها به مراكز آموزشى خصوص واگذارشده است. وى با اشاره به مهم ترین فعالیت اداره 
كل فنى حرفه اى استان تصریح كرد: ارائه مشاوره آموزشى، مشاوره شغلى و رهگیرى اشتغال 

از مهم ترین فعالیت هاى ما بوده است كه درزمینه عمل 
به تعهدات نیز 20 درصد بیش ازآنچه مورد انتظار بوده 
است پیشرفت داشته ایم. عطارنیا با اشاره به تلاش براى 
كاهش آسیب هاى اجتماعى از طریق برگزارى كلاس هاى 
حرفه آموزى بیان كرد: در این راستا با بهزیستى و كمیته 
امداد امام خمینى)ره( تعامل هاى مطلوبى داشتیم كه 
سبب مى شود تا آمار بزه در استان كاهش یابد. وى با 
اشاره به تلاش براى جلوگیرى از آمار بازگشت به زندان 
در استان گفت: تاكنون در ندامتگاه ها 1200 نفر و در 
زندان ها 900 نفر و 17 شغل نیز در زندان هاى استان 
آموزش  دیده اند كه آمار بازگشت به زندان در استان 85 
درصد كاهش یافته است. وى با اشاره به مسابقات مهارتى 
و جایگاه قم در كشور بیان كرد: قم پیش  از این رتبه بیست و سوم را داشت كه در حال حاضر 

قم به رتبه سوم كشورى رسیده است.

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان خبر داد: 

برگزاری 1/5 میلیون نفرساعت دوره حرفه آموزی در قم 


